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Kakor vsak osmi marec tudi letošnji ne bo minil 
brez iskane ali konvencionalne pozornosti, prepolnih 
cvetličarn, izrazov takšriih ali drugačnih želja, brez 
skromnejših ali slovesnejših prireditev. Vsako leto je 
vsaj en dan Njen, ki je šele v novejši človeški zgodo
vini postala poleg žene in matere tudi delavka za stro
jem ali v pisarni, umetnica, znanstvenica. Vsako leto 
vsaj en dan, kt naj bi bil drugačen od vseh drugih dni, 
jo razbremenil teše vsakdanjosti, na tisoče malih in ve-
likih skrbi, da bi bil že jutri, ko bo po opravljeni služ
bi delala še pozno v noč, lažji in znosnejši. 

En sam in kratek je ta dan in dolgi so vsi tisti 
dnevi, ki ji padajo na ramena, jo upogibajo in ji pre
zgodaj zgubajo obraz. Žena, ki je bila nekoč najponiž-
nejša sužnja, je nekaj suženjstva ohranila tudi danes. 
Mnogo ji še dolgujemo poleg osmega marca, da bi bilo 
njeno življenje resnični odsev njenega novega položaja 
v družbi in da bi mogla polneje izpolnjevati naravno 
funkcijo žene in matere. Mnoge neurejene družbene za
deve, ki smo jim resda posvetili in jim še posvečamo 
številne razprave, niso dosti dlje'od načel in deklaracij, 
saj bi terjala njih uresničitev tudi velike gmotne napo
re. Pa vendar bomo morali tudi tu od razmišljanj k de
janjem, k izpolnitvi obveznosti, ki nam jih nalaga sploš
no priznanje, da bi bila naša družba vsestransko ureje
na. 

Osmi marec, dan žena, zato naj ne bi bil samo en 
dan, enk^ratna formalna ali neformalna priložnost za 
izraze takšnih ali drugačnih voščil, biti bi moral zna
menje naših trajnih hotenj, da bi ženi današnjega časa 
ustvarili ustreznejše življenjske razmere, ali vsaj spod
buda za dosego teh ciljev. V tem smislu najboljše že
lje za izpolnitev teh spoznanj. dhr 

Spodbuda za akcijo 
^ Tretja seja občinske konference ZK v Celju bo 12. marca 
Na zadnji razširjeni seji občinskega komiteja Z K S v Celju so obravnavali predloge 
stališč o nekaterih aktualno političnih vprašanjih družbenih dejavnosti in njihove 
povezanosti z gospodarstvom. Stališča, ki bodo služila kot izhodišče za tretjo sejo 
občinske konference — ta bo po sklepu komiteja v soboto, 12. marca — so izobli
kovali na osnovi javne razprave o tezah. — N a seji komiteja so ob koncu sprejeli 
prošnjo dosedanjega političnega sekretarja inž. Andreja Marinca, da ga zaradi, 
odhoda na novo dolžnost razrešijo funkcije. • 

V uvodni obrazložitvi je 
predsednik komisije za druž
beno politične odnose in idej
no politične prob!eme Boris 
Strohsack dejal, da je stali
šča za prihodnjo sejo občin
ske konference potrdila jav
na razprava, da pa odziv ven
darle ni bil tak, kot so pri
čakovali. Zlasti v delovnih 
organizacijah je bi la razpra
va premalo konkretna, pogre
šati pa je tudi prispevek or-
Ranizacije komunistov kul
turnih delavcev, čeprav ce
lotna problematika, ki jo 
lajbol.j posredno zadeva, ne 
M smela mimo nje. Že v 
tezah so po besedah Borisa 
Strohsacka osvetlili izhodi
šča, ki kažejo povezanost 
družbenih dejavnosti z go
spodarstvom, nujnost medse-
'̂ ojnega vplivanja in sood
ločanja. Zato je bilo nujno 
spregovoriti tudi o samo
upravljanju v družbenih služ-
••ah, kjer so biU dostikrat 
•Osebni interesi ali interesi 
svodov nad interesi družbe-

skupnosti, k čemur so 
•'fez dvoma pripomogle tudi ' 
P^aterialne razmere. Toda 
«mturnih dejavnosti ne mo-
'emo obravnavati več samo 
s tega vidika, ker bi s tem 
^"•ranjali dosedanjo zaprtost 
stanov in spodbujali pro-
^^nsko miselnost. Zato se 
oinunisti zavzemajo za širšo 

j^^Ro sklada la kidturo, pa 
"̂'̂ i za ureditev materialnih 

^ ^ e r osrednjih ustanov v 
^5,dobčinskem merilu. V sta-
»u!̂ *̂  Priha.ja do izraza tudi 
Ij, S3 komtmistoT v šolstvu, 

se bo boriti za kvalit<>'to 
• R o š k e g a dela In Idcjnost 

pouka, kar je seveda odvisno 
od šolanja prosvetnih delav
cev, njihove nazorske usmer
jenosti in ne nazadnje od iz
bora kadrov. Predlogi stališč 
vključujejo probleme zdrav
stvenega zavarovanja in teles-
ne kulture kakor vzgojo mla
dih komunistov in njihovo 

sprejemanje v članstvo ZK. 
To ne bi smelo biti, kot do
slej, kampanjska akcija, am
pak stvar trajnega delovanja 
organizacij in posameznih ko
munistov. 

V razpravi so teze dopol
nili z nekaterimi sprememba
mi, ki nakazujejo še konkret

nejše rešitve, kajti po mne
nju razpravljalcev ne gre za 
razmišljanje, ampak za ak
cijo. Zato morajo stališča 
konference afirmirati javno 
razpravo in upoštevati pri 
pombe tistih, ki so jih po 
sredovali. Razprava o proble 
mih družbenih služb na seji 
občinske konference pomeni 
gotovo novo kvaliteto v de
lovanju celjskih komunistov. 

Ob koncu se je sekretar 
občinskega komiteja ZK Zvo
ne Dragan zahvalil dosedanje
mu političnemu sekretarju 
inž. Andreju Marincu, ki že 
drugič odhaja v Ljubljano, 
za velik delež, ki ga je pri 
speval za uveljavitev občinske 
organizacije ZK v času njene 
organizacije. 

dhr 

Razprava o proračunul 
Osma seja celjske občinske skupščine 

člani celjske občinske 
skupščine so na svoji osmi 
redni seji v torek, 27. febru
arja, sprejeli tri pomembne 
odloke — o prisp>evkiih in 
davkih občanov, o občinskem 
prometnem davku ter o spre
membah in dopolnitvah od
loka o komunalnih taksah — 
ki pomenijo pravzaprav uvod 
v proračunsko razpravo in 
hkrati s tem v vse tiste pro
bleme in težave, ki se ix>ra-
jajo taikrat, ko je treba utr
diti formiranje proračunskih 
dohodkov, zlasti pa še iz
datkov. 

Kot v vsej dosedanji raz
pravi o oblikovanju proračun
skih dohodkov, se je tudi 
tokrat uveljavilo mnenje, da 
delitvena razmerja med druž
beno političnimi skupnostmi 
še vedno niso v redu. Gotovo 
je to vprašanje, ki ga bo tre
ba rešiti v najkrajšem času, 
hkrati pa utrditi ^imouprav-
ni položaj občine. Navzlic tej 
kritiki so se zadeve v zad
njem obdobju vendarle spre
menile in kažejo na prizade
vanja republiških organov, da 
rešijo niz skupnih vprašanj. 
To pa seveda ne pomeni, da 
je celjska občinska skupščina 
zadovoljna z načinom finan
ciranja šol druge stopnje. Po 
novem sprejema dodatne ob
veznosti v višini okoli 100 
milijonov starih dinarjev, ki 
bodo vplivale na delitev pro
računskih sredstev. 

četudi se bo razprava o 
predlogu občinskega prora
čuna začela te dni in priča
kujemo, da bo skupščina 
razpravljala o tem pomemb
nem aktu konec tega mese
ca, se Bdi, da bo letos na 
voljo približno toliko sred
stev kot lani. Toda, če pri 
tem upoštevamo, da pa so 
želje in zahteve proračunskih 
potrošnikov za okoli 500 mi
lijonov starih dinarjev večje, 
Je več kiot na dlani, da bo 

proračun doživel temeljito 
lekcijo. 

Da bi vsaj delno ublažili 
položaj' in skušali zagotoviti 
sredstva za tiste probleme, 
ki jih ni moči odlašati, to 
pa je zlasti šolstvo, so odbor
niki pri sprejemu odloka o 
prispevkih in davkih občanov 
potrdili povečano stopnjo pri
spevka iz delovnega razmerja 
za 0,26 odst. oziroma od 4,74 
na 5 odst. Res je sicer, da 
je to i>ovečanje prispevne 
stopnje nad zbirno stopnjo 
27,5 odst., res pa je tudi, da 
je gospodarstvo lani plačeva
lo poleg skupnih prispevnih 
stopenj v višini 27 odst. še 
prispevek za šolstvo v p o 
vprečju 0,82 odst. T o pa po
meni, da gospodarstvo kljnib 
povečani prispevni stopnji za 
0,26 odst. letos ne bo močne
je obremenjeno kot lani. S 
tem povečanjem bodo dobili 
okoli 95 milijonov starih di
narjev. Navzlic temu pa bo 
potrebna še širša skupna 
družbena akcija za zbiranje 
sredstev za kritje novih po
treb in obvemosti. 

Na zadnji seji so odborniki 
potrdili odlok o urbanistič
nem proigramu celjske občine 
pa tudi spremembe in dopol
nitve odloka o kanalizaciji in 
odloka o prispevku za upo
rabo mestnega zemljišča. Po
leg tega so soglašali s spo-
jiitvijo zdravstvenih domov in 
obratnih ambulant v novi 
zdravstveni dom ter potrdiM 
sklep skupščine komunalne 
skupnosti socialnega zavaro
vanja delavcev Celje v dodat-
nem prispevku za zdravstve
no zavarovanje, ki ga plaču
jejo zavarovanci od dopolnil
nih dohodkov. 

Mimo tega so sprejeli Se 
smernice razvoja in financi
ranja telesne kulture v dbči-
ni ter i>ođprli prizadevanja 
za zboljšanje pr^krbe mesta 
s pitno vodo. M. BOŽIO 

TUDI V TRBOVLJAH SAMOPRISPEVEK ZA OSNOVNO ŠOLSTVO 

Aprila referendum 
v sredo, 28. februarja, je 

bUa v Trbovljah seja občin
ske skupščine. Dnevni red 
je bil dokaj obširen, seja pa 
je trajala kar sedem ur. Na 
seji so sprejeli vrsto predpi
sov s področja financ, tako 
odlok o prispevkih in davkih 
občanov, o občinskem pro
metnem davku, o komunalnih 
taksah in o višini prispevka, 
ki ga gospodarske organiza
cije plačujejo v sklad skup
nih rezerv gospodarskih or
ganizacij občine Trbovlje. 

Na seji so sprejeli še pra
vilnik o štipendijah in poso
jilih za izobraževanje, dali so 
soglasje k stopnjam prispev
ka za zdravstveno zavarova
nje in sprejeli odlok o sred
stvih z3 financiranje v/goje 
in izobraževanja. 

Na predlog občinske kon
ference SZDL je skupščina 
občine Trbovlje sklenila dati 
akciji zbiranja sredstev za 
investicije v osnovno šolstvo 
v naslednjih petih letih pred

nost. Občinska skupščina je 
na seji načelno osvojila tudi 
predlog strukture financira
nja. Sklenjeno je bilo, da 
bodo občani Trbovelj na zbo
rih od 17. do 23. marca raz

pravljali o akciji za zbiranje 
sredstev za investicije za os
novno šolstvo, na referendu
mu 14. aprila pa se naj bi 
občani Trbovelj odločali za 
uvedbo samoprispevka. 

Zanimanje za Mozirsko 
Pred dnevi so imeli pri avtoturističnem podjetju Izlet

nik v Celju obisk, od katerega si veliko obetajo. V goste 
so namreč sprej.eli predstavnike Generalturista iz Zagreba 
ter zahodnoevropskih potovalnih agencij Hotela Plan s se
dežem v Haagu. Njihov obisk ni bil slučajen. V skrbi, da 
bi svojim gostom nudili kar najlepše pogoje za bivanje v 
naših krajih, so se zanimali ne samo za turistične kraje v 
Zgornji Savinjski dolini (nekatere so si tudi ogledali), 
marveč zlasti še za bodoči zimsko športni in rekreacijski 
center na Mozirski planini. Le-ta je namreč po zaslugi 
celjskega Izletnika v gradnji. 

V obeh primerih, zlasti pa za nizozemsko potovalno 
agencijo je značilno, da je organizirala in poslala v turi
stične kraje na Gorenjskem in drugam že doslej več tisoč 
svojih gostov. In ker pri svojem delu išče nove možnosti, 
80 prišli tudi na celjsko turistično področje. Navdušenje je 
bUo veliko, zlasti še za Mozirsko planino, zato so že zdaj 
opozorili na okolnost, da bodo kapacitete bržčas premajh
ne, saj so obljubili, da bodo samo oni pošiljali stalne 
okup ine T ta g^orski svet. M . B. 



Solzne oči je imel bivši a-
meriški minister Mc Namara, 
ko je poslušal poslovilni go
vor predsednika Johnsona, na
menjen njemu, ki je sedem let 
vztrajal na tem položaju, še 
bolj solzne oči imajo črnci :n 
vsi tisti reveži v ZDA, ki ih 
je vietnamska vojna prikrajša
la za »novo vćliko družbo«, o 
kateri je sanjal predsednik 
Kennedy, ko se spominjajo, 
kaj vse bi dobili, če ne bi mi
lijard požrlo nenasitno žrelo 
v Pentagonu ... Sovjetsko no
tranje ministrstvo je prepove
dalo tujim dopisnikom zbira
ti novice od »zasebnih oseb«. 
Ta prepoved spominja na sta
linistični dekret iz leta 1947, 
ki je veleval, da. mora iti vsak 
stik med sovjetskimi funkcio
narji (novinarji so najbrž tu
di funkcionarji) in tujimi 
predstavniki skozi zunanje mi
nistrstvo. Izrecno pa je bilo 
rečeno, da funkcionarji lahko 
gredo ia pošto, se vozijo z 
avtobusom, gredo v kino, po
kličejo policijo ali zdravnika 
— brez posredovanja ministr-
»tva. Dopisnik »Monda« piše, 
da ima tisti, ki je obudil od 
mrtvih ta dekret velik smisel 
za humor... Ob posvetu par
tij v Budimpešti je kitajski ra
dio obtožil sovjetske voditelje, 
da so »sovražniki vseh revolu
cionarnih narodov, vštevši na
rode Sovjetske zveze«. Moskva 
se je »pridružila reakdoiat-
nim. silam v svetu, fci so an-
tikomunistične, antirevolucio-
name in protikitajske« . .. Na 
pismih, ki jih te dni prejema
jo Američani, udarja poštna 
uprava žig »Molite za mir!« 
Ta poziv je nekoliko dvoumen, 
ker lahko pomeni, da naj 
ljudje z moltvijo izprosijo 
mir, ali naj molijo zanj, ker 
je mrtev . . . Britanski parla
ment je zdaj naglo sprejel za
kon, s katerim je zaprl vrata 
priseljevanju azijskih družin 
iz Kenije, ki imajo britanski 
potni list in so britanski dr
žavljani. Ameriška vlada mi
sli uvesti nove carine, da bi 
»izravnala plačilno bilanco«. 
Države Skupnega trga, poseb
no Francija in ZR Nemčija, 
ščitijo svoje kmetijstvo, ki 
drago proizvaja, pred tujo 
konkurenco z zapiranjem va
se in z visokimi carinami. Av
stralija ne dovoljuje nobene
mu nebelcu, da bi se naselil 
v deželi. Bogati se zapirajo va
se, varujejo sleherni privile
gij, če je le malo v nevarno
sti. Tričetrt človeštva naj si 
pomaga, kakor ve in zna. To
da to ni smešno . . . 

Poslovna skrivnost 
Niijno je, da u(pravni ar-

gani in delovne organizacije 
temeljito piretehtajo in revi
dirajo predpise o sliižbeni in 
poslovni skrivnosti. Takoj so 
nedavno poudarili na neiki 
skupščinski se^d. Ta precej 
zapoeneli poziiv, da se zau-
sta/vi določeno podcenjevanje 
poslovne skrivnosti, so pod
prli s številnimi podatki o 
tem, kako se o delu mnogih 
naših podjetij lalhko zve vse, 
kar kdo želi. 

Vodstva nekaterih podjetij 
se pritožujejo, da so njihovi 
inozemski poslovni partnerji 
že naprej poesnali vso proble
matiko njihove delovne orga
nizacije. Kako ti podatki uha
jajo iz podjetja? 

BREZ »KITAJSKEGA ZIDU« 

Ko naši državljani potujejo 
v inozemstvo, bodi službeno 
ali kot turisti, se marsikdaj 
vedejo tako, kakor bi ne ve
deli, kaj je poslovna skriv-
iKXSit. Tujim tvndkam in 

službam kair dolbro ustreza 
agovomosit Jugoslovanov m 
gredo tudi taiko daleč, dia 
iščejo za zaipositev praiv tiste 
naše s.trokovnjaike, ki pozaia-
jo podajtke s področja posilov-
ne skrivnosti. 

Naša držama ima s tujino 
najraiZiličnejiše stike, zato je 
povsem normalno, da v pod
jetja, zlasti večja in moder
nejša, prihajajo mnoge tuje 
delega<aje. Nemara je razum-
lljivo tudi to, da ti gosti, da 
bi čimbolj spoziiali našo de
želo, naše gospodarstvo, vča
sih vprašujejo tudi stvari, ki 
po vsem svetu spadajo v po
dročje poslovne skrivnosti. V 
strahu, da ne hi zmanjšali 
svojega ugleda gostoljubno
sti, j im orgovarjamo tudi na 
taka vprj^nja. 

So primeri, ko se s tujimi 
tvrdikami sklepajo taki do, 
govori, ki domačo delovno 
organizacijo zadolžijo, da 
svojega partnerja seznani s 
lelotnim poslovaAJtsm, mu da 
na razpolago poslovno doku
mentacijo, ia katere je lahko 
spoznati organizacijo dela, 
nahaoaUš^ surovin, asorti
man proizvodov in še mnoge 
druge podatke, ki so v dru
gih deželah ograjeni s »kitaj
skim zidom« poslovne skriv
nosti. 

DVOREZNI MEC 

Tuji partnerji zelo pozorno 
proučujejo naš tisk, zlasti to
varniške in lokalne časopise, 
v katerih iščejo laliko doseg 
Ijiv vir poslovnih skrivnosti. 
Posamezni časnikarji in nji
hovi sogovorniki iz delovnih 
kolektivov večkrat nehote od
krijejo pcsiovno skrivnost. 
Včasih se brez potrebe objav
ljajo podatki o zalogah, su
rovinah, dokončnih proizvo
dih, o izboljšanju tehnološke
ga procesa, o negativnih fi-
naonih bilancah in podobno, 
kar za delovno organizacijo 
pomeni poslovno skrivnost. 
V več primerih je pisanje 
časopisov vplivalo na cene 
nekaterih izvoznih proiz3vo-
dcv, otežkočailo sklepanje po
godb ali vplivajo, da je bil 
sporazum sklenjen pod manj 
ugodnimi pogočii. Tako se je 
to pokazalo kot dvorezen meč. 

Veliko nejasnosti v tolmače
nju poslovne skrivnosti je 
tudi posledica enostranskih 
pojmovanj samoupravljanja. 
Ponekod menijo, da za samo
upravljanje ne more biti 

skrivnosti. Toda z iistajvo je 
določeno, da je treba nekaite-
re podatke varovati kot 
skrivnost. To načeOo ni do
volj obdelano niti v zakon
skih predpisih, ne v v nor
mativnih delovnih organizar 
cij. 

N I VSE POSLOVNA • 
SKRIVNOST! . 

Izdaj.an̂ ;̂ ^ službene ali po
slovne skrivnosti je v kazen
skem zakoniku precizirano 
kot kazensko dejanje, toda v 
drugih predpisih ni natančne
je določeno, kaj je treba ra
zumeti kot službeno ali po
slovno skrivnost. Vsekakor 
bodo potrebne tudi zakonska 
sprememibe, toda največji del 
tega posla čaka deilovne or
ganizacije, ki morajo v skla
du s svojimi lastnimi pogoji 
ugotoviti, kaj je njihova po
slovna skrivnost. 

Pri tem seveda ni mogoče 
upoštevati prizadevanja, da 
bi se vsi podatki o poslova
nju razglasili za postovno 
skrivnost, ker bi to pomeoilO', 
da se delovne organizacija, 
ki upravlja z družbenimi 
sredstvi, zapre vase. Bilo bi 
pa prav tako narobe in škod
ljivo, če bi trdili, da v našem 
demokratičnem sistemu za 
delovn^a člon/eka, za samo-
upravljaivca, ne more biti ni
kakršnih poslovnih skrivno
sti. 

ŠIME VUČKOVIĆ 

L O N D O N : Predsednik avtomobilske družbe N S U dr. Stieler von Heydekamph 
(levo) sprejema iz rok predstavnika angleške revije »Auto« Marcusa Morrisa na
grado » A V T O L E T A « za njihov avtomobil N S U R O 80 (v ospredju). 

Telefoto: U P I — Herbert Ludford 

TELEGRAMI 
NEW YORK — V razgovoru z 

đopisnii.om ameriške revije »Look« 
je predsediniilc ZAR Naser dejal, 
da je ZAR lani junija v -vojni z 
Izraelom izgubila vse svoje letal
stvo in 80 odstotkov kopenskih 
sil. »Zato je naravno — je dejal 
Naser — da zdaj spet ustvarjamo 
kopenske sile.« 

SAIGON — Osvobodilne sile 
PNO 90 obsule z ognjem dvanajst 
večjih ameriških oporišč in štiri 
pokrajinska središča v Južnem Vi
etnamu. To je že tretji koordini
rani množični napad osvobodil

nih sil v enem mescu. 
WASHINGTON — Župani sed

mih ameriških mest, kjer so bili 
lani najhujši rasni neredi, so na 
televiziji zahtevali odločnejše ukre
pe za odpravo rasne diskrimi
nacije In več denarja za pomoč 
črnskim družinam, ki živijo v ne
zdravih stanovanjih v mestnih ge
tih. 

TOKIO — Severnokorejska ča
sopisna agencija poroča, da je 
vsa posadka zaplenjene ladje 
»Pueblo« fhoslala odprto pismo 
predsedniku Johnsonu, v katerem 
zahteva, naj »odkrito prizna ame-
ftške zločine in se zanje iskreno 
opraviči«. 

LONDON — Znani britanski 
zdravnik sir John McMichael je 
na.padel južnoafriškega kirurga 
Bamarda zaradi njegove izjave, 
da je medicinska znanost že to
liko napredovala v presajevanju 
tkiv, da so upravičene nadaljnje 
podobne operacije. Prav tako pa 
ni malo znanih zdravniških imen, 
ki menijo, da dr. Bamard prav 
ravna, ko presajuje srca. 

HAAG — V prostorih španskega 
in grškega veleposlaništva v Ha
agu sta hkrati eksplodirali dve 
bombi. Škoda je precejšnja, ranje
nih je bilo šest oseb. Malo kas
neje je eksplodirala bomba tudi 
v portugalskem veleposlaništvu. 

tedenski zunanjepolitični pregled 

Odhod 
Romunov 

Dogodki, ki so privedli do 
presenetljivega — morda pa 
tudi ne tako presenetljivega 
— odhoda romunske partij-
ske delegacije s posvetova
nja partij v Budimpešti, sko
raj spooninjajo na scenarij. 

Sreda: Sirski delegat Ka-
led Bagdaš nazove Romune 
z »nacionalističnimi šovinisti.« 
Romunski delegat Mizil za
hteva, naj Bagdaš prekliče 
obtožbo. Ta privoli, da go
vor črtajo iz zapisnika. To 
naj bi bilo hkrati opravičilo. 
Toda Bukarešti to »opraviči
lo« ne zadostuje. Konferenca 
mora dezavuirati Bagdaša in 
se odslej vzdržati slehernega 
napada na katero koli parti
jo (tudi na tiste, ki niso na
vzoče, kakor na primer kitaj
sko in albansko. Bagdaš se 
je že leta 1948 »proslavil« z 
napadi na Jugoslavijo. 

Četrtek: Romunski delegat 
razloži stališče KP Romunije. 
Debata. Romuni v manjšini. 
Delegati izjavljajo, da je za
nje incident zaključen in da 
navsezadnje ni mogoče pre
prečiti posameznim partijam, 
da ne bi povedale, kar hoče
jo. Italijan Berlinguer sogla
ša s tem stališčem, a vendar 
obžaluje napad na Romune. 
Popoldne se debata nadalju
je. Kaže, da je incident izgla-
jen, ko se Romuni in Finci 
kot posredniki dogovorijo o 
»kompromisni formuli«. Toda 
na večernem zasedanju Ro
muni očitajo Fincem, da so 
podrejeni sovjetski delegaci
ji, češ da so na seji prišli na 
dan z drugačno »kompromis
no formulo«, kakor je bilo 
prvotno dogovorjeno. Romun
ska delegacija zapusti dvora
no in sporoči, da odhaja s 
posvetovanjji. 

Odhoda Romunov s posve
tovanja ne gre preveč drama
tizirati, ker so sami dejali, 
da upajo, da bodo ostali nji
hovi odnosi s Sovjetsko zve
zo in drugimi partijami do
bri. Romunija je še vedno 
članica SEV in varšavske ob
rambne pogodbe. Toda ro
munskega odhoda spet ne 
gre podcenjevati. Gre za po
membna nesoglasja. »Ni bi
lo izmenjave gledišč,« je de
jal romunski predstavnik. Na
padene so bae partije, mi pa 
nasprotujemo takim napa
dom. Naš sestanek je postal 
drugačen. Datum in kraj kon
ference so že prej določili 
med seboj. Od leta 1957 se 
število partij, ki sodelujejo 
na teh sestankih, manjša.« 

In res ni bilo doslej v Bu
dimpešti slišati jasno izreCc' 

ne kritike sklepov sestankov 
iz leta 1957 in 1961, ki med 
drugim govorijo o »jugoslo^ 
vanskem revizionizmu«. N » 
slednji pripravljalni sestane* 
za svetovno srečanje partij 
je tako rekoč že določen a 
november, kakor želi Sovjet-
ska zveza. Romunska partija 
sodi, da tako naglo ne gre. 
Potrebno bi bilo dosti več 
natančnih priprav,. preden bi 
lahko mislili na svetovni po

svet. Predvsem pa sodi, da 
je na posvetu preveč čutiti 
vpliv nekaterih partij in da 
so se o pomembnih zadevah 
in taktiki te partije kljub ob
ljubam o nasprotnem že vna
prej dogovorile. 

Prejšnji teden se je poslo
vil od svoje pisarne v Penta
gonu Robert McNamara, ki 
je bil sedem let ameriški ob
rambni minister; izredno 
dolga doba. Na to mesto ga 
je bil poklical rajnki pred
sednik Kenneđy. Zdaj ob slo
vesu mu je predsednik John
son dejal, da je v teh letih 
zgrradil tako vojaško moć, 
kakršne ZDA še niso imele-
Kljub temu odhaja McNan* 
ra zaradi nesoglasij s prc* 
sednikom ob — Vietnama, 
obrambni minister, ki j « 
omogočil in podpiral ameri* 
ško agresijo v Vietnamu, jfi 
v zadnjih mesecih prišel d« 
zaključka, da se ta vojna z8 
Ameriko ne splača več. To j * 
bil začetek njegovega slovesa 

McNamara je vodil z ame
riškimi generali hude bitk« 
vseh sedem let. Bil je pr** 
obrambni minister, ki je pri" 
nesel v Pentagon »računovod
sko« miselnost in »gospodar 
ski račun«. Generali so biH 
brez sape. Dotlej so bili na
vajeni, da je vlada brez ugO" 
vora privolila v vsak njihov 
načrt, če je bil še tako drag 
in razsipen. Zato so širili ' 
McNamari govorice, da J* 
»hladen«, »preračunljiv« ^ 
čisto navaden »računski 
stroj«. 

McNamara ni obsodil ani^ 
riške agresije v Vietnam^' 
saj je sam dolga leta sodelO" 
val pri njej. Izračimal je 
da se več ne splača. Zato od
haja drugam na položaj 
predsednika mednarodne ba* 
ke. Njegov naslednik Clark 
Clifford pa nima nobenih P**" 
mislekov glede nadal ievan j» 
vojne v Vietnamu. Predsed
nik Johnson ne bo ime' ' 
njim nobenih težav. 

DJAKARTA — V indonezijsko 
gOavno mesto Je prispel na urad
ni obiSk malezijski premier Tung-
ku Abdul Rahman. To je po dol
gih letih prvi državniški obisk Iz 
Malaje. Pod vladavino predsed
nika Sukama je veljala politika 
konfrontacije, to je vmičenja Ma
lezije kot »pređ5traže Imperializ
ma«. Zdaj Je govora o bratstvu 
tn sodeflovanju med malajskimi 
narodi. 

tedenski notranjepolitični pregled - tedenski notranjepolitični pregled' 

• NA REDNI LETNI SKUPŠČINI 
GOSPODARSKE ZBORNICE. SRS so 
razpravljavci predvsem izrazili skrb za 
nadaljnji razvoj slovenskega gospodar
stva. Podatki za lansko leto kažejo, da 
je gospodarstvo Slovenije ustvarilo za 
19 odstotkov manj skladov kot pred
lanskim, skupaj z amortizacijo pa za 
4 odstotke manj. Ob tem pa je treba 
uix>števati še to, da znaša izjrabljenost 
c«snovnih sredstev 45 odstotkov, vtem 
ko v vsej državi v poprečju le 35 od
stotkov. V naši republiki gre za inve-. 
sticije le petina družbenega proizvoda, 
v vsej drža\i pa tri desetine, kar vse 
skupaj pomeni, da je razvoj slovenske 
Industrije precej p>očasnejši kot v dru
gih republikah. 

Razpravljavci so se predvsem zavze
li za to, da bi z ustrezino davčno politi
ko sixxibujaU gospodarska gibanja, da 
bi bile dajatve v »suhih časih« manjše 
kot v »debehh«, za kar pa je potreben 
seveda sposoben finančni ai>arat. 

• PO HITREM POSTOPKU so v 
»vezni skupščini sprejeli štiri zakone: 
prvi je zakon o posebnih deviznih kvo
tah za uvoz opreme, drugI Je zakon 
o dopolnitvah in spremembah zakona 
o carinskih tarifah, tretji je zakon o 
podaljšanju roka za vračilo posojila, ki 
ga federacija daje za izgradnjo proge 
Sarajevo—Ploče, In zadnji zakon, ki 
ureja dolžniško - upniške odnose med 
uporabniki družbenih sredstev. Prav o 
tem so poslanci veliko govorili. Po tem 
zakonu naj bi medsebojne terjatve ure
jali tudi s ki i ringom In jih tako med

sebojno Izravnavali. Poslanci pa so 
menili, da velikih medsebojnih dolgo-
vanj ni mogoče dokončno urediti z za
koni in predpisi, ampak samo s tem, 
da podjetja likvidirajo zaloge, sproste 
sredstva in jih vlože v novo rentabil-
nejšo proizvodnjo. Le tako je moč 
ozdraviti gospodarstvo. Torej si od te
ga zakona ne kaže kaj prida obetati. 

Zastarela 
industrija 

Posebej pa so grajali, ker so tudi to
krat predl£^U zakone po hitrem po
stopku. Tako je to v zvezni skupščini 
že kar v navadi, čeprav še ni dolgo 
tega, ko so sprejeli skupščinski po
slovnik, ki govori o sprejemanju za
konov v treh fazah. Poslanci imajo Se 
močno v spominu zadnje ssasedanje v 
lanskem letu, ko so tik pred sejo do
bili cele kilograme gradiva, o katerem 
so potem sklepali. Predstavnik ZIS pa 
je dejal, da je treba zakone hitro spre
jeti, ker bi sicer nastala velika gospo
darska škoda, kot da t ^ prej niso 
vedeli In bi zakone lahko tudi prej 

pripravili. Iz takega ravnanja lahko 
sklepamo le to, da je zvezna admini
stracija globoko prepričana, da bo 
skupščina zakon sprejela, kakršnega 
ji bodo pač poslali. Ali ni to omalova
ževanje skupščine? 

• TRGOVINA Z DEŽELAMI V RA
ZVOJU je bila tema razprave komisije 
republiške skupščine za vprašanja med
narodnih odnosov. O tem je poročal 
zvezali sekretar za finance Janko Smo
le, ki je bil v delegaciji s predsednikom 
Titom v nekaterih azijskih in afriških 
deželah. 

• POTNI LISTI SO DRAŽJI je po
jasnil republiški sekretariat za finance. 
Pojavil se je namreč dvom, da taksa 
na potni list ni spremenjena, če občan
ska skupščina ne sprejme novega od
loka o tem. Zdaj so pojasnili, da to v 
tem primeru ne velja, ampak da velja 
zvezni predpis, če občinska skupščina 
ne sklene drugače, za kar Je v tem 
zakonu pooblaščena. 

• URE BOMO POLETI PREMAK
N I L I — tak je predlog republiškega 
izvršnega sveta zveznemu. Pomaknili 
naj bi Jih za eno uro naprej, kot to 
delajo v nekaterih zahodnoevropskih 
državah. Tako bi morali poleti vstajati 
za eno loro prej. 

• MARIBOR V AVTOMATSKEM 
TELEFONSKEM OMREŽJU — V so
boto, 9. marca, bodo tudi Maribor prt-
ključili na avtomatsko telefonsko 
omrežje In bo tako tudi ta del Slove
nije dobil moderno povezavo. 

2 DOLENJSKI UST f^^EDNIK* VESTNIH' vsak četrtek 60.000 izvodov^ 
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Razvojne možnosti Slovenije 
I ^ a v s e z a d n j e — j e k l o j e m o g o č e uva
žat i , m o d e m i h a v t o m o b i l s k i h c e s t in 
s t a n o v a n j p a n e ! 

V s e n a š t e t e n a l o g e i n d e l o t e r zJa-
sti r a z v o j , k a k r š e n n a s č a k a , b o d o 
z a h t e v a l i v e l i k o v e č s t r o k o v n o s t i in 
p o s l o v n o s t i , k i j e , ž a l , v n a š e m e k o -
n o i T i s k e m " p r o s t o r u š e k a r p r e c e j 
m a n j k a . Z d i se m i , d a i m a m o v S l o 
v e n i j i g l e d e s t r o k o v n o s t i i n p o s l o v 
nos t i o p r a v i t i s t r e m i t e ž n j a m i . P r v i 
sta t i s t a p o s l o v n o s t i n s t r o k o v n o s t , k i 
r a z u m e t a d u h a r e f o r m e , d u h a n a š e g a 
d r u ž b e n e g a s i s t e m a in s a m o u p r a v l j a 
nja, p a s e z a t o o t r e s a t a s v o j e n e k d a 
nje p a s i v n o s t i a l i c e l o o p o z i c i o n a l n o -
sti in s e u s t v a r j a l n o v k l j u č u j e t a v na
še s n o v a n j e . T a p o z i t i v n a s p r e m e m b a 
j e v i d n a n a z e l o š i r o k e m p o d r o č j u ; 
ta t e ž n j a b o l j i n b o l j p r e v l a d u j e . V 
d r u g i t o k p o s l o v n o s t i in s t r o k o v n o s t i 
s p a d a j o n e k a t e r i t e o r e t i č n i i n p r a k t i č 
n i m p o s k u s i , d a b i s t r o k o v n o s t i n p o 
s l o v n o s t o b v l a d a l i s a m o u p r a v l j a n j e , d a 
bi p o s t a l i d i k t a t u r a n a d p r o l e t a r i a t o m 
T o m o r a m o o d l o č n o z a v r n i t i , v e n d a r 
t e g a n e g r e n a p i h o v a t i . M e n e n p r . na j 
b o l j s k r b i t i s t a t e n d e n c a , k i s e ž e ka
že k o t s k l e r o t i č n o s t s e d a n j e p o s l o v n o s t i 
in s t r o k o v n o s t i i n t o t u d i j e . T a sk l e 
r o t i č n a p o s l o v n o s t i n s t r o k o v n o s t p r i s e 
g a t a n a v s a n a š a t e m e l j n a n a č e l a o d 
s a m o u p r a v l j a n j a d o r e f o r m e , n i č e s a r 
pa n e s t o r i t a . S e d i t a n a s v o j i h d e l o v 
nih m e s t i h i n n i s t a s p o s o b n i k a k o r 
k o l i p r e m a k n i t i s t v a r i . G r e z a b i r o k r a 
c i j o i n p a r o l a r s t v o ; t o j e v b i s t v u ne
s p o s o b n o s t i n p r e t e k l i č a s , i n t o j e 
t i s t o , k a r s t o j i n a p o t i s p r e m i n j a n j u 
k a d r o v s k e s t r u k t u r e v d e l o v n i h o r g a 
n i z a c i j a h . T a t o k in ta n e s p o s o b n a p o 
s l o v n o s t i n s t r o k o v n o s t ( i n n e d e l a v c i ) 
z a p i r a t a v p o d j e t j i h v r a t a m l a d i s t ro 
k o v n i i n t e l i g e n c i . 

N a s l e d n j i d r u ž b e n i e l e m e n t , s ka
t e r i m m o r a m o r a č u n a t i p r i n a š e m 
p r o g r a m i r a n j u , j e i n t e g r a c i j a , i n t o 
i n t e g r a c i j a n a s a m o u p r a v n i p o d l a g i . 
P o m o j e m m n e n j u g r e z a i n t e g r a c i j o 
v d v e h s m e r e h . P r v i č , z n o t r a j s a m e g a 
g o s p o d a r s t v a , s e p r a v i p r o i z v o d n o . K e r 
s o t e s t v a r i b o l j a l i m a n j j a s n e , o n j i h 
n e g r e z n o v a r a z p r a v l j a t i . D r u g o p a 
j e d r u ž b e n a i n t e g r a c i j a , t o j e p o v e z a 
n o s t v s e h d e j a v n o s t i d e l o v n i h l j u d i 
7 v s k l a j e n , e n o t e n t o k d r u ž b e n e re
p r o d u k c i j e . P r a v tu p a s o p r o c e s i š e l e 
na s v o j e m z a č e t k u i n b o t r e b a o b r a 
č u n a v a t i z z a o s t a l i m i , o z k i m i r a z r e d 
n i m i p o j m o v a n j i . T u b o n a j o d l o č n e j -
ša a v a n t g a r d n a v l o g a z v e z e k o m u n i 
s t o v , k i b o m o r a l a t u d i v l a s t n i h v r 
s t ah o b r a č u n a v a t i s s e k t a š k o r a z r e d 
n i m i p o j m o v a n j i , s i c e r b o m o z a š l i v 
č e d a l j e o s t r e j š e n o t r a n j e s p o p a d e . 

V t e h r a z m i š l j a n j i h n e m o r e m o m i 
m o v p r a š a n j a b o l j f u n k c i o n a l n e in za
t o b o l j u č i n k o v i t e p o r a z d e l i t v e d o l ž 
n o s t i i n o d g o v o r n o s t i t e r r e g u l a t i v o v 
v o k v i r u v s e n a c i j e . T o j e k o r a k d a l j e , 
v r a z v i j a n j u s a m o u p r a v n e d r u ž b e n e 
s k u p n o s t i . Z d i se , d a s o s e d a j n e k a t e 
r e f u n k c i j e š e p r e v e č r a z d r o b l j e n e in 
p r e m a l o p o v e z a n e . N e m o r e m o i n n e 
s m e m o v f e d e r a c i j o k o m u n , a m p a k v 
m o d e r n o r a c i o n a l n o o r g a n i z i r a n o s lo

v e n s k o i n j u g o s l o v a n s k o d r u ž b o . V 
p r e t e k l o s t i s m o s e n a j b r ž p r e v e č p r e 
d a l i i l u z i j i d e c e n t r a l i z a c i j e p o v s i s i l i i 
i l u z i j i , d a j e m o č k o n s t i t u i r a t i v s e 
d r u ž b e n e f u n k c i j e v o k v i r u k o m u n e . 
R e k e l b i , d a m o r a m o t u d i S l o v e n c i 
m i s l i t i n a g r a d i t e v d r ž a v n o s t i , s e v e d a 
t a k e d r ž a v n o s t i , k i b o p o m e n i l a m o 
d e r n o in o r g a n i z i r a n o d r u ž b o , n e p a 
s i n o n i m z a b i r o k r a c i j o . G r e v b i s t v u 
z a s p o z n a n j e , d a j e p o t r e b n o n e k a t e r e 
s t v a r i , k i se t i č e j o c e l e n a c i j e , u r e j a t i 
s k u p n o , d a s e j e t r e b a b o r i t i p r o t i 
t a k e m u l o k a l i z m u i n r a z d r o b l j e n o s t i , 
k i p o m e n i n e r a c i o n a l n o s t in š k o d o z a 
n a c i j o k o t c e l o t o . Č e s m o p r i z n a l i 
n a d i j e i n č e v e m o , d a b o d o še d o l g o 
o s t a l e , p o t e m m o r a m o t u d i p r i z n a t i , 
d a d r ž a v e b r e z n a c i j e a l i n a c i j n i i n d a 
i m a j o t e n a c i j e n e k i o d n o s t e r z a h t e v e 
d o l a s t n e g a p r e s e ž n e g a d e l a . N a c i j e 
n e m ^ o r e m o z r e d u c i r a t i z g o l j n a v p r a 
š a n j e k u l t u r e , p r o s v e t e i p d . O d t o d p a 
n e s p o r n o i z h a j a n a l o g a , d a s e d a t u d i 
v s a k i r e p u b l i k i v e č j e e k o n o m s k e p r i 
s t o j n o s t i . H k r a t i s t e m j e t r e b a o b l i 
k o v a t i n o v a s p o z n a n j a , z a v e s t , p r a v n i 
s i s t e m in z a k o n o d a j n o p r a k s o . 

I n n a z a d n j e n a j o m e n i m še r e g i o 
n a l n i i n u r b a n i s t i č n i v i d i k n a š e g a ra
z v o j a . V s e k a ž e , d a s m o š l i v n a š i 
r e p u b l i k i v n e s m o t r n e m t r o š e n j u p r o 
s t o r a n a j d l j e ; z a t o b o t r e b a v s a j v 
p r i h o d n j e m i s l i t i n a d o l o č e n o u rba 
n i s t i č n o k o n c e n t r a c i j o o b o s n o v n i h 
k o m u n i k a c i j s k i h z v e z a h . S t e g a v i d i k a 
b o t r e b a t u d i z n o v a p r e t r e s t i v p r a š a 
n j e n e r a z v i t i h v n a š i l a s t n i r e p u b l i k i . 
T u d i u r b a n i s t i č n i v i d i k n a š e g a g o 
s p o d a r s k e g a i n d r u ž b e n e g a r a z v o j a b o 
m o r a l b i t i p o m e m b e n f a k t o r p r i o d 
l o č a n j i h , k i j i h b o t e r j a l a i z d e l a v a d o l 
g o r o č n e g a p r o g r a m a n a š e g a r a z v o j a . ' 

I n k a k š n e s o r e a l n e m o ž n o s t i z a 
u r e s n i č i t e v p o l i t i k e , o k a t e r i p i š e m o ? 
T r d n o s e m p r e p r i č a n , d a v l a d a v m n o 
ž i c a h , v d e l o v n i h o r g a n i z a c i j a h , p r i 
s t r o k o v n i h k a d r i h o b j e k t i v n o r a z p o 
l o ž e n j e za t a k r a z v o j i n d a p o d p i r a j o 
z a m i s e l o i z d e l a v i d o l g o r o č n e g a p r o 
g r a m a . Č u t i t i j e p o t r e b n o p o t e m in 
o d z i v i , k i s m o j i h d o b i l i na n a š e p r v e 
p o b u d e , s o z e l o r a z v e s e l j i v i . S u b j e k 
t i v n a p r i p r a v l j e n o s t z a i z d e l a v o ta
k e g a n a č r t a j e t o r e j tu. T o p a p o m e n i , 
d a se o d p i r a j o n a š e m u d e l u u g o d n e 
p e r s p e k t i v e . U s t v a r j e n o j e z d r a v o i n 
k o r i s t n o o z r a č j e z a s o d e l o v a n j e m e d 
z n a n s t v e n i k i , o b l a s t v e n i m i , p o l i t i č n i 
m i i n d r u ž b e n i m i d e j a v n i k i , k i b o d o 
n o s i l i b r e m e z a č e t n e g a d e l a . R a č u n a 
m o , d a b o l e t o š n j i k o n g r e s Z v e z e k o 
m u n i s t o v S l o v e n i j e p o m e m b e n f o r u m , 
k i b o b o g a t o p r i s p e v a l k o b l i k o v a n j u 
z r e l i h o d l o č i t e v o fcej na š i s k u p n i za
m i s l i , p 

N j e n a u r e s n i č i t e v j e p r a v g o t o v o v 
m a r s i č e m o d v i s n a t u d i o d p o l o ž a j a i n 
p r a k t i č n e g a u r e s n i č e v a n j a s a m o u p r a v 
n i h o d n o s o v i n p r a v i c r e p u b l i k e v ok 
v i r u j u g o s l o v a n s k e s k u p n o s t i . V t e m 
p o g l e d u j e n u j n o n a p r e j r a z v i j a t i i n 
d o p o l n j e v a t i n a š d r u ž b e n i i n z a k o n o 
d a j n i s i s t e m ; v ta n a m e n p a j e p o 
t r e b n a s l e j k o p r e j o d p r t a k o n f r o n 
t a c i j a p o g l e d o v , m n e n j i n a k c i j . 

( K O N E C ) 

Prekratka odeja - ali kaj? 
V e l i k e t e ž a v e o v i r a j o l e t o š n j e s k l e p a n j e s p o r a z u m o v i n p o g o d b - K a k o sel 

b o d o b o l n i š n i c e r e š i l e i z g u b ? 

Pred nekaj dnevi so se 
zbrali na posvet v Ljubljani 
predstavniki območnih zdrav
stvenih centrov in komunal
nih zavodov za socialno zava
rovanje, da bi primerjali po
datke o pripravah na skleni
tev splošnih sporazumov med 
zdravstveno službo in social
nim zavarovanjem in o pri
pravah na sklenitev pogodb 
z zdravstvenimi zavodi. Sf>O-
razumi in pogodbe so izred
nega pomena za vsako ob
močje in za vsak zdravstveni 
kolektiv zato, ker so ti do
kumenti osnova za celoletno 
delo, v katerih je zajet pro
gram dejavnosti in njen ob
seg ter finančni proračim, da 
kolektivi vedo, s kakšnim de
narjem približno bodo razpo
lagali-

S sporazumi in sklepanjem 
pogodb smo vsa leta nazaj 
precej kasnili — pred arbitra
žo še vedno ni rešenih nekaj 
lanskoletnih sporov — kasni

mo pa tudi letos, saj teče že 
marec in veliko bo, če bodo 
sporazumi pripravljeni vsaj 
do sredine tega meseca, da 
bi lahko začeli nato sklepati 
posamessne pogodbe. Prav do-
govori med centri in komu
nalnimi organi socialnega za
varovanja so domala v vsej 
Sloveniji odkrili vrsto nere
šenih vprašanj, kup težav, ki 
pritiskajo zdravstvo na vseh 
koncih in krajih. 

V prvi vrsti se zdi, da je 
premalo dognano, kako naj 
bi porazdelili denar sklada za 
zdravstveno zavarovanje po
samezne komunalne skupno
sti med splošno zdravstveno 
službo in med bolnišnično. 
Pregled lanskoletnih- bilanc 
je namreč ix)kazal, da so 
zdravstveni domovi, osnovna 
zdravstvena služba, zaključili 
svoje p>osIovanje bolj ali 
manj tekoče brez primanj
kljajev, bolnišnice pa so pad
le po vrsti v precej znatne 

deficite. Nekaj je na tem, da 
so se zdravstvena vodstva v 
republiki in v območjih lani 
zelo zavzela za to, da bi z 
reorganizacijo, ukrepi za ra-
cionalno poslovanje in z iz
rednim prizadevanjem samih 
zdravstvenih kolektivov, u-
skladili izdatke z dohodki, in 
to jim je razmeroma dolaro 
uspevalo. Za bolnišnice pa je 
bila glavna teža dela — pri
lagajanje finančnih instru
mentov, bolj smotrna delitev 
kapacitet in dela, uvajanje 
enotnejših normativov in 
standardov — odložraia na le
tošnje leto. V tem je prav 
gotovo delen vzrok za nasta
janje deficitov, vendar pa jo 
vprašljivo vedno bolj, ali ni 
bila tudi porazdelitev sred
stev v lanskih splošnih spora
zumih med osnovno zdravst
veno službo in bolnišnicami 
v nepravem sorazmerju saj 
marsikaj kaže na to, da je bi
lo za bolnišnice odmerjene
ga premalo denarja. Skoraj 
gotovo bo letos laže sklepa-
ti i>ogodbe z zdravstvenimi 
domovi, več težav in proble
mov pa bo pri bohiišndoah. 
To tembolj, ker še mnc^i za
vodi za socialno zavarovanje 
vztrajajo na tem, da obraču
najo bolnišnično'dejavnost s 
pomočjo i>avšala in se bojijo, 
da bi jim odločnejši korak 
k financiranju po storitvah 
prinesel večje obveznosti, več
je dajatve, ki jim skladi ne 
bi bili kos. Pavšal navidezno 
prikriva probleme, ustvarja 
pa tudi zelo nejasno sliko, ka
ko se troši denar. Vendar 
smo lani videli, da pogodbe 
na osnovi pavšala ne rešuje
jo finančnih problemov. Skla
di socialnega zavarovanja so 
se sicer rešili velikih defici
tov, namesto tega pa so de
ficiti nastajali neposredno V 
kolektivih bolnišnic. Nikamor 
naprej ne bi prišli, tako je 
bilo mnenje sekretariata za 
zdravstvo, če bi se tudd letos 
orientirali na tako poslova, 
nje, saj na koncu je treba po
kriti primanjkljaje tako v 
skladu kot v bolnišnici- In 
če bolnišnice dokažejo, da so 
opravile zaradi navala bolni
kov, težjih primerov in po
dobnega, več dela, je potreb
no take stroške pač plačati, 
ker tega kolektiv ne more 
vzeti na svoje breme. 

MARIJA NAMORS 

T e l e v i z o r j i n a p o s o j i 

l o t u d i z a k m e t o v a l c e 

Elektronska industrija v 
Nišu bo poslej tudi kmetom 
in obrtnikom prodajala te
levizijske sprejemnike na ob
ročno odplačevanje, kakor 
jih zdaj že lahko kupujejo 
delavci iz družbenega sektor
ja. Velika trgovska podjetja 
in blajgovne liiše po vsej dr
žavi se zdaj pogovarjajo s 
podjetjem El v Nišu o obliki 
te prodaje. 

Z d r u ž e n e 

l a d j e d e l n i c e 

Delavci 6 velikih jugoslo
vanskih ladjedelnic so se od
ločili z referendtmiom za 
združitev. Zdaj bodo torej 
vskladeni načrti jugoslovan
skih graditeljev ladij, s čimer 
bodo dosegli tudi enakomer
no zaposlenost vseh delavcev 
v tej panogi. Razen tega bo
do naše ladjedenice konku
renčne s cenami na svetov
nem trgu, samo s skupnimi 
službami pa bodo prihranile 
poslej na leto pribl. 40 mi
lijonov N din. 

V r e p u b l i š k i u p r a v i 

ž e p o n o v e m 

s 1. marcem so v republi
ških upraivah in drugih or
ganih začeli poslovati po no
vem petdnevtiem delovnem 
času. 

Koliko gnojiti? 
Kmetovalci so včasih razočarani, češ zakaj kmetijski 

strokovnjaki ne p>ovedo natančno, koliko umetnega gnojila 
je treba trositi posameznim rastlinam. Žal pa bo vedno 
treba govoriti le o približnih količinah, ker na potrebe 
vpliva veliko različnih činiteljev. Velikega pomena je za 
poljedelca, če ve, kakšna je kemična sestava njegovih polj. 
To preiskujejo Kmetijski inštitut v Ljubljani, Kmetijski za
vod v Mariboru in Hmeljarski inštitut v Žalcu. Tja je tre
ba poslati pravilno izbran vzorec zemlje, preiskava pa sta
ne okoli 2000 Sdin. 

• KORLZA. Koruzi gnojimo s precejšnjimi količina
mi hlevskega gnoja, vendar ne toliko kot krompirju. Da bo 
dobro obrodila, je treba obilno gnojiti s fosfomimi gnojili 
(do 800 kg superfosfata) in kalijem (do 300 kg kalijeve 
soli). Veliko potrebuje tudi dušika in ji trosimo do 500 kg 
nitromonkala na hektar. Z dušikovimi gnojili ji dognojuje-
mo, vendar ne prepozno, ker kasneje dozori. 

• KROMPIR. Dobrega pridelka krompirja ni mogoče 
pričakovati brez velikih količin hlevskega gnoja. Značilno 
za to kmetijsko rastlino pa je, da i>otrebuje za rast veliko 
kalija; najprimernejše gnojilo je kalijev sulfat. Semenske
mu krompirju je treba obilneje gnojiti tudi s fosfomimi 
gnojili. 

• PŠENICA. V jeseni je treba tej rastlini vreči vso 
količino fosforja in kalija, z dušikom dognojujemo zgo
daj spomladi. Pridelek 40 centov zrnja odnese iz zemlje 
okoli 85 kg čistega dušika, 45 kg fosforja in blizu 80 kg 
kalija. Na vrečah gnojil so označeni odstotki in lahko izra-
čimamo, koliko gnojila je treba trositi za dosego takega 
pridelka. 

B DETELJP]. Gnojimo jim le s fosfomimi in kalijevi 
gnojili, saj je znano, da same vežejo dušik iz zraka in jim 
gnojenje z dušičnimi gnojili celo škodi. S fosforjem in kali
jem je mogoče gnojiti na zalogo. 

I I T R A V N I K I IN PAŠNIKI , Osnovno gnojenje na trav
natem svetu je posipanje fosfornih in kalijevih gnojil, saj 
teh snovi v zemlji zelo manjka. Ti dve gnojili izboljšujeta 
sestavo ruše in kakovost pridelka, dušik pa povečuje koli
čino pridelka. Pri gnojenju z njim moramo biti previdni, 
dodajamo ga ob začetku rasti in ob košnji. Inž. M. L . 

SODOBNEJE - UČINKOVITEJE 
S e k c i j e S Z D L : p o s e b n o p r i m e r n a o b l i k a p o l i t i č n e g a d e l a 

Družbeno politične organi
zacije si zadnje ča&e močno 
Prizadevajo, da bi posodobi, 
le svoje delo in s tem doseg-
1« večjo učinkovitost. K te-
'ftu jih silijo nove razmere, 
^ t a l e po refominem obdob
ju, čas je — vendarle že — 
začel postajati vsakomur bolj 
dragocen in večina ljudi se 
Zdaj izogiba temu, da bi ga 
'tratili tja v dan. Poleg te-
Sa pa se mora politično delo 
Prilagoditi novemu, deljene
mu delovnemu času, ki ga 
Pravkar uvajamo v nekaterih 
službah. 

Dolgoveznim sestankom, ki 
obravnavajo (površno) vse in 
^^emeljito) nič, je odklenkalo. 
Ljudje gredo le tja, kjer res 
•̂ ĵ z\-edo in lahko po jedr-
'l^ti razpravi tudi kaj kon
kretnejšega sklenejo oziroma 

povedo svoja stališča. 
^ '^o pa nikakor ne pomeni, 
^ bi politiko, sprejemanje 
^ločitev o družbenih zade-

vah, .smeli zapirati v forume, 
v politična vodstva. Naš raz
voj gre~ ravno v drugo smer: 
odločitve morajo čedalje bolj 
nastajati po samoupravni po
ti, to pa pomeni — v demo
kratičnem soočanju in boju 
mnenj. Dmgačne — sodob. 
nejše in učinkovitejše, pa mo
rajo postati oblike politične
ga dela. 

Med take oblike pa spada
jo — poleg tiska, radia in 
dmgih množičnih 'komunika
cijskih sredstev, tribun itd. 
— zlasti tudi sekcije Sociali
stične zveze. 

Te sekcije se zadnji čas do
kaj naglo uveljavljajo pri 
zvezni, republiški, mestni in 
(za zdaj v Sloveniji šele pri 
38) občinskih konferencah 
SZDL. Nnjihovo delo je za
mišljeno takole: kadar se po
javi žgoč problem, imenuje 
vodstvo SZDL jedro sekcije 
izmed ljudi, ki to problema

tiko že sicer (bodisi na svo
jih delovnih mestih bodisi za
radi posebnega zanimanja) 
spremljajo in poznajo. Vrata 
v sekcijo pa so na st^aj od
prta prav vsem, ki jih pro
blem zanima, čeprav niso po
sebej povabljeni. Tak sestav 
omogoča sekciji, da lahko 
res kvalitetno prouči problem 
z vseh plati, zavzame stali
šča, pripravi ustrezne predlo
ge in jih posreduje vodstvu 
SZDL aU drugim organom. S 
tem sekcija pravzaprav svojo 
nalogo že tudi opravi in se 
lahko raziđe, če pa nanese pM> 
treba, se lahko spet sestane, 
v dotedanjem, izpopolnjenem 
ali povsem drugačnem sesta
vu — to je pač odvisno od 
problema. 

Prednost sekcij je v tem, 
da se vanje ljudje vključuje
jo po svojih interesih in za
nimanju za konkretna vpra
šanja. Zato lahko zelo učin
kovito opravlja naloge, ki jih 

ima Socialistična zveza: da se 
v njej soočajo najrazličnej
ša mnenja, predlogi, interesi, 
vsa protislovja razvoja in da 
se v boju stališč porajajo naj
naprednejše odločitve. 

Da bi pa privabili v sekci
je čimveč ljudi, morajo le-te 
res obravnavati vsa tista 
vprašanja, ki občana žulijo, 
pa čeprav so še tako deli
katna. Dandanes nobenega 
problema ne smemo in tudi 
ne moremo več spravljati v 
»hladilnik« in zapirati raz
pravo o njem. 

To pa pomeni, da sekcije 
SZDL naravnost izzivajo zla
sti tudi komuniste, da upo
rabljajo te priložnosti ter v 
demokratičnem boju mnenj 
utirajo pot naprednim stali
ščem, za katera so se odlo
čili v svojih osnovnih organi
zacijah. Seveda ne z avtorite
to Zveze komimistov, marveč 
z veljavo prepričljivih argu
mentov. 

•Komimisti namreč ne mo
rejo in ne smejo biti več »za
posleni le sami s seboj«, ne 
morejo več »razpravljati' sa
mi s seboj«, marveč se mora
jo pojavljati v javnosti s svo
jimi stališči do vseh konkret
nih družbenih problemov- Bi

ti morajo prisotni s svojimi 
stališči povsod tam, »kjer se 
nekaj dogaja«. To je pravza
prav tisto bistveno, kar ho
čemo doseči z reorganizacijo 
ZK. Najširše možnosti za nji
hovo javno nastopanje pa jim 
nudi — pvoleg organov samo
upravljanja, družbenopolitič
nih organizacij, množičnih ko
munikacijskih ' sredstev — 
ravno Socialistična zveza, ta 
najširši, vseljudski parla
ment. Tako so FK)udarili tu
di na nedavni seji izvršnega 
komiteja CK ZKS. Ta pouda
rek je bil vsekakor umesten, 
kajti še so nekateri komu
nisti, ki delo v Socialistični 
zvezi podcenjujejo, ker še ni
so v celoti doumeli reorganl-
zaci je ZK. V splošnem vzeto 
pa se organizacije ZK že pre
usmerjajo s svojim delom 
navzven, zlasti v samouprav
ne organe in v Socialistično 
zvezo.- Tem pozitivnim premi
kom pa morajo hitreje pri
hajati naproti tudi občinska 
in krajevna vodstva SZDL, z 
razvijanjem sodobnih organi
zacijskih oblik, ki jih dolo
ča statut SZDL. Med temi ob
likami pa so posebno po
membne sekcije. 

MIRO ZAKRAJŠEK 
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Vod G r m a d o n i n i k o m u r ( đ i đ g č đ š 

D a n , z a k a t e r e g a s m o s e d o g o v o r i l i , j e b i l m e g l e n i n d e ž e v e n . D o b e r 
s t r e l j a j o d c e s t e , n a k o n c u d r e v o r e d a p o d s t r m i m g o z d n a t i m p o b o č j e m 
G r m a d e , k i j e i z g i n j a l o n e k a m v s i v o i n m o k r o z i m s k o n e b o , s t o j i v p a r k u , 
z a s a j e n i m s č a s t i t l j i v i m r e d k i m d r e v j e m , n e k a j š i r o k i h , č e d n i h p o s l o p i j . 
T e ž k o b i č l o v e k r e k e l a l i j e t u s a n a t o r i j a l i i n š t i t u t a l i h o t e l . P o v z p e l s e m 

s e č e z t r a v n a t o p o b o č j e p o s t e z i c i z l e s e n i m i s t o p n i c a m i . . . 

V s t o p i l s e m s k o z i s t e k l e n v e t r o v n i k V avlo glav
n e z g r a d b e . V r a t a r v s i v o m o d r i u n i f o r m i m e j e 
s p r e m i l v p r v o n a d s t r o p j e k r a v n a t e l j u šole, v i š j e m u 
i n š p e k t o r j u A l b e r t u T o p o l š k u , č l o v e k u s s r š a t i m i 
b r k i i n p r i j a z n i m n a s m e š k o m . . . 

Ljudje v službi javne var
nosti so zelo ponosni na to 
Bvojo prvo kadetsko šolo te 
stroke v Jugoslaviji, ki je 
hkrati tudi prva častniška 
šola v zgodovini Slovencev. 
Za idejo so se navdušili tudi 
v Srbiji in kmalu za Ljublja
no so odprli svojo rediio 
srednjo strokovno šolo za 
poklic delavca v službi javne 
varnosti. Za ustanovitev po
dobnih šol pa se pripravljajo 
tudi v drugih republikah. 

V razgovoru v ravnateljevi 
pisarni je sodeloval še nje
gov pomočnik Vlado Gruden 
in podatki, ki sta nam jih 
posredovala, so prav gotovo 
zanimivi za vse tiste mladin
ce, Id jih privlači poklic v 
službi javne varnosti. 

Na vsaikoletnem naboru 
bodo po javnem razpisu 

sprejemali v kadetsko šolo 
zdrave fante, kd niso starej
ši od 18 let in so uspešno 
končali osemletko, šola tra
ja tri leta, vsak kadet pa je 
potem dolžan ostati še šest 
let v službi javne varnosti. 

šola v Tacnu daje poklic 
miličnika; tisti, ki so jo 
uspešno končali, se lahko za
posle v prometni milici, ob
mejni milici, milici za zašči
to javnega reda in miru, v 
kriminalistični službi aJi v 
administraciji. 

Učni načrt obsega tri sku
pine pnredmetov: splošne, 
strokovno teoretične in stro
kovno praktične. Program 
splošnih predmetov ustreza 
zahtevam šol druge stopnje. 
Tu se ratzen slovenščine s 
književnostjo, matematike, 
fizike, kemije in drugih 
predmetov obvezno uče ita
lijanščine, nemščine in ne-
obvemo angleščine. Posebno 
pozornost posvečajo splošni 
in strokovni, telesni vzgoji, 
saj zahteva miličniška služba 
večkrat izredno telesno pri
pravljenost in vzdržljivost. 

Pri teoretičnih strokovnih 
predmetih se uče o pravnih 
predpisih, kriminalistični 
taktiki in metodiki, psiholo
giji, sodni psihiatriji in sod
ni m€xiicd. Predavajo jim 
redni profesorji in hono
rarni predavatelji, ki priha
jajo s univerze in drugih 
stroikovnih šol. 

Seveda najbolj vlečejo 
praktični predmeti: radiote-

legratfija in UKV zvetze, mo-
torozaianstvo, tehnično riaa-
nje, fotografiranje in krimi
nalistična tehnika. 

To pa še zdaleč ni vse, s 
čimer se kadeti ukvarjajo! 

Ker jim na treba služiti vo
jaščine, se uče tudi o oboro
žitvi, »strojevem pravilu«, 
»bojnem pravilu«, topografi
ji in predpisih o Jugoslovan
ski ljudski armadi. 

Na terenu imajo vaje iz 
policijske taktike, zasledova
nja, uporabe tehničnih pri
pomočkov, obravnavajo ne
sreče tn kazniva dejanja, uči
jo se smučati, plavati in re
ševati ponesrečence, po štiri 
tedne v enem šolskem letu 
pa imajo obvezne prakse na 
delovnem mestu. 

V šoli pod Grmado ni ni
koli dolgčas! Da bd zvedel 

Pomočnik Vlado Gruden in ravnatelj Albert Topolšek morata nemalokrat takole 
sesti za mizo in pretehtavati različna vprašanja vsakodnevnega življenja v ka
detnici. 

kaj več o tem, sem se pogo
varjal s tremi mladinci, ki 
so prišli v Ljubljano z vseh 
vetrov Slovenije. 

• 17-letni Marjan Cerne iz 
šmarjete pri Celju pravi: 

»Ta pc*lic n:ie je že od 
nekdaj mikal, najbolj mo-
toroznanstvo in radijske zve
ze. Najprej sem mislil, da 
bo bolj enostavno, p>otem 
p>a sem videl, da se bo treba 
kar precej učiti. Veseli me 
tudi fototeihnika, saj sem že 
doma delal v šolskem foto 
krožku. Sošolci me nagovar
jajo, naj se odločam za pro
metno smer, mene pa r-̂ da

lje bolj veseli kriminaJi-
s t ika . . . « 

»In kao vara gre najteže?« 
»Italijanščina, ki sem se 

je najbolj želel, zdaj pa me 
najbolj m u č i . . . « 
• 18-Ietni Oto Hozjan iz Len
dave: 

»Hodil sem v gimnazijo v 
Mvuski Soboti, ko sem v 
VESTNIKU prebral razpis 
za kadetsko šolo. Vedel sem, 
da se bom v tem poklicu 
najbodije počutil in takoj sem 
se prijavil, ž e doma sem 
bil radioamater tretje klase, 
tu pa sem naredil še drugo. 
Na šoli bomo odprli radio-
klub. že zdaj trnamo 40 te-
čajniko\/, ki se pripravljajo 
za amatersko tretjo klaso.« 

»Kateri predmeti v šoli 
vas najbolj vesele?« 

»Matematika, fizika tr se
veda radijske zveze!« 
Bl6-letni Jože Pezdirc iz 
Kočevja pri Črnomlju: 

»Mislil sem iti v podofi-
cirsko šolo, pa sem potem 
prišel sem. Najraje i n 

nemščino in motoroznan-
s t v o . . . « 

Jože je droban fant in za 
šolo sikoraj mlad, vendar mu 
iz živahnih ornih oči sdjeta 
korajža in veselje do 
klica. 

»Doma imam mlajšega 
brata, ki hodd še v osnovno 
šolo in prijatelje, ki bodo 
tudi šli v šole drugam. Do
ma je vse tako enostavno, tu 
pa se vsak dan kaj novega 
naučimo. Gicer pa gremo en
krat na mesec lahko domov.« 

» Ne bo ta služba prena-
p>oma za vas?« 

»Disciplino in dolžnosti, ki 
md jih nalaga, bom že zdr-

Pri v a j a h n a t e r e n u s e k a d e t i š e l e z a r e s r a z ž i v e . T o j e t i s t o , k a r j i h j e n a j p r e j 
n a v d u š i l o z a p o k l i c m i l i č n i k a . 

V svetlih, južnih sobah spijo po štirje kadeti. Že pročelje in okolica doma sta vse 
p re j kot intematska. 

žal, nikjer pa ni rečeno, da 
pri tako raznolikih mlogah 
ne bo tudi zame primernega 
mesta, kjer se bom lahko 
izkazal!« 

Fant je trdno odločen in 
podobno je 2 vsemi kadeti. 
Zdaj jih je v prvem letniku 
145 in le trije so zaradi 
zdravja in drugih objektiv
nih razdogov ob polletju od
nehali. Vse stroške internata 
in šolanja plača šola. Spre
jemni izpit je precej zahte
ven in obsega poleg splošni'-
predmetov tudi štiri vrste 
psiholoških testov. Pogoj za 
sprejem je tudi končana 
osemletka. 

»In kaj delate v prostem 
času?« 

»Popoldne se zbiramo v 
krožkih in pri dejavnostih 
po svobodni izbiri. Pa tudi 
v Ljubljano gremo. Za zdaj 
še v civilu, spomladi pa 
bomo šli lahko v unifor
mah!« 

Na uniforme so vsi zelo 
ponosni. Dobili so jih v šoli 
in ukrojene so po njih, da 
jim stoje kot ulite. Obleka 
dela človeka — iz otrok je 
naredila možate fante! 

»Potem bomo lahko šli tu
di domov v njih, da se >red 
domačimi in sosesko malo 
postavimo!« 

šola vokrat povabi priljub
ljene umetniške skupine: 
Slovenski oktet, Avsenike tn 
druge, vsak četrtek pa imajo 
tudi kino predstavo v hiši. 
Kadetom sta na razpiolago 
leposlovna in strokovna 
knjižnica, berejo lahko vse 
naše časopise in revije, po
slušajo radio in gledajo te
levizijo. V Itnjižnici lahko 
najdejo celo dela Karla Maya 
in dobre kriminalke, ki bo
gatijo razgledanost in ustvar. 
jahio sposobnost predstav
ljanja v policijskih veščinah. 

Prirejajo tudi športna 
tekmovanja z drugirni - red-
njimi šolami, srečanje s šo
lo notranjih zadev iz Zagre
ba pa je prišlo že v navado. 

Navzlic temu, da ima šola 
poseben značaj, i)osvečajo 
vso pozornost samouprav-
ljairxiu. V šolskem svetu so 

V Sloveniji upada število miličnikov. Več 
j ih odide iz milice, kot j e vanjo na novo spre
jetih. N a s i K G l n o pa nalnge, ki jiii opravlja mili
ca, naraščajo in so tudi zahtevnejše, Zdaj se j e 
dogajalo, da j e marsikdo, čeprav j e že imel po
klic, prišel v mil ico samo » v e d r i t « , takoj ko j e 
našel boljši zaslužek, pa j e presedlal. Srednja 
šola za delavce javne varnosti bo zagotavljala 
stalen dotok novih in strokovno dobrih uspo
sobljenih d'^lp.vcev v vrste milice. Človek s po
klicem miličnika se bd po dokončanem šolanju 
in obveznem stažu tudi teže odločil za službo 
izven javne varnosti, lahko pa bo seveda na
daljeval študij na višjih in visokih šolah. 

zastopani učenci, javnost in 
strokovno osebje, v šolski 
skupnosti (in razrednih 
skupnostih) pa podrobno 
obravnavajo učenje, odnose 
med učenci in učitelji ter 
med učenci samimi. Febru
arja so imeli ustanovno mla
dinsko konferenco, ki je 
sprejela širok načrt za delo 
in življenje v domu. Razšir
jeno samoupravo prevzema 
zdaj nase tudi mladinska or
ganizacija. 

Po vsem tem pripovedo
vanju sem hotel videti tudi 
praktično delo. Vsega v -nem 
dopoldnevu in najbrž tudi v 
tednu dni ni mogoče videti. 
Odločil sem se za eno med 
najbolj priiljubljenimi vešči
nami . . . 

Odlično opremljem kabi
net za zveze ima pri roki 
vse, kar zahteva služba: od
dajnike, sprejemnike, laJike 
prenosne sprejemno oddajne 
postaje, walkie-talkie in 
drugo. 

Fantje s postajami so se 
razkropili po parku in go
zdu. Pogovarjali so se »v pa
rih« in »v mreži«. Dež, ki je 
neusmiljeno lil, jih ni motil, 
če so bili prej v pogovoru 
malce zadržani, so se zadaj 
razživeli in vsak je hotel biti 
spretnejši od drugega . . . 

Kadeti bodo prvič javno 
nastopili maja ob tednu var
nosti, ko bo v han Tivoli v 
Ljubljani prireditev, kjer 
bodo pokazali pridobljeno 
zaianje v spretnostni vožnji, 
jiu-jitsiu in na drugih po
dročjih. 

Dopoldne je minilo kot bi 
trenil. Kosilo v veliki svetU 
restavraciji spet bolj spomi
nja na hotel kot na internat 
tn še bolj poudarja vtis spro
ščenosti in sodobnosti. O po
licijskem režimu in drilu v 
domu pod Grmado ni sledu. 
Tako vzgojeni »možje posta
ve« bodo pozneje na delov
nem mestu laiže našli pri
srčen in naraven stik z ljud
mi. Že zdaj se uče, kako mo
rajo bdti miličniki poštenim 
državljanom v pomoč ter ne
pristransko uveljavljati zako
ne in varovati javni red. Tako 
si bodo tudi hitro pridobili 
ugled, zaupanje in spoštova
nje, ki so za njihov poklic 
nujno potrebni! 

Besedilo in slike: 
MARJAN MOŠKON 

OTO H O Z J A N 

JOŽE PEZDTP<" 

4 DOLENJSKI UST* TEDNIK* VESTNIH: vsak četrtek 60000 izvodov k 



Tri je pomembni odloki 
N CELJSKE OBČINSKE SKUPŠČINE 

Odborniki celjske občinske 
skupščine so na svoji zadnji, 
osmi seji sprejeli tri odloke, 
od katerih uresničitve zavisi 
formiranje tistih proračim-
skih sredstev, ki so nujno po
trebna za skladen razvoj druž
benih služb in ostalih dejav
nikov v občini. Ko je o teh 
vprašanjih na seji govoril pod
predsednik skupščine, Zdrav
ico Trogar, je med drugim de
jal: 

Z odlokom o prispevkih 
in davkih občanov gre v bi
stroi za spremembe, ki naj 
odpravijo ekscese in sistem
ske pomanjikljivosti v davčni 
politiki in hkrati uveljavi tak 
sistem, ki bo še nadalje pod
piral razvoj in modemizacd-
jo zasebnega sektorja ter traj
no spodbujal zavezance k več
ji produktivnosti dela, ob tem 
pa skrbel za uveljavitev-čim 
pravičnejših sorazmerij v dav
čnih obremenitvah. 

Spremenjenega davčnega si
stema do obrtnikov in ostalih 
dejavnosti zasebnega sektor
ja ni razumeti kot privajanje 
»davčnega vijaka«, temveč kot 
rečeno, za odpravo deforma
cij, ki so se porajale. 

Tudi pri obdavčevanju 
kmetijskih proizvajalcev gre 
za nekatere spremembe, ki 
so posledica vsklajevanja 
ustreznega davčnega mehaniz
ma med občinami. Gre torej 
za vskladitev obveznosti med 
občinami, ki pa bodo v ne
katerih primerih tudi nekoli
ko boleče. Pri tem je treba po
vedati še to, da so ti prispev
ni in davčni zavezanci doslej 
plačevali znatno nižje df /ke, 
kot občani v sosednjih ».bči-
nah četudi za to ni bilo eko-. 
nomskih niti drugih razlogov. 

Res je, da v relativno krat
kem času, ki smo ga imeli 
na razpolago, je dejal tov. Tro
gar, ni bilo mogoče izdelati 

predloga za obdavčitev kme
tijskih proizvajalcev, ki bd v 
celotd ustrezal davčnim zave
zancem. Zato pa še v naprej 
velja sklep sveta za družbeni 
plan in finance ter strokov
ne komisije, da do jeseni pri
pravi študijo o sistemu obdav
čitve v kmetijstvu in da se ta
ko rešijo problemi, ki so še 
vedno odprti. 

Novi odlok predvideva na
mesto prejšnjih sedem (bili 
smo edina občina v Sloveniji, 
ki je poznala sedem skupin 
davčnih zavezancev kmetijski 
proizvajalcev) le tri skupdne. 
Ob skrbno zbranih in prouče
nih pripombah na posamez
nih zborih volivcev smo ugo
tovili, da tendence o pregrupi
ranju posameznih krajev, sku
pin kmetijskih proizvajalcev 
aH celo p>osameznikov nI mo
goče upoštevati ker bi takšni 
premiki pomenili odstopanje 
od sprejetih načel in kriteri
jev. Da pa bi vendarle ubla-
žiH prehod iz dosedanjega v 
nov sistem, so predlagane v 
prvi in drugi skupini v startu 
nekoliko nižje prispevne stop
nje, in to v prvi skupini od 
25 na 21 ter v dirugi od 12 na 
10 odstotkov. 

V veliki meri pa bo na viši
no obdavčitve vplival tudi 
spremenjeni sistem progre
sivne obdavčitve, ki v bistvu 
ščiti majhnega kmeta. 

Skratka, novi odlok o pri- ' 
spevkih in davkih občanov 
med drugim določa povečanje 
prispevne stopnje od 4.74 na 
5 odst., zatem zmanjšanje sto
penj v startu za kmetijske 
proizvajalce v prvi in drugi 
skupini ter vsklajuje prispev
ne stopnje od dohodkov de
lavcev, ki delajo doma za dr
žavne organe in druge orga
nizacije ter od priložnostne
ga opravljanja storitev. 
• V odloku o občinsikem pro

metnem davku gire za dve 
spremembi. Tako za obdavči
tev piva od 10 na 15 odstot
kov ter avtoprevoznikov od 15 
na 20 odstotkov. Oba prime
ra pa sta posledica vsklajeva
nja med občinama. Sicer pa 
so stopnje občanskega promet
nega davka od prodaje blaga 
na drobno, razen od alkohol
nih pijač, limitirane in osta
nejo na nivoju preteklega leta. 

Odlok o sjH-ememboh in do-
pohiitvah odloka o komu
nalnih taksah pa uvaja novo 
vrsto, ki so jo občinske skup
ščine po pooblastilu republi
škega zakona lahko uvedle, 
to pa je komunalna taksa za 
motoma voaila v zasebni last
nini. Z njo naj bi se izrav
nali pogoji obremenitev za
sebnega z družbenim sektor
jem, četudi so dohodki komu
nalnih taks dohodki proraču
na, bodo po tem odloku žbra-
'na sredstva — račimajo na 
okoH 67 niiliijonov starih di
narjev — v celoti porabljena 
za popravilo in obnovo cest. 

Sicer pa ta ocMok v skladu 
z določbama zveznega zakona 
izvzema invalide, ki so opro
ščeni plačevanja komunalnih 
taks. - M. B. Celjska razglednica z Otolta. — (Foto: M. Božič) 

V „ L i b e l i " l e t o s 
NA 4 MILIJARDE S DIN REALIZACIJE 

V novo gospodarsko leto 
je celjska »Libela« zakoraka
la zelo odločno in je v sku
pini kovinsko predelovalne 
industrije med tistimi pod
jetji ki že na startu prese
gajo proizvodne rezultate, do
sežene v enakem obsobju 
preteklega leta. Novo za ko

lektiv »Libele« je tudi to da 
so začeli leto združem z IFA. 
Skupno bodo letos dosegli 
za 13 odstotkov večjo reali
zacijo in sicer v vrednosti 
4 milijard starih dinarjev 
(matični obrati 3 milijarde 
obrat IFA pa 1 milijardo 
kar pomeni za slednjega 84 
odstotkov več kot lani).' Po
leg dosedanjega proizvodnega 
programa bo ta obrat tudi 
,letos proizvajal dve vr
sti tehtnic. Eno k drugemu 
bo »Libela« v 1968. letu izde
lala različnih tehtnic v vred-
»nosti 2.900 milijonov S din 
kar bo za 500 milijonov S din 
več kot v minulem letu. 
Tak program zahteva mimo 
servisnih uslug nemalo na
porov zlasti še spričo dej
stva, da veljajo za tehtnice 
od 1965. leta naprej zamrz
njene cene. Novo ceno lah
ko formirajo samo pri no
vih izdelkih. Toda *vemo da 
izdelkov, kot so tehtnice ni 
moč kar čez noč spremeni
ti, preoblikovati in jim dati 
drugačna svojstva.^ 

Realizacija letošnjega pro
grama v »Libeli«, zahteva tu
di številnih notranjih ukre
pov v tehnologiji proizvodnje 
in na področju poslovanja. 
V zvezi s tem so sprejeli v 
podjetju več kot 30 točk raz
nih ukrepov. Tako je na pri
mer v programu za rekon
strukcijo 8 različnih izdel
kov kar bo zahtevalo tudi 
določena nova vlaganja, na
dalje gre za osvojitev nove 
proizvodnje Optima, za osva
janje 4. etape proizvodnje 
tehtnic za trgovine Maksima 
(glava), ki gredo zelo dobro 
v promet, saj imajo proiz
vodnjo slednjih tehtnic pro
dano že za pol leta naprej. 
Letos gredo mimo tega še v 
osvajanje I. stopnje polavto
matskih 3 kg tehtnic Opti
ma, razvijajo program dozi-
ranih avtomatskih tehtnic itd. 
Proizvodni asortiman praktič
no še širijo, čeprav imajo 
že osvojenih na desetine vrst 
in grup tehtnic od najmanj
ših kuhinjskih do vagonskih 
z nosilnostjo 100.000 kilogra
mov. Tako politiko jim dik
tira obseg domačega tržišča, 
ki v tej branži ne prenese 
mogočnih serij, vtem ko z 
izvozom na aapad spričo kon
kurenčnih cen tujih renomi
ranih fifm sploh ni več ra
čunati. Pri kuhinjskih teht
nicah na primer bi prodajna 

cena niti ne krila stroškov 
za vgrajen material, kaj še
le plače, dajatve in amorti
zacijo. Interes za nakup teht
nic obstoja v vzhodnih ev
ropskih deželah, vendar tja 
spet ni moč izvažati, če to
vrstno blago ni prišlo na 
blagovno listo, kar pa je kriv
da z jugoslovanske strani. 
Po novem se sicer odpirajo 
določene možnosti prek iz
voznih trgovskih podjetij, ki 
trgujejo z vzhodnimi dežela
mi. 

Problem, ki hromi nekoli
ko hitrejši napredek proiz
vodnje tehtnic, je narašča
nje proizvodnih stroškov na 
eni strani ter zamrznjene ce
ne izdelkov na drugi. Zaradi 
podražitve osnovnih materia
lov je doslej cela vrsta ko
operantov povišala cene, pa 
tudi drugi stroški proizvod
nje in različne dajatve so se 
v zadnjem času povečale. V 
enem letu je to naneslo več 
kot 100 milijonov starih di
narjev, ki jih ni moč nado
knaditi z notranjimi rezer
vami. To pomeni, da se zara
di tega zmanjšuje akumula-
tivnost podjetja. Skladi »Li
bele« so za minulo leto do
sti manjši kot so jih realizi
rali leto poprej. Letos raču
najo doseči za sklade 280 mi
lijonov starih dinarjev, to
rej približno 20 milijonov S 
din več kot v preteklem letu. 
Osebni dohodki bi predvido
ma letos ostali nespremenje
ni F. K. 

M o d e r n i z a c i j a 

c e l j s k e 

m l e k a r n e 

Kmetijski kombinat Žalec 
bo letos financiral 100 mili
jonov S din za modernizaci
jo predelovalnih in polnil
nih naprav v mlekarni ob 
Ljubljanski cesti. Mlekarna 
je bila grajena za 15.000 Li
trov rnleka dnevno, toda že 
sedaj se dnevno pretaka sko
zi njene naprave približno 
20.000 litrov mleka. Povečana 
mlekarna z novimi polnilni
mi napTAvami za mleko in 
jogurt bo imela dnevno zmo
gljivost 25.00 latrov mleka. 

K. 

p . p. 

1 6 1 
ZAPORNICE SO BILE 

ZAPRTE 
PRAVOČASNO 

v 4. številki »Celjskega ted
nika« z dne 1. februarja t.L 
je bil objavljen članek pod 
naslovom »Res po krivdi po
nesrečenca samega?«, v kate
rem pisec članka tov. D, 
Homšek — kot to sam na
vaja — »želi pojasniti dejan
ski potek in vzrok nesreče«, 
ki se je zgodila 15.12.1967 
na železniškem prehodu v 
Laškem. 

Pisec članka med drugim 
navaja, da je ponesrečeni 
storil smrt »samo zaradi m<t-
lomarnosti službujočega za-
porničarja, ki ni spustil za
pornic v predpisanem času, 
temveč šele neposredno pred 
prihodom lokomotive in pred 
nosom avtomobila«. 

Ker sem bU v času nezgo
de v službi kot čuvaj pre
hodov na čuvajnici ob pre
hodu, kjer se je dogodila ne
sreča in kot tak tudi očiv^ 
dec nezgode, moram poveda
ti, da je piščevo »pojasnilo* 
dejanskega poteka in vzroka 
nesreče netočno predvsem 
kar zadeva izvrševanje moje 
službe, ž e preko dvajset let 
opravljam to službo na tem 
mestu in do sedaj še nisem 
storil prekrška delovnih dolž
nosti. Tako sem tudi tega dne 
pravočasno zaprl zapornice 
kot to določajo naši predpi
si, kar lahko dokažem s pri
čo, ki je šla peš in prečkala 
progo, ko sem zapiral zapor
nice. Dotična oseba, ki je šla 
proti domu, se je potem ko 
sem zaprl zapornice, že toli
ko oddaljila od cestnega pre
hoda, da ni bila več očividec 
nezgode, če bi zaprl zaporni
ce tako kot to navaja pisec, 
bi morala biti tudi ta oseba 
v času nezgode še poleg pre
hoda in tako tudi očividec ne
zgode. 

Moja dolžnost potem, ko 
zaprem zapornice je, da pri
čakujem prihajajoči vlak pred 
vrati čuvajnice. Tako sem tu
di tokrat potem, ko sem za
prl zapornice, pričakoval lo
komotivo na prostoru pred ču
vajnico. Ko se je stroj pri
bliževal prednjemu signalu^ 
sem stopil v čuvajnico in od
dal postaji Laško predjavo 
za prihajajoči stroj. V času, 
ko sem stopil v čuvajnico, 
še ni bilo videti nobenih av
tomobilskih luči na cesti iz 
smeri mesta Laško. Sele ko 
sem po oddani predjavi sto
pil iz čuvajnice, da priča
kam lokomotivo, sta se iz 
smeri mesta prikazali luči 
dveh avtomobilov, ki sta se 
z naglico bližala zaprtim za
pornicam. Prvi avto je z ve
liko silo treščil v zapornico, 
jo privzdignil in še zapeljal 
preko desnega Ura naravnost 
pred stroj, ki je v tem mo
mentu pripeljal po levem ti
ru. Trčenje je bilo neizogib
no. 

Tisti dan sem službo na
stopil ob 19. uri spočit in 
pripravljen za opravlja
nje nočne službe. 

To so le nekatera dejstva, 
na podlagi katerih zatrju
jem, da sem tudi tokrat za
pornice zaprl pravočasno in 
da do nezgode ni prišlo za
radi »malomarnosti odgovor
nih«. Ker je bilo že takoj po 
nezgodi in tudi naslednje dni 
izrečenih napram meni pre
cej žaljivih besed in groženj, 
ki so popolnoma neosnovane, 
ne morem dopustiti, da se 
še v časopisu prikaže dogo
dek enostransko in da ose
ba, ki ni za to kvalificirana 
daje neresnično oceno o mo
jem delu. 

DEŽELAK Ivan 
čuvaj proge 

SEJA SKUPŠČINE ZDRAVSTVENEGA ZAVAROVANJA KMETOV 

Olajšave za 
zdravljenje v bolnišnicah 

Prejšnji teden je bila zadnja seja skupščine komu
nalne skupnosti zdravstvenega zavarovanja kmetov 
v Celju v tem sestavu. Marca bodo namreč volitve, 
na katerih bodo kmetijski zavarovanci polovico se
danjih članov skupščine zamenjali z novimi. Zadnja 
seja pa je bila pomembna tudi zato, ker j e skupščina 
sprejela podrobne predpise o pravicah in obveznostih 
kmetijskih zavarovancev v letu 1968. 

čeprav zdravstveno zavaro
vanje kmetov še ni takšno, 
kot si ga želimo, pa pome
nijo novi predpisi vendarle 
velik napredek. Za leto 1968. 
so namreč značilne nekate
re olajšave pri zdravljenju v 
bolnišnicah, kar so si kmet
je najbolj prizadevali. Tako 
bo potrebna partioii>acija — 
delno plačilo — za 2?dravlje-
nje v bolnišnicah samo za 
prvih 30 dni, medtem ko bo
do stroške daljšega zdravlje
nja plačevali iz sklada za 
zdravstveno zavarovanje kme
tov. Ker gre za določila, ki 
se med seboj precej razliku
jejo, bodo zavarovanci hkra
ti z novimi zdravstvenimi iz
kaznicami dobili tudi brošu-
rico, kjer bo točno navede
no, katere pravice in ob kak
šnih pogojih lahko uveljav
lja zdravstveni zavarovanec. 
Skupščina je tudi sklenila, 
^ bo odmerjala prispevek 
2a zavarovanje kmetov v pav
šalu 20 tisoč starih dinarjev 
2a vsako gospodarstvo in p>o 
skupno 17 odstotkov od ka
tastrskega dohodka. 

Ker z marcem skupščina v 
s e d a n j e m sestavu končuje 
^o je delo, lahko ugotavlja-

da je bilo nadvse uspeš-
"̂ ^̂  Res ie. da si kmetie v 

tem času niso »izvojevali« 
pravic, kakršnih si v zdrav
stvenem zavarovanju žeUjo, 
toda to dejstvo je možno 
opravičiti s spoznanjem, da 
bi v tem primeru samemu 
sebi morali naložiti preveli
ke obveznosti. Nekajkrat so 
namreč med letom poudarili, 
da morajo s skladom gospo
dariti tako kot z domačim 
posestvom: iz njega lahko 
vzameš samo toliko, kohkor 
vanj daš. Morda ^ skupšči
na zdravstvenega zavarova-
rovanja kmet»v tudi tribu
na kmečkih problemov, kaj
ti veliko pKovedo besede čla

na skupščine Hrena iz Mo
zirja, ki je dejal, da je ni 
hiše v Celju, in ne sobe v 
njej, kjer bi bili kmetje mo
gli tako odkrito govoriti o 
vseh svojih težavah kot 
prav tu. To je potrdil tudi 
predsednik skupščine Lojze 
Senica z besedami: »Tu je 
našla mesto marsikatera be
seda, ki smo jih doslej go
vorih le v gostUnah, zadru
gah . . . Prav je, da jih po
vemo tudi drugje. In prav 
s pomočju skupščine zdrav
stvenega zavarovanja smo 
kmetje svoje probleme ix>ve-
dali širši skupnosti« 

Zato bodo kmetijski zava
rovanci spet izbrali pošte
ne fante, kot so dejali. Ta
ke, da bodo lahko i>rav ta
ko vestno izpolnjevali svoje 
poslanstvo, kot so ga ti, ki 
jim zdaj mineva mandat. 

I . B . 

Registracija motornih vozil 
Podaljševanje registracije 

motornih vozil v Celju je 
končano. Moramo reči, da je 
to zahtevno delo v redu in 
disciplinirano poteklo. Od 
6.179 motornih vozil jih je 
FKXialjšano registracijo v tem 
roku dobilo 3.741. Od skup
nega števila pa za 1890 mo
tornih vozil zdaj rri bilo tre
ba prositi za podaljšanje, ker 
so registracijo opravili po 

18. maju lani. Sloižba za pro
met je v času podaljševanja 
registracije dobila 144 evi
denčnih tablic vrnjenih, za 
269 lastnikov motornih vo
zil pa so ugotovili, da so av
tomobile prodali oziroma se 
preselili v dmge občine. In 
končno so v 135 primerih 
morali izdati odločbo o vr
nitvi evidenčne tablice. Ti 
lastnic namreč niso pravo
časno podaljšali registracije. 



Zavod za balneologijo 
Zavod za balneologijo v Ro

gaški Slatini, ki ga je leta 
1955. ustanovil republiški iz
vršni svet, se že delj časa 
otepa s finančnimi težavami. 
Te so dosegle višek ob za
ključnem računu za lansko 
leto, ki bi ga bili končali s 
približno pet milijonsko izgu
bo, če ne bi zdravilišče Roga
ška Slatina v zadnjem tre
nutku pomagalo s primerno 
dotacijo. Ta delovna organiza
cija posoja zavodu za balne
ologijo svoj denar tudi še 
zdaj, saj lastnih dohodkov ni

majo niti za osebne dohodke 
in najnujnejše materialne 
izdatke. In vendar instituciji 
ne bi mogli očitati, da ji ni 
bilo kaj prida mar svoje
ga finančnega položaja. Glede 
na to, da so pravzaprav re
publiški zavod, so od sekre
tariata za zdravstvo že več
krat zahtevali dokončne odlo
čitve o svoji usodi. Z dvanaj
stimi milijoni dohodkov, ko
likor so z največjo težavo 
zbrali od najrazličnejših in
teresentov, gotovo niso mogli 
opraviti tolikšnega dela, ki 

tak zavod na slovenskem 
zdraviliškem področju čaka. 
Toda sekretariat je ostal sko
rajda gluh za njihove zahte
ve, Saj je njihov predstavnik 
šele pa seji sveta zavoda, ki 
je bila sredi preteklega tedna 
odgovoril na predlog kolekti
va o likvidaciji institucije. 
Po tej informaciji naj bi o 
obstoju zavoda za balneologi
jo dokončno odločU Izvršni 
svet, svoje mnenje pa naj bi 
povedal tudi republiški zdrav
stveni center. 

Ob problemih slovenskega 
zavoda za balneologijo bi 
morda veljalo povedati, da v 
sosednjih republikah, ki ni
majo take zdraviliške tradici
je in tudi ne možnosti kot 
Slovenija, delajo podobne in
stitucije v bistveno boljših 
pogojih. V Ilidži na primer 
so v zavod za balneologijo in
vestirali približno milijardo 
dinarjev, v Zagrebu in Beo 
gradu pa institut deluje kot 
poseben oddelek medicinske 
fakultete. Znanstveno-razisko-
valno delo je na zdraviliškem 
področju še kako pomemb
no. To je konec koncev do
kazal tudi slovenski zavod, k' 
s svojimi malenkostnimi fi 
nančnimi sredstvi in samo 
dvema redno zaposlenima 
strokovnjakoma orje ledino 
na strokovnem in miselnem 
področju. 

I. B 

REGISTRACIJA 
DRUŠTEV 

z izidom pravilnika o regi
stru društev je bil predpisan 
nov način vodenja evidence o 
društvih. Zaradi tega morajo 
vsa društva, ustanovljena po 
predpisih, vložiti nov zahteve 
gi je treba priložiti dva izvo
da pravil društva, ki morajo 
biti seveda usklajena s temelj
nim zakonom o društvih ter 
zapisnik zadnjega občnega 
zbora, iz katerega bo razvi
den sklep o sprejemu teh 
pravU. 

Vpis društev v re^ster je 
obvezen, kajti šele s tem do
bijo te organizacije status 
pravne osebe. Društva morajo 
priglasiti registracijo do kon
ca marca letos. Kolikor dru
štva tega ne bodo opravila v 
določenem roku, bodo uprav
ni organi smatrali, da so pre
nehala z dejavnostjo. Zato bo 
oddelek za splošne zadeve pri 
skupščini občine Celje izdal 
tudi odločbo o prenehanju 
delovanja takšnega društva. 

-mb 

Drobne iz 
skupščinske dvorane 

Vsaka seja članov obeh zborov celjske občinske skup
ščine se začenja z vprašanji in odgovori odbornikov. 
Tako je bilo tudi na osmi seji, v torek, 27. februarja. 
Tokrat se odborniki mso strinjali z odgovorom avtoturi-
stičnega podjetja Izletnik v Celju in so znova opozorili na 
izostajanje nekaterih lokalnih prog, če zdnje ni dovolj 
potnikov. Menili so, da bi se podjetje moralo držati ob
javljenega voznega reda, če pa so ob nekaterih urah dolo
čene vožnje zaradi majhnega števila potnikov nerentabilne, 
naj uveljavijo nov vozni red in ga tudi spoštujejo. Težko 
je namreč, če potniki zaman čakajo na avtobus pa vedo, 
da bi moral pripeljati. 

Kot že nekajkrat prej- — v zadnjem obdobju sicer 
ne — je tudi tokrat odpovedala ojačevalna naprava v ve
liki dvorani Narodnega doma Iz zvočnikov tu in tam ni 
in ni hotel priti ojačani glas, da bi ga slišali vsi v dvorani. 

No, je na pol v šali dejala predsednica skupščine, 
Olga Vrabičeva, vidite v kakšnem položaju smo, saj ni
mamo niti toliko denarja, da bi kupili pošten kabel. 

Pa se je oglasil nekdo iz dvorane: Ah, ne gre za to, 
marveč za malomarnost tistih, ki bi morali zagotoviti 
brezhibno delo aparature. 

Potem je vso reč zadovoljivo rešil tajnik, ki je našel 
napako na kablu in jo tudi odstranil. ^ 

V razpravi o formiranju novega zdravstvenega doma 
v Celju, je odbornik iz tovarne EMO, tov. Brenčtč vpra
šal, kako bo z obratnimi am.bulantami. Pa je odgovoril 
predsednik sveta za zdravstvo, dr. Anton Fazarinac in po
vedal, da zaradi nove organizacije zdravstvene ,službe delo 
v teh ambulanta ne bo okrnjeno. Nasprotno, kjer bo le 
treba, ga bodo celo ojačali in organizirali nove enote. Tako 
tudi v Štorah. Sicer pa bo dobila ambulanta, ki je doslej 
delala v okviru tovarne EMO, še enega novega zdravnika. 

Vse obratne ambulante bodo poslej združene v enoti 
dispanzerja za medicino dela. 

Prav tako ni nobene bojazni, da bi iz teh ambulant 
odnašali kakršnekoli naprave, instrumente in podobno. 

XXX 
Odborniki celjske občinske skupščine so potrdili pred

log kolektiva Pogrebnega zavoda, da svojo dejavnost razširi 
ie na mizarstvo, kamnoseštvo in vrtnarstvo 

M. B. 

HLADILNICA ZA 400 VAGONOV SADJA 

Letos jeseni bodo začeli v 
Celju graditi najsodobnejšo 
hladilnico za sadje, ki bo im 
la zmogljivost 400 vagonov. Za 

tako hladilnico so se odloči
le 4 kmetijske delovne orga
nizacije iz občin Žalec, Ko
njice, Šentjur in Šmarje in je 

to prvi primer gradnje objek
ta po načelu trajnega vlaga
nja. V vseh štirih občinah so 
namreč plantažni sado-vnjafci, 
katerih proizvodnja bo pre
segla jesenske možnosti plas
mana sadja na tržišče. Tako 
investicija sama kot vzdrževa
nje hladilnice tolikšne kapa
citete je neprimerno cenejše, 
kot da bi gradili posamič 
manjše hladilnice. Celjska hla
dilnica bo veljala investitorje 
1 milijardo starih dinarjev, 
zgrajena pa bo na Hudinji. 

K. 

ZA VARNOST V PROMETU 
Občinska komisija za vzgo

jo in varnost v prometu v Ce
lju pripravlja veliko tekmova
nje šolskih otrok, ki bo zaje
lo približno 7.000 mladih lju
di. Vzporedno s tem je v te
ku tudi zvezna akcija pod na
slovom Zavarujmo otroka v 
prometu. 

Tekmovanje je zamišljeno 
tako, da bi ga najprej izvedli 
v šolah, zatem pa bi se naj
boljše ekipe p>omerile na ob
činski prireditvi Pokaži, kaj 
znaš. 

Po programu mora biti 
ta akdja zaključena do sredi
ne maja letos. -mb 

Tone Maslo 
— Rekli so mi, da bi se 

midva najbolje pomenila, 
— sem začel. 

— Pomenila? Midva? Za
kaj? Saj se tako nepre
stano menimo. — 

— To je nekaj drugega. 
Tone. Midva se kot kole
ga pri delu poznava toli
ko časa, kolikor je treba 
dekliču let, da dorasle za 
možitev . . . — 

Sumljivo je pogledal pi
salo v moji desni in be-
ležnico v levi roki: 

— Aha. Ze vem zakaj 
tako vneto uporabljaš pre
tekli čas... Ne vem, če 
bo kaj ... Nimam nič rad 
takih reči, hočem reči, da 
je hudič, če človek dobi 
odločbo o starostni upo
kojitvi, potem pa tvoji 
lastni kolegi razbobnajo 
po vsem svetu, da si odpi
san. — 

Muhasto me je pogledal 
in dodal: 

— Ti imaš pero v ro
kah pa me »namalaj«, pra
vil ti o sebi ne bom nič. — 

Tako, pa sr>a opravila. 
Kakšen bo to portret, če 
model noče sedeti.. . 

Sedeti?! To je že ena 
temeljna črta portretiran-
ca. Tone Maslo se je ved
no odlikoval po svoji 
vztrajnosti, po tem, da je 
sedel pri stvari dokler ni 
bila uresničena. Malo je 
ljudi, ki bi se lahko po
hvalili s tako malo vpisi 
v delovni knjižici, ki bi 
bili tako zvesti poklicu. 

Poklic. Najprej dojen
ček v učiteljski družini, 
potem učenec po šolah z 
očetom, dijak v Celju, na
to gojenec vojaške akade
mije, pa mlad zaveden ofi
cir, nenadoma na svoje 
veliko razočaranje ujetnik, 
pa ob zlomu Italije spet 
svoboden med borci četr
te prekomorske brigade, v 
kateri si je z juriši spet 
zaslužil čin. Po vojni ak
tivist, kot smo takrat re
kli »tovariš z okraja« .. . 
No in lepega dne so mu 
rekli: 

— Tisti fantič pri »Celj
skem tedniku« je preveč 
zelen in negoden (tu je te
kla beseda o meni), pojdi 
tja za urednika. — 

In Tone Maslo je leta 
1950 postal urednik časni

ka, ki ga dobiva vsaj vsa
ka peta hiša od Oljševe 
do Sotle. Dolga leta je 
krmaril z denarjem vedno 
slabo založeno barko, ki 
pa so ji radi čez mero 
nalagali tovorov odgovor
nosti. Bili so to časi, ko 
so bile po širnem okraju 
razpeljane tri, štiri avto
busne proge in ko je bilo 
treba na teren fieš, do
kler se ni po dolgem pre
mišljanju, če naj gre v 
tak potraten strošek, od
ločil za nakup kolesa. Ku
pili smo črnega. Take bar
ve, kot je bil »MERCE

DES« predsednika okra
ja... Da, bilo je trenut
kov, ko je bilo treba živ
cev . . . 

živce, to je tovariš Ma
slo znal vedno obdržati. 
Spominjam se, da je bilo 

tisto leto toliko kritike z 
avtoritativnih vrhov, češ, 
»cajteng« je zanič . . . naj
bolje bi ga bilo ukiniti... 
kaj je treba tistih drobna
rij iz vseh vasi. Toda To
ne Maslo je vzdržal in do
čakal, da je glavni odbor 
SZDL proglasil »Celjski 
tedni« za najboljši časnik 
prav tisto leto. 

Tone Maslo se je kot 
urednik držal načela, več 
ljudi več ve. Novinarjem 
je dopuščal dovolj svobo
de, da so lahko oblikovali 
svoj slog in vrata ured
ništva so bila vedno od
prta za nove ljudi, pred
vsem mlade. Ce se prav 
spominjam, vsaj pet novi
narjev v Sloveniji je, ki 
so svoje prve poskuse za
čeli ustvarjati v neposred
ni bližini uredniškega ko
ša ob mizi Toneta Masla. 

Svojo delovno dobo, ki 
je potrebna za upokojitev, 
je večji del dosegel kot 
časnikar, v poklicu, ki si 
ga ni sam izbral, toda do
bro OpravljaL ^ 

Je opravljal... To je 
vražje drzno rečeno. Kdor 
je pretočil toliko črnila, 
kot Tone Maslo, temu je 
črnilo kot kri — živi do
kler piše, piše dokler živi. 

Da je takle ponesrečen 
portret sploh nastal, je 
kriva gola formalnost. Naš 
Tone Maslo je postal upo
kojenec, kot je bil nekoč 
dojenček, pa šolar, pa ka
det v vojašnici, pa ujetnik 
in urednik ... časnikar 
Tone Maslo ne bo nehal 
biti in politični delavec, 
kar je ves čas bil, tudi 
ne. 

Tako sem našega drage
ga Toneta portretiral jaz. 
Vsak bi ga morda malce 
drugače, z drugega zor
nega kota. 

Je hudič. Tone, če nisi 
hotel sedeti, da bi te bolje 
»namalal«. 

JURE KRAŠOVEC 

OBRAZI 



MED TRNOVELJSKIMI GASILCI 

O d o č e t a n a s i n a . . : 
Časi, ko so v marsikateri 

f;asi gasilska društva držala 
pokonci vse družbeno življe-
^je^ niso tako daleč, še da-
jies se pogosto družbeno-po-
litične organizacije trdno opi-
f-ajo na te prizadevne, nepla
čane, zagrete ljudi. Eno ta
lcih gasilskih društev — ki 
doslej še pri nobeni krajev-
jii akciji ni odpovedalo — 
jg tudi trnoveljsko. V vasi 
jia obronku celjskega mesta 
50 nekateri starejši gasilci 
zbrali okrog sebe še mlajše 
fjiože in zdaj se radi posta
vijo s svojo organiziranostjo, 
]cl je že marsikdaj pripo
mogla, da so v bogato zbir-
jio pokalov in priznanj do-
dali še novo trofejo. 

Tovariš Franc Zurej, ki je 
gasilec že od leta 1924, je go
spodar trnoveljskega društva. 
Ker je pri društvu od nje
gove ustanovitve — tudi to-
jcrat je to letnica 1924 — s 
svojimi izkušnjami seveda te
meljito pripomore k ugledu 
in delu društva sploh. »Le
tos smo precej okrnjeni,« 
nam je pripovedoval, »saj je 
desetina naših najmlajših čla
nov pri vojakih. Veste, ti 
fantje so včasih sestavljali 
našo pionirsko desetino, zdaj 
pa so že odrasli možje. Ko 
se bodo vrnili, bo delo pri 
nas seveda spet bolj zažive
lo. Zdaj smo doma skoraj 
sami starejši.« 

»Kaj nimate pionirske de
setine?« vprašamo nekoliko 
začudeni, ker vemo, da je 
bilo trnoveljsko društvo 
med prvimi, ki so vključe
vali v svoje delo tudi pio
nirje. 

»Nimamo!« je pribil tov. 
Zurej. »In nekateri nam to 
močno zamerijo. Toda, kjer 
ni. ne moreš nič vzeti. V Tr-
novljah namreč preprosto ni 
primernih- fantov. Vse je še 
premajhno in treba bo po
čakati, da drobiž nekoliko 
zraste.« 

Medtem prideva do hiše, 
kjer stanuje tajnik društva 
tovariš Alojz Bertola. Ta
koj, ko se pozdravimo tudi 
z njegovo ljubeznivo življenj
sko tovarišico, začutimo, da 
je gasilstvo v družini kar 
doma. Ne samo sinovi, tem
več tudi žene prizadevnih tr-' 
noveljskih mož imajo zaslu-
?e, da v vasi stoji prenov-1 
^en gasilski dom. »Včasih^ 
smo morale kar sredi kuha-i 
^ja pred gasilski dom zla- I 
9at opeko ali kaj podobne- i 

ga,« mi je pripovedovala že
na tajnika društva. 

Sicer pa tu zvemo nekaj 
statističnih podatkov: dru
štvo šteje 24 članov, od ka
terih jih je petnajst starej
ših kot 30 let. V zadnjem 
času so se udeležili sedmih 
tekmovanj — v občini, pa tu
di izven nje — in bili dva
krat prvi, trikrat drugi in 
enkrat tretji. Pri različnih 
prostovoljnih akcijah v kra
ju so gasilci opravili več 
kot 1200 prostovoljnih ur, 
njihove člane pa najdemo 
tudi v • vodstvu krajev
ne skupnosti in krajevne or
ganizacije Socialistične zveze. 
Povezanost z organizacijami, 
zlasti pa z ljudmi je odlič
na, saj le-ti še nikdar niso 
odrekli pomoči, če so zanjo 
prosili gasilci. 

»Ko smo lani zbirali de
nar za nov gasilski avto, je 
vsak dal po svojih močeh. 
Viktor Drame je prispeval 
na primer kar 60 tisoč sta
rih dinarjev«, je povedal to
variš Bertola. »Sicer pa po
ve precej tudi podatek, da 
ima naše društvo 230 pod
pornih članov, kar za tak 
kraj kot so Trnovlje, niso 
mačje solze.« 

Trnoveljski gasilci pa ima
jo lepe načrte tudi za letoš
nje delo. Udeležili se bodo 
kongresa republiške gasilske 
zveze, izpopolnili svoj avto
mobil, radi pa bi kupili tu
di nove obleke, saj so na
predovali v B skupino gasil
skih društev, kar v njiho
vem jeziku pomeni — med 
bolje opremljene in zelo do
bro delujoče skupine. 

čeprav je od. t^a. že krep
ko minilo leto, pa v Trnov-
Ijah še vedno niso pozabili 
svojih najtežjih ur. To so 
bili tisti trije meseci, ko so 

se na tem območju kar drug 
za drugim vrstili požigi. »Bi
li smo napeti, kot da bi bi
la vojna. Se danes ne vem. 

kako smo sploh lahko zdr
žali.« so povedali vsi, ki 
smo jih srečali. Takrat so ga
silci res opravičili svoj 
ugled in njihova vrednost v 
očeh sovaščanov je še bolj 
narasla. Tako si zdaj Trno-
velj brez gasilskega društva 
ne bi mogli predstavljati in 
če davorimo o gasilstvu, se 
nehote spomnimo tudi na 
prizadevne Trnoveljčane. 

I. B. 

Če bi trboveljske gasilce vprašali, kaj jim je najbolj 
pri srcu, bi med prve tri stvari prav gotovo uvrstili 
svoj novi gasilski avtomobil. — N a sliki so — 
poleg avtomobila — še tovariša Bertola in Žurej ter 
voznik, ki ljubeče vozi to rdečo, svetlečo dragocenost. 

VPRAŠUJEMO ZA MNENJE 

K d a j p o r o k e ? 
Predlogi, ki so jih izrekli 

mnogi mladi ljudje, da naj bi 
v Celju uveljavili petek kot 
dan porok, niso značilni samo 
za zadnje obdobje, temveč so 
stari že precej časa. Zadnji 
čas pa je takih pobud čeda
lje več. To -je tudi povsem 
razumljivo, saj je vedno več 
tistih kolektivov, ki uvajajo so
boto kot dela prost dan. Spri

čo tega se nrnogi, ki so se od
ločili za sklenitev zakonske 
zveze, zavzemajo, da bi lali
ko to pomembno življenjsko 
odločitev potrdili pred pred-, 
stavniki oblasti že ob petkih. 

Menimo, da gre za resno 
odločitev in utemeljen pred
log. Utemeljen tudi zavoljo te
ga, ker bi s takšno spremem
bo olajšali delo tudi občin
skim uslužbencem, ki priso
stvujejo porokam in jih bele
žijo. Tudi oni imajo sobote 
proste. 

Pa še nekaj — zdi se, da 
za Celje in njegovo območje 
dovolj, če se uveljavi en sam 
dan v tednu za sklenitev za
konske zveze. Dovolj zaradi 
tega, ker v Celju sklene pK>v-
prečno v enem letu to zvezo 
okolij 700 parov. In če to šte

vilo razdelimo na tedne, vidi
mo, da naval, vsaj v povpreč
ju, res ni velik. Seveda pa so 
možne tudi izjeme, če so 
upravičene in utemeljene. 

Predlog za spremembo dne
va porok v Celju je torej tu. 
Ta se glasi tako, da naj bi bi
le poroke ob petkih in ne več 
ob sobotah. Zanima nas, ka
ko bo na ta predlog reagira
la uprava skupščine, hkrati pa 
sprašujemo za mnenje tudi 
vas, ki ste na tem, da bo
ste sklenili zakonsko zvezo, 
kako gledate na to pobudo in 
ali se z njo strinjate. Pišite 
nam, lahko pa svoje mnenje 
posredujete tudi oddelku za 
splošne zadeve skupščine obči
ne Celje. 

Tn naše mnenje? Mi smo za 
petek! Kaj pa vi? 

STARE OSEBNE IZKAZNICE NEVELJAVNE 

v naši republiki smo v pr
vih mesecih lani zaključili za
menjavo starih z novimi 
osebnimi izkaznicami. Po 
Vsem tem stare osebne izkaz
nice za prebivalce Slovenije 

veljajo več. Drugače pa 
to za občane iz drugih re

publik, kjer še niso predpi
sali zamenjave oziroma izda
jo novih osebnih izkaznic. To 
okolnost je treba upoštevati, 
zlasti pa jo morajo tisti, ki 
pri izvrševanju določenih po
slov zahtevajo legitimiranje 
stranke, občana. -b 

M A L A A N K E T A 

Brez denarja 
ne bo varstva 

Tema današnje male ankete je — otroško varstvo v 
celjski občini. Gre za program, ki bi ga naj s svojim 
finančnim deležem pomagale uresničiti tudi delovne 
organizacije. Nanje pa se je zgrmadilo toliko obreme
nitev, da vedno pogosteje slišimo stavek — nagemu 
ne moreš sleči srajce. Tako smo v dneh pred osmim 
marcem, ko smo polni besed o skrbi za družino in 
zaposlene žene, obiskali predstavnike petih delovnih 
kolektivov in jih vprašali, če se nameravajo zavzeti 
za uresničitev programa razvoja otroškega varstva: 

Jurij Piršič, predsednik siri' 
dikata LIK »SAVINJA«: »Pro-
blemov varstva otrok članov 
našega kolektiva še nismo po
sebej analizirali. Posamezne 
primere pa rešujemo tako, 
da omogočamo delavcem, da 
delajo v izmenah, ki jim boUJ 
ustrezajo, če bomo imeli kaj 
denarja, ga bomo gotovo daiK 
tudi za otroško varstvo, toda 
kot vesite, je lesna industri
ja v težkem položaju.« 

Jože Lipovšek, predsednik 
DS »Metke«: »O programu 
razvoja otroškega varstva naš 
delavski svet sicer še ni raz
pravljal, bo pa. Seveda je var
stvo otrok pomembna druž
bena naloga, ki pa stane veli
ko denarja. Naša delovna or
ganizacija je trenutno v tako 
slabem položaju, da nimamo 
sredstev niti za polne osebne 
dohodke. Zato bo naš delež 
vsaj dotlej, dokler se ne izko-
pljemo iz težav, minimalen.? 

Jože Hrovat, predsednik sin
dikata »Aero«: »Bazpnavlljall 
smo že, če ne bd kazalo za 
otroke naših delavcev urediti 
varstvo v okviru tovarne. T o 
da ljudje živijo na razMčnifa 
območjih in jim bdije ustre
za varstvo v krajevnih skup
nostih. Zato bomo podprli pro
gram razvoja otroškega var
stva, saj bo to ceneije in ko
ristneje, kot če bi se odločali 
za lastno ustanovo.« 

Stane Lončar, predsednik 
sindikata »Toper«: »Glede na 
to, da je tekstilna industri
ja in z njo vred tudi naš ko
lektiv v težkem položaju, je 
težko vnaprej povedati, kakš
na bo odločitev delavskega 
sveta, ko bo govoril o finan

ciranje programa razvoja otro
škega varstva. Gotovo pa je, 
da se bomo nekateri Olani sin
dikata zavzeli za to, da ne
kaj sredstev v te namene 
kljub vsemu najdemo.« 

Jože Podlinšek, predsednik 
DS »EMO«: »Naš kolektiv že 
več let daje denar 2» letoivar 
nja otrok naših delavcev in 
podobno. Kakšnega večjega 
zneska za podporo programa 
razvoja otroškega varstva si 
verjetno ne bomo mogU privo
ščiti, saj so sredstva za le
tos že razdeljena. Seveda pa 
je problemov varstva tudd v 
našem kolektivu veliko, le da 
jih mnogi pri nas zaposleni 
delavci rešujejo s tem, da da-
lata zađcoinca v različnih tur-
nusih.« 

Nekoliko mlačno, kajne? žal pa problemi otroške
ga varstva niso takšni. Pošteno vroči so in treba se 
jih bo znebiti, č e hočemo še naprej ponosno govoriti 
o skrbi in pomoči družini. N a vprašanje »kako« pa 
lahko odgovorimo samo — skupno. 

I. B . 

FRANŠIZA PRI ZAVAROVANJU AVTOMOBILSKEGA KASKA 

Gospodarno zavarovanje 
Pogoji avtomobilskega kaska 

poznajo odbitno franšizo, t. j . 
znesek za katerega se zniža 
siceršnja odškodnina zavaro
valnice. To odbitno franšizo 
izražamo z absolutnim zne
skom. Namen odbitne franši-

je v tem, da stimulira skle-
'̂ i tel j a zavarovanja k zmanjša
nju zavarovane nevarnosti, po
glavitna njena funkcija pa je^ 
^ iz zavarovanja odstranjuje 
pJ^ine škode, ki samo podra-
f^Jejo zavarovanje, ne da bi 

prispevali k poslanstvu 
zavarovanja. 

Prva značilnost naše franši-
^ je v tem, da je njena veh-
^ ŝt odvisna od tehnične pre

mije, kar približno pomeni, 
da je za dražje vozilo večja. 
V tej lu-editvi se izraža skrb 
in prizadevanje pogojev, naj 
franšiza ne ogrozi sklenitelja 
oziroma njegovega gospodar
stva, kajti v povprečku imajo 
premožnejši sklenitelji dražje 
avtomobile. 

Druga značilnost franšize je, 
da za zavarovalne primere 
prometne nezgode naraste, če 
pride v letu do drugega aH 
več zavarovalnih primerov. 

Zavarovalna premija za pol
ni kasko je v primerjavi z 
vrednostjo vozila zelo visoka. 
Premija za požarno zavaro
vanje solidne stavbe je v raz

merju na vrednost te stavbe 
približno kot 1:3000, medtem 
ko je to razmerje pri ka
sko zavarovanju nekako 1:200. 
Riziko a^iiomobilskega kaska 
je torej več kot 100-krat bolj 
»gost« kot požarni riziko. 

Razumljivo je, da je breme 
rizika treba plačati aU pa 
tvegati, če imamo pred očmi 
smisel in pomen zavarovanja 
za pK)sameznika: dajanje ob
čutka varnosti zaradi odpra
ve možnosti finančnega polo
ma ali vsaj motenj v njego
vem gospodarstvu in če vemo, 
da so stroški likvidacije škod 
pri nepomembnih zavaroval
nih primerih sorazmerno ve

liki, je na dlani, da zavaro
vanje, ki vključuje majhne 
škode, ki po naravi rizika po
gosto nastoi>ajo, gospodar
sko nikakor niso upravičeni. 
Nesmotrnost takšnega zavaro
vanja obstaja v tem, da anga
žira po nepotrebnem zavaro
valnico, s čimer povzroča za-
varovancu stroške za opravila 
ki ne terjajo poslanstva zava
rovalnice. Iz tega sledi, da je 
zavarovanje manjših škod ne 
samo zavarovalno nesmiselno, 
temveč tudi zelo drago. 2Java-
rovanje takšnih škod torej sa
mo po nepotrebnem podražu-
je zavarovanje, če zavarova
nje pojmujejo po njegovi pra
vi gospodarski furikcijd. 



O B Č A N I N K N J I G A 
KOLIKO KNJIG SMO PREBRALI LANI? 

« 
številne ankete, ki naj bi pokazale odnos sodobnega državljana do knjige, nam 
še vedno niso odgovorile na vrsto pomembnih vprašanj, po katerih bi mogli skle
pati tako ali drugače. Zato pravzaprav tudi ne vemo, v kolikšni meri je knjiga 
človeku res prijateljica. Tudi vprašanja — koliko beremo in kaj beremo, ostajajo 
odprta, ker kratkomalo ni službe, ki bi jih mogla razjasniti, knjižnice pa jih tudi 
ne morejo spremljati, ker bi to terjalo preveč dela. Pa vendar so poleg poraznih 
ugotovitev, po katerih recimo lani tri četrtine Jugoslovanov ni prebralo ene same 
knjige, tudi take ugotovive, ki razveseljujejo, ker pričajo, da je knjiga za filmom 
najbolj razširjena kulturna dobrina. 

Kot povzemamo iz pogovo
ra 2 direktorjem mestne 
ljudske knjižnice Anto
nom Aškercem so lani v 
MLK in pionirski knjižnici 
posodili 165.993 knjig 1966. 
leta 158.717 in 1965. le
ta 153.033. Če bi to število 
jemali kot povprečje, bi od
padlo na vsakega celjskega 

prebivalca skoraj 6 knjig, 
vendar pa nam to povprečje 
ne daje zadovoljive slike, ker 
nastopajo v njem isti bralci 
večkrat, medtem ko odstot
ka neudeleženih občanov tu 
ni. Z gotovostjo pa bi lah
ko trdili, da se je spričo 
porasta izposoje povečal tu
di odstotek bralcev. Po po

datkih A. Aškerca je knjiž
ni promet sorazmerno večji 
v pionirski knjižnici in ga 
je spodbudila zlasti bralna 
značka ter obvezno čtivo v 
šolah pa prizadevanje, da bi 
to knjižnico primerno razvi
jali in bogatili z ustreznim 
fondom (zlasti tudi s plošča
mi.) Promet je bil in je več
ji kljub temu, da so na pri
mer 1965. leta kupili 4.323, 
lani pa le 2.845 novih knjig. 
Tolikšen padec po mnenju 
A. Aškerca ni zaskrbljujoč, 
saj prenesejo prostorske 
zmogljivosti knjižnice največ 
kakih 3 tisoč novih zvezkov 
letno, poleg tega pa slabše 
materialne možnosti nujno 
vplivajo na smotrnejšo in ra-
cionalnejšo kupno politiko: 
manj izvodov pa zato več 
kvalitetnejših knjig, ki bodo 
bralci po njih še raje segali. 
Lani so vsako knjigo celot
nega knjižnega fonda poso
dili več ko dvakrat. Toda 
vse to, kot meni A. Aškerc, 
še vedno ne zadostuje, da bi 
lahko z gotovostjo govorili o 
uspehih. Ti so po mednarod
nih normah v razmerju 
med številom izposojenih 
knjig, knjižnim fondom in 
kadri, in če bi izhajali od 
tod, sta obe knjižnici na 
solidni ravni. Zato razlogov 
za kak pesimizem prav tako 
ni. čeprav je slišati mnenja, 
kako na primer televizija od
teguje sodobnega človeka od 
knjige, takšne in podobne 
hipotetične trditve ne drže. 
Resnica je ravno nasprotna: 
televizija, ki lahko, kar za
deva knjigo, samo animira, 
s tem branje celo spodbuja, 
kajti gledalec želi to, kar je 
videl oziroma o čemer je ne

kaj slišal, tudi sam prebra
ti. Potemtakem bi mogli 
prej govoriti o njeni pozitiv
ni vlogi. Javne knjižnice, kot 
je dejal A. Aškerc, ne more
jo pokazati pravega razmer
ja bralca do knjige tudi za
to, ker ni ničesar znanega 
o tem, koliko imajo občani 
sami svojih knjig. Verjetno 
pa je zbirk zelo veliko. 

Seveda bi nas še bolj od 
statističnih podatkov zanima
lo vprašanje, kam je pred
vsem usmerjen celjski bra
lec, oziroma v kakšnem raz
merju sta v izposojenih knji
gah zahtevnejša in zabavna 
literatura. Po besedah direk
torja MLK Antona Aškerca 
v svetu sicer vedno bolj 
prevladuje lahko čtivo in tu
di našim ljudem v splošnem 
ni do tega, da bi jih knjiga 
po delu preveč zaposlovala, 
vendar pa je odnos do re
snejše literature zadovoljiv 
in ohranja ravnotežje. K te
mu je gotovo pripomogel tu
di prost pristop bralcev do 
knjige, ne glede na to, da 
ima prav tako slabe strani; 
k bolj kritičnemu odnosu 
pa bi lahko prispevali zlasti 
pogovori z bralci, o katerih 
v knjižnici že del^ časa raz
mišljajo, ki pa zanje spričo 
izmeničnega poslovanja ni 
priložnosti. 

D. HRIBAR 

„Spominska plakata" 
Pred nedavnim sta se na celjskem območju pojavila 

dva plakata, ki v pakedranju slovenščine najbrž nimata 
primere in bosta verjetno še dolgo ostala izjemni pojav 
v vsej vesoljni plakatarski kulturi. Plakata je »vkup 
spravil« odbor za izgradnjo spominskega doma Bori 
in Ramizu v Prištini. Na manjšem, kjer sta natisnjena 
življenjepisa obeh revolucionarjev, na primer beremo: 

»Mladina glavnega mesta Autonomne Pokrajine Kosova 
in Metohije — Prištine, se odločila da se obrne na vsa
kega delovnega človeka, vsak delovni kolektiv noše 
Socijalistične družbe in vsem narodom Jugoslavije s 
pozivom na solidarnost v izgradnji »spominskega do
ma« . . . Ker sovražniku nista ničesar izdalo, so ju 
vedoč kakšne revolucionarje imajo v rokah, skupno 
vs t re l i l i . . .« Še hujših jezikovnih spak mrgoli na več
jem dvobarvnem plakatu. Na primer: »Mlad ina . . . je 
odlučila, da se obrne svakemu delovnemu č loveku . . .« 
aLi pa: »Glavno mesto Kosova in Metohije — Priština 
izišla je v svobodo iz burne zgodovine, v stoletnega 
suženstva in zaostalosti in na pomoč družbe šla na 
pot hitrega in vsestranskega socialističnega napretka.« 
In dalje: »Mladinci in mladinke se stavljaju osnovno 
barvo Priština, mladost je krvotok njenega razvitka . . . 
Mladina Prištine, se zaveda nedovoljnih matrijalnih 
sredstev svojega mesta, se je odlučila da postane no
silec zvezne akcije v nabiranju matrijalnih sredstev 
od naše družbe.« Višek nad viški pa je gotovo stavek: 
» . . . katera sta objeta živela in objeta šla v smrt, po
leti 1942. VIZIONARSKI OPSEDENI BODOČNOSTI IN 
ENOSTAVNOM NAŠIM NARODOM.« 

Kaj bi lahko rekli o bvsem tem? Da so bili morda 
avtorji »vizionarski obsedeni« od prepričanja, da po
znajo slovenščino? Kako je mogoča tolikšna samoza
vest? Zakaj niso sestavljale! teh zmazkov čutili naj
manjše potrebe, da bi jim pri sporočilu o tako resni 
zadevi pomagal kdorkoli, ki obvlada slovenščino? Vpra
šanje pa je tudi. kakšen bo učinek še p o l ^ tistega, 
ki sproža po branju salve smeha 

Razstave v celjskem območju 
Občinski svet ZKPOS v Ce

lju ima odbor za likovno vzgo
jo, ki prireja v okviru finanč
nih možnosti likovne razsta
ve izven Celja. Odbor, kate
rega predsednik je tovariš 
Drago Predan, deluje že dru
go leto. Letošnja prva razsta
va je namenjena karikaturi
stu Htnku Smrekarju, čigar 
originalna dela nam je poso
dila Nairodna galerija v Ljub
ljani. Doslej smo obiskali Ko-

pole. Vojnik, sedaj pa je na vr
sti v Dobrni. Mimo teh kra
jev še obiščemo Konjice in Tr-
novlje. Pregovori za daljne 
razstave se vodijo s kraji, ki 
bd imen pogoje za razstavi
šče z varnim nadzorom. Raz
stave s kratkim predavanjem, 
razmnoženim tekstom so pr
venstveno namenjene šolski 
mladini, katero želimo sezna
niti z ]a!kx>vno umetnostjo. 

Obisk v posameznih krajih je 
sorazmerno velik, povprečno 
si jih ogleda po šeststo obi
skovalcev. Kompole nad što-
rami so vas s 300 prebivalci, 
Smrekarjevo razstavo, pa si 
je ogledalo do 700 ljudi. 

Prva letošnja razstava v Do
brni je v novem šolskem po
slopju, v katerem so za pode
želje ideatoi prostori. 

A R H I V I 
Publikacija Arhivskega društva Slovenije 

Nemara je zapoi>aden smi
sel publikacije Arhivi Od pi
sarne do zakladnice zgodovi
ne, ki jo je pred kratkim iz
dalo Arhivsko društvo Slove
nije, v temle uvodnem stavku: 
»Leta 1800 je neki avtor nem
škega priročnika za arhivar
je in registraturne uradnike 
— pripravnike zapisal: »Arhi
varja ne bi smele več motiti 
spačene predstave nepoučene
ga dela občinstva, ki ve prav 
bodiko o arhivskem delu kot 
kak stražnik o Newt.onovi 
teoriji o svetlobi. Obema je 
treba oprostiti, da klepeče 
ta o rečeh, ki jih ne razume
ta.« Danes ne mislimo več, 
naj bi se posamezna, stroka za
pirala sama vase. Zato ta knji
ga.« 

Namen 56 strani obsegajoče 
in reprezentativno opremljene 
knjižice, ki so ji izid denar
no omogočili republiški sklad 
za pospeševanje kulturnih de-
jaraosti in vsi slovenski arhi
vi (zato jo bodo lahko tudi 
na celjskem območju dobile 
nekatere občine in večje de
lovne oiganizaoije brezplač
no) , je potemtakem jasen in bi 
ga lahko izrazili z drugimi be
sedami kot prizadevanje, da 
bi popularizirali arhivsko de
javnost, o kateri javnost še 
vedno ne ve dosti, predvsem 
pa prikazali pomen arhivske
ga gradiva za znanstveno upo

rabo oziroma zgodovino. Kot 
je razbrati iz uvoda so vir gra
diva pisarne, vendar je treba 
razlikovati med gradivom, ki 
ima znanstveno vrednost, in 
takim, ki je nima, o čemer od
ločajo zgodovinski arhivi. Ti 
so dolžni znanstveno pomemb
no gradivo zbirati in priprav
ljati za potrebe znanosti; tak
šno gradivo pa je tudi del 
narodnega kulturnega premo
ženja, ki ima velik pomen kot 
pričevanje o dogajanjih ka
snejšim gneracijam. 

Avtorja publikacije Sergij 
Vilfan in Jože Žontar nas v 
več zaokroženih in vsebinsko 
povezanih poglavjih podrobno 
seznanjata z dolgo potjo, ki 
jo pisarniško gradivo naredi 
od pisalne mize do znanstve
ne uporabe v zgodovinskem ar
hivu, na koncu pa govorita o 
razmerah in perspektivah slo
venskih arhivov. Iz tega dela 
kakor iz številnih fotografij, 
ki ilustrirajo tudi urejenost ar 
hivov v nekaterih drugih dr
žavah, lahko pravzaprav na
zorno vidimo, kolikšen je naš 
zaostanek. 
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PET VPRAŠANJ STANETU SEVERJU 
ALI INTERVJU PO POŠTI »Misilim, da sem neikatere 

prableme v zvezi s celjskim 
gledališčem že osvetlil in 
da stvari ni treba ponavljati. 
Z veseljem bom odgovoril na 
nekaj vprašanj, ki se mi zde 
še potrebna razjasnitve.« 

Tako pravi slovenski igra
lec Stane Sever v uvodnem 
odstavku svojega odgovora 
na vprašanja, ki smo mu jih 
posilaii v zvezi z njegovim in
tervjujem, objavljenim pred 
nedavnim v Vijjesniku u sri
jedu, s katerim je sprožil že 
znano polemi'ko. Ta izjava se 
verjetno nanaša na njegov 
dodatni prispevek v Delu (ki 
je polemiko priobčilo), kjer 
je svoja stališča do slovenske 
gledališke kulture dopolnil. 

Tudi mi ne nameravamo 
pogrevati vsega povedanega 
ali posameznih iajav, čeprav 
se z nekaterimi med njimi 
ne strinjamo, ker nimajo do
volj trdne opore v dejanskih 
razmerah. Ker pa nas je za-
nimaĵ a predvsem tudi druga 
plat medalje, smo torej igral
cu Stanetu Severju posredo
vali pet vprašanj, na katera 
je poslal odgovore, ki jih ob
javljamo v celoti. 

Vprašanje: Celjski igral
ci Vam zamerijo, ker ste 
o SLO govorili, ne da bi 
bili kdaj na kakšni njiho
vi predstavi. Iz tega izha
ja po njihovem mnenju tu
di zmota, da je v SLG, kot 
pravite, 12 igralcev, med
tem ko so ostali amaterji, 
v resnici pa šteje ansambl 
18 igralcev, od katerih jih 
je večina bivših študentov 
akademije in torej tudi 
Vaših slušateljev (samo 4 

igralci nimajo te šole, ker 
jim ni bila dostopna). Se 
Vam zdi očitek utemeljen? 

Odgovor: »č im amater za
pusti svoj prejšnji poklic in 
positane igralec po poklicu. Je 
svoje življenje posveti poklic
ni gledališki umetnosti in je 

torej igralec. Amater, ki pa 
samo priložnostno sodeluje 
pri predstavah poklicnih igral
cev, pa ostane amaiter.« 

Vprašanje: Ce že govori
te o igralcih in amaterjih, 
ali niso števUni ugledni 
igralci ljubljanske Drame 
izšli prav iz amaterskih 
vrst? 

Odgovor: »So, na primei' 
jaz sam.« 

Vprašanje: Dejstvo, da 
je zlasti v Ljubljani veliko 

diplomantov akademije 
brezposelnih, nedvomno 
drži. Zakaj, menite, se na 
razpisana delovna mesta 
SLG Celje ni nihče javil? 
Ali ni to morda poleg že
lje za večjo osebno afir
macijo, ki se lahko ponu
di v kaltšnem osrednjem 
slovenskem gledališču, tu-
ti posledica težkih gmot
nih razmer, v Isaterih de
luje pokrajinska ustanova, 
pa se zato igralci niso ho
teli žrtvovati? 

Odgovor: »Kaj menim o 
»žrtvovanju« igralcev sem jas
no napisal. Da pa se mladi 
igraika tako težko odločajo za 
celjsko, pa tudi za mari
borsko gledališče, so krive 
neprofesionalne razmere in 
pomanjkljivi delovni pogoji v 
obeh gledališčih. Sicer pa 
počakajte, morda Vam bodo 
sami osveitliM svoj problem 
v bližnji prihodnositi. Ali pa 
ste se Vi sami že vprašali, 
zakaj 9 0 nekateri pa-omdnent-
ni igralci iz Celja ali iz Mari
bora odšU? Ce bd našM v teh 
gledališčih zanesOijivo poro
štvo za svoj razvoj, tega go
tovo ne bd storild.« 

Vprašanje: Znano je, da 
je ' obremenjenost igralcev 
SLG (vaje in predstave) 
skctraj enkrat tolikšna, če 
ne večja, kot obreme

njenost igralcev osrednjih 
gledališč in da je celjsko 
gledališče kljub temu, da 
pretirana kvantiteta, nuj
na spričo gmotnega polo
žaja, ne stimulira kvalite

te, doseglo uspehe, ki so 
j im ploskali tudi zunaj Ce
lja in Slovenije, ter je v 
času obstoja prejelo od 
skupno 53 republiških na
grad kar 22* ali slabo< polo
vico. Kaj bi lahko rekli o 
tem? 

Odgovor: »Vidiei sem pre
malo predstav cedijskega gle-
daMšča, da bi lahko sodil o 
imietnaški kvaliteti. Lahko pa 
sodim o arganjizacijskih po
manjkljivostih, s katerimi 
sem se seznanil kot odbornik 
in pozneje kot predsednik 
Društva slovenskih dramskih 
umetniloov.« 

Vprašanje: Ne da bi 

podcenjevali svoječasni po
men kranjskega gledališča, 
se nam zdi primerjava 

s celjskim nepotrebna in 
sporna iz dveh razlogov: 
prvič so Prešernovo gleda
lišče odpravili pred trinaj-
stuni leti, ko se je SLG že 
afirmiralo tudi zunaj Slo
venije, in drugič je Kranj 
zelo blizu republiškega 
središča, s katerim ga po
vezujejo številne komuni
kacijske zveze. Se morda 
motimo? 

Odgovor: »Pri današnjih 
prometnih sredstvih kilome
tri res ne morejo bdti meio-
dajni za ukinitev kakega gle
dališča.« 

D. HRIBAB 

GOSTOVANJE KVINTETA FRANCA 
BERGERJA V TRNOVLJAH 

Široko priznanje 
v nedeljo je gostoval v 

Trnovljah Celjanom dobro 
znani kvintet Pranja Bergar-
ja. To je eden izmed red
kih ansamblov narodno-zabav-
nega žanra, ki skrbi za kva
litetno muziciranje s kate
rim dobiva vedno več hva
ležnih poslušalcev. Z ansam
blom je nastopila Melita Av-
senak, ki je z mladim žamet
nim glasom osvojila malošte
vilno poslušalstvo, škoda, da 
so 8i izbrali tako neprime
ren datum kot je pustna ne
delja, kajti v tem času je 
zabavnih prireditev na pre

tek, že prej smo omenili re
lativno dober spored vigra-
nega ansambla resnično do
brih skladb, škoda pa je, da 
imamo Slovenci tako malo 
humoristov. Tudi nastop Fr-
nikule na tem večeru ne ka
že nobene spremembe. Lah
ko bi rekli, da nastop hu
morista z banaliziranimi 
folklornimi izrazi ne sodi * 
tako dober program. Ljudje 
so se sicer smejali, toda če
mu?! Nikakor ne smemo 
podcenjevati okusa današnje-
ga človeka. 
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SEJA OBEH ZBOROV SKUPŠČINE OBČINE ŽALEC 

Obsežen dnevni red 
odborniki občinskega zbo-

in zbora delovnih skup
nosti skupščine občine Žalec 
so se prejšnji torek sešli na 
gvoji redni deseti skupni se
ji. Dnevni red, ki je bil pred
ložen za to sejo je obsegal 
vTsto pomembnih točk. 

V prvem delu skupne seje 
so odborniki obeh zborov 
poslušali posamezna poročila. 
Tajnica skupščine IVIARLIA 
i,\G\R je podala poročilo o 
izvajanju sklepov zadnje seje 
skupščine, nato pa še poro
dilo o delu upravnili organov 
skupščino za preteklo leto. 
Odbornikom je tudi obrazlo
žila program dela uprave za 
tekoče delo. Iz predloženega 
okvirnega programa je raz
vidno, da naj bi upravni or
gani v letošnjem letu pripra
vili gradivo za dvanajst zase

danj skupščine, za 68 sej po
sameznih svetov pri občinsld 
skupščini, za 40 sej upravnih 
odborov skladov in za 45 sej 
najrazličnejših komisij, ki 
obstajajo v skupščini občine 
ali pri drugih organih. Pred
vidoma bo potrebno sestaviti 
približno 165 zapisnikov od 
zasedanj skupščine, do se
stankov posameznih komisij. 
Za delavce v upravnili orga
nih prav gotovo ne bo eno
stavno opraviti tako obsežne
ga dela, še posebej, če upo
števamo, da je pripravljanje 
gradiva za posamezne organe 
zahtevna in odgovocna na
loga. 

Predstavnik Službe družbci-
nega knjigovodstva je na seji 
podal poročilo o tem, kakšno 
je bilo finančno poslovanje 
uporabnikov družbenih sred
stev v lanskem letu, istočas-

[ no pa je govoril tudi o delu 
[ celjske podružnice SDK. Od
borniki so obsežno gradivo k 
tej točki dnevnega reda pre
jeli skupaj z ostalim skupš
činskim gradivom. 

V drugem delu seje skup
ščine so odborniki razprav
ljali in sklepali o predlogih 

posameznih odlokov. Sprejet 
je bil odlok o prispevkih in 
davkih občanov, odlok o 
spremembi odloka o občin
skem prometnem davku, od
tok o komunalnih taksah, 
odlok o odstotku prispevka, 
ki se plačuje v skupne rezer
ve gospodarskih organizacij. 
Sprejet je bil tudi odlok o 
dopolnitvi odloka o krajev
nem samoprispevku za iz
gradnjo in obnovo šolskih 
stavb v občini Žalec. V po
sebni točki dnevnega reda so 
odborniki razpravljali in skle
pali o soglasju k stop
njam dodatnega prispevka 
za zdravstveno zavarovanje. 
Sklep o dodatnem izrednem 
prispevku je pred nedavnim 
sprejela skupščina komunal
ne skupnosti socialnega za
varovanja v Celju, svoje so
glasje pa so morale dati tudi 
vse občinske skupščine kate
rih področje pokriva komu
nalni zavod za socialno zava
rovanje Celje. Predpis tega 
prispevka bo vsled diferenci
ranih stopenj prizadel pred
vsem tiste kolektive, ki so že 
itak v slabšem položaju. 
Kakor je že v navadi, je 

bila seja skupščine zaključe
na z vprašanji odbornikov in 
odgovori, ki so jim bili po
sredovani. O pomenu posa
meznih odlokov, bomo v na
šem časniku še pisali. 

— nik 

Upokojenec K A R E L O Z E B E K že več kot pet let 
skrbi za to, da je okolica spomenika N O B v Pre
boldu vedno vzorno urejena. Tistega dne, ko ga je 
ujel pri svojem opravilu naš objektiv, je rahlo rosilo, 
pa ga to ni prav nič motilo; motilo ga je nekaj listja, 
ki ga je veter zanesel med belo kamenje okoli 

spomenika. 

POSEBNA SEJA 
Pri občinskem sindikalnem 

svetu v 2alcu bodo skhcaLi 
posebno sejo predsedstva 
sveta, na kateri bodo obrav
navali problematiko s pod
ročja socialnega zavarovanja. 
K pripravljanju gradiva za 
to pomembno sejo namera
vajo pritegniti člane skupšči
ne komunalne skupnosti so
cialnega zavarovanja in člani
co izvršilnega odbora pri 
skupščini komunalne skup
nosti. Analizirati nameravajo 
tudi nekatere probleme, ki 
nastajajo na področju zdrav
stva in v odnosih le-tega do 
socialnega zavarovanja. 

PROGRAMI 
Pri Izvršnem odboru ob

činske konference se trenut
no največ ukvarjajo z izdela
vo programov dela in z usta
navljanjem posameznih seik-
cij. Predvidoma bodo delova
le tri sekcije in to sekcija za 
problematiko s področja 
družbenih služb, sekcijo, ki 
bo spremljala in analizirala 
krajevno samoupravo in še 
posebno sekcijo za koopera
cijo v kmetijstvu, ki je naj
pomembnejša gospodarska 
panoga te občine. 

LUKNJE N I VEČ 
Nedavno tega smo v nsk> 

šem časniku pisali o javni 
tehtnici na Vranskem. Obja
vili smo tudi sliko, kjer je 
bila vidna precejšnja luknja 
na podu tehtnice, ki je pred
stavljala veliko nevarnost, da 
si kdo od mimoidočih polo
mi noge. Pred dnevi smo 
oj>azili, da je ta nevarnost že 
odpravljena, v kratkem pa 
bodo verjetno popravili tudi 
tehtnico in jo usposobili za 
tehtanje. 

SEJA KOMISIJE 
v ponedeljek se je sestala 

na svoji redni seji organiza
cijsko kadrovska komisija 
pri izvršnem odboru občin
ske konference SZDL. Čla
ni komisije so obravnavali 
problematiko organiziranosti 
krajevnih organizacij SZDL 
in predloge za kadrovsko 
sestavo posameznih sekcij, ki 
bodo delovale v okviru ob
činske konference. 

FOTOKINO KLUB 
Pred kratkim je bil na 

Polzeli fotokino klub, ki je 
tudi takoj pričel delati s pol
no paro. Klub ima trenutno 
15 aktivnih članov, ki so tudi 
že posneli svoj prvi kratko
metražni film. Člani kluba 
nameravajo povabiti medse 
nekatere strokovnjake s pod-
ročja fotokinotehnike, da bi 
jim predavali o posameznih 
področjih tovrstne amaterske 
dejavnosti. Ce bodo le uspe
li, nameravajo še letos orga
nizirati tn pripraviti razstavo 
»MOJ ROJSTNI KRAJ«. 

— mp 

PRIREDITVE 
v soboto, 9. marca bo na 

Polzeli gostoval SLOVENSKI 
OKTET. Koncert je organizi
rala Tovarna nogavic v okvi
ru praznovanj Mednarodne
ga praznika žena — 8. mar
ca. Prosvetno društvo Svobo
da Polzela pripravlja veseli 
večer. Prireditev bo nekakš
na inventura dosežkov pro
svetnega društva, saj bodo 
sodelovale skoraj vse sekci
je. Prireditev bo predvidoma 
sredi marca. Konec meseca 
bo priljubljena prireditev 
»POKAŽI KAJ ZNAŠ« za ka
tero že teko marljive pripra
ve. Večino nastopajočih va
dijo tamkajšnji prosvetni de
lavci, (mp) 

\a pol anonimen 
prigovor 

Na članek »MATJAŽEVA VOJSKA« objavljen v prejš
nji številki CT smo prejeli prigovor vodstva Taborniške 
organizacije iz Prebolda. V pismu te organizacije (pis
mo ima pečat odreda Partizanskega vrha, nima pa zal 
podpisa) se nekdo iz njenega vodstva pritožuje nad tem, 
da tabornikov ne vodi . . . »marljivi delavec Martin 
(napaka našega časnikarja, ker bi moralo biti MirpnI 
TRPIN.<: Pisec pisma izraža bojazen, da bi vsled napač
nega informiranja lahko prišlo do neljubih pomot pri 
nakazovanju sredstev, ki jih podjetja namenjajo tabor
nikom za mihovo dejavnost. Dalje navaja pisec, da se 
taborniška organizacija ne smatra za edino aktivno v 
kraju, čeprav že 10 let pridno deluje. 

Prepričani, da podjetja denarja organizacijam in dru
štvom ne nakazujejo zavoljo posameznikov, ki jih vodi
jo, marveč vsled njihove aktivnosti, smatramo, da je 
piščeva bojazen odveč. Za pomoto pri osebi, ki vodi ta
bornike se opravičujemo, nismo pa si imena izmislili 
sami. temveč so nam ga povedali v Preboldu. Pa še to: 
s člankom smo. verjemite, imeli samo dobre namene... 

(Berni) 

Komunalna dela.. . 
...in še kaj 

Krajevna skupnost na Pol
zeli se trenutno ukvarja v 
glavnem z nekaterimi komu
nalnimi problemi. Sklenili so, 
da bodo v letošnjem letu pri
čeli z gradnjo novega, tretje
ga vodovoda, ki bo imel dva 
velika rezervoarja, v katerih 
bi se zbirala tolikšna količi
na vode, da bodo pokrite p>o-
trebe tudi v naslednjih letih, 
ko se bodo še širila posa
mezna naselja. Poseben pro
blem predstavlja tudi kanali
zacija, zato ni čudno, da že 
tečejo razgovori o tem, ka
ko bi razširili obstoječo ka
nalizacijsko mrežo. Predra
čun vseh komunalnih del 
znaša 65 milijonov starih di
narjev, nedvomno precejšen 
znesek. K stroškom ureditve 
bodo prispevale tudi gospo
darske organizacije. 

Nedavno tega je krajevna 
skupnost organizirala razgo

vore z občani o koriščenju 
sredstev, ki nabirajo iz na
slova prispevka za uporabo 
mestnega zemljišča. Med ob
čani je plačevanje tega pri
spevka povzročilo mnogo 
nerganja, ki pa je izlmjalo 
predvsem iz tega, da ljudje 
niso bili zadostno obveščeni 
o tem v kakšne namene se 

zbrana denarna sredstva po
rabijo. 

Trenutno je v teku izraja-
nje posebne ankete o pro
blemih prehoda na nov, pre-
maiknjen delovni čas. Anketa 
želi ugotoviti mnenja obča
nov predvsem o problemih s 
področja organizacije otro
škega varstva. M. Palir 

Skrb za šolarje 
Društvo prijateljev mladine 

v Braslovčah sodi med zelo 
aktivne tovrstne organizacije 
v žalski občini. Društvo je 
vzorno organizirano in ima 
204 člane, vodi pa ga pred
sednik FRANCI MATKO. 

Nemalo je akcij, ki jih je 
društvo že organiziralo, še 
več pa je takšnih, ki stoje 
v programu aktivnosti. Zim
ski meseci povzročajo nema
lo skrbi staršem in težave 
otrokom iz oddaljenejših za
selkov, posebno s področja 
Dobrovelj, ko morajo šolar
ji na dolgo in težavno pot v 
šolo v Braslovče. Društvo si 
prizadeva, da bi organiziralo 
za te otroke bivanje v Bra
slovčah in jih tako rešilo 
nevšečnih zimskih tegob. V 

zvezi s tem so bili že prvi 
sestanki in razgovori s starši 
in s tistimi družinami, pri 
katerih bi otroci lahko pre
živeli zimski čas. Predstavni
ki društva prijateljev mladi
ne navezujejo stike z neka
terimi osnovnimi šolami v 
Zadru, želeč organizirati iz
menjavo šolske mladine v 
poletnih počitnicah. 

.. Volje za delo ne manjka 
in tudi rezultati ne izostaja-
jo. še več pa bi društvo lah
ko na.pravilo, če bi imelo 
na razpolago večja sredstva, 
kakor jih ima. Celotno delo 
je odvisno v glavnem od 
zbrane članarine in od pod
pore delovnih organizacij, 
predvsem polzelske tovarne 
nogavic. M. Palir 

Nagrade predsednikom 
Minuli četrtek je bila v 

Žalcu redna letna i^kupščina 
tamkajšnjih stanovalcev, ki 
jo je sklicalo komunalno 
podjetje »STANOVANJSKO 
GOSPODARSTVO ŽALEC«. 
Na skupščini stanovalcev so 
predstavniki 85 hišnih svetov 
obravnavali poročilo uprave 
podjetja, ki je vsebovalo 
problematiko gospodarjenja s 
stanovanji v preteklem letu. 
V obsežni razpravi je tekla 
beseda o investicijskem in te
kočem vzdrževanju stanovanj
skih hiš. Predstavnikom hi
šnih svetov je bil posredo
van predlog programa inve
sticijskega vzdrževanje pri

pravljenega za dve leti. Pred 
stavniki so k programu do
dali še svoje pripombe, nato 
pa so ga v celoti potrdili. 

Za člane razširjenega de
lavskega sveta podjetja so de
legati hišnih svetov izvolili 
IVANA VEBRA iz Prebolda, 
SLAVKA ZUPANICA iz Žalca, 
ZDRAVKA KROFLICA iz Ko
sez in MIHO PUNGART-
N I K A iz Polzele. Marljivim 
predsednikom hišnih svetov 
je podjetje podelilo tudi 
skromne nagrade in se jim 
tako oddolžilo za njihovo ne
sebično delo. 

D. D. 

Ribiči so zborovali 
Nedavno tega so se sestali 

na svoji redni skupščini- ri
biči Spodnje Savinjske doli
ne, ki so včlanjeni v ribiški 
družini v Šempetru. Zbor je 
vodu BORIS DEBIC. O pro
blematiki ribištva in o delu 

ribiške družine smo prejeli 
od tovariša ANTONA MI
KLAVŽ IN A obsežno poročilo 
V eni i2aned prihodnjih šte
vilk bomo podrobneje obde
lali nekatere probleme, ki ta
rejo ribištvo in ribiče. 

^aš redni bralec S I L V O R O B N I K z Vranskega nas je obvestil, da je prejšnji 
^^sec praznovala svoj 94. rojstni dan Frančiška Dolinšek, oziroma D R N O V Š K O V A 
' ' I A M A iz Jeronima pri Vranskem. Drnovškova mama je imela 11 otrok (šest 
Sinov in 5 hčera) od katerih jih danes živi še sedem. In vnuki, koliko je teh? Nič 
'^anj in nič več kakor 28 in 29 pravnukov. Najstarejši vnuk je star že 42 let in 
'Najstarejši pravnuk bo kmalu oblekel vojaško suknjo. N A M N ?GA LETA, D R N O V 

Š K O V A M A M A ! (Foto: Berni) s 



ŠOLI KAJUH — 
ROČK 

Svet I . osnovne šole v Šo
štanju je minuli mesec skle
nil, da se šola preimenuje v 
osnovno šolo Karla Destovni-
ka-Kajuha. Na isti šoli so 
pred nedavnim uredili tudi 
spominsko sobo pesnika in 
revolucionarja Kajuha. Prav 
tako je svet I . osnovne šole v 
Šoštanju na predlog občinske
ga odbora zveze združenj bor
cev NOV Velenje sklenil, da 
ta šola dobi ime prvoborca 
Ivana Rocka-Bibe. Sadovi nje
govega revolucionarnega de
la so bili vidni že pred voj
no, ko je tu deloval kot na
preden študent in komamist. 
Kot partijskega fimkoionarja 
za Štajersko so ga Nemci 29. 
oktobra 1941. v Celju aretirali 
ter je bil marca 1942. v Ma
riboru ustreljen. 

ZBORI VOLIVCEV 
Te dni so v velenjski občini 

na programu zbori volivcev. 
Obravnavajo predlog proraču
na občine Velenje za leto 1968 
in več predlogov letnih finanč
nih načrtov, kot so finančni 
načrt temeljne izobraževalne 
skupnosti, finančni načrt ob
činskega komunalnega sklada, 
cestnega sklada ter sklada 
za zadeve borcev NOV. Na pro
gramu zborov volivcev je tudi 
razprava o novem pokopali
šču v Podkraju pri Velenju. 
Po zborih volivcev bo občin
ska skupščina to problemati
ko ponovno pretresala. 

RAZSTAVA V KLUBU 
v delavskem klubu je tre

nutno že druga slikarska raz
stava v tem letu. Tokrat raz
stavlja svoja olja in risbe sU-
kar z Raven na Koroškem 
France Boštjan. 

ŠOLA CIRKOVCE 
Za popravilo osnovne šole 

v Cirkovcih je v letošnjem 
proračunu velenjske občine 
predvideno 10 milijonov, če 
bo predlog proračuna sprejet, 
bodo že letos začeli z obno
vitvenimi deli. K popravilu nsbj bi nekaj prispeval tudi 
patron šole. 

NOVE NAPELJAVE 
v tem letu bodo opravili 

remont električnega omrež
ja v krajih Šentilj in Podkraj, 
kjer so obstoječe napieljave v 
Izredno slabem stanju in one
mogočajo uporabo električ
nih strojev. Večkrat zaradi 
slabega toka tudi ni moč gle
dati teJevizijskega programa 
oz. poslušati radijskih oddaj. 
Slab električni tok imajo tu
di v Skomem, skalah pri Ve
lenju in še v nekaterih dmi-
gih zaseflkih. 

KOMUNALNE 
TAKSE? 

z uvedbo komunalnih taks 
na motoma vozila bi na ob
močju občine Velenje letos 
zbrali približno 18 milijonov 
starih dinarjev. Odborniki so 
ustrezen odlok o tem sicer 
sprejeli, vendar bo uveljav
ljen samo v primeru, če bo
do uvedle take takse tudi vse 
druge slovenske občine. Za 
male avtomobile bo taksa 80 
N din, za tiste od 900 do 1350 
com 120 N din, do 1800 ccm 
300 N din itd. Najvišje so kaj
pak predvidene takse za za
sebna tovorna vozila in sicer 
do 3 ton po 400 N din od to
ne za 4-tonski kamion 1725 
N din, za 5-tonskega 2300 N 
din, za 6-tonskega 3000 N din 
itd. 

S p r e m i s l e k o m k z d r a v n i k u 
v Velenju predlagajo ustanovitev rizične skupnosti zavarovanja za vso Slovenijo 

Med obilico gradiva, pri
pravljenega za nedavno sejo 
skupščine občine Velenje — 
prvo v letošnjem letu — je 
vzbudila največ razprave 
med odborniki in povabljeni
mi informacija o uvedbi iz
rednega prispevlca za kritje 
primanjkljaja v skladu zdrav
stvenega zavarovanja za ob
močje velenjske občine. Lani 
je bilo namreč za zdravstve
ne storitve občanov te občine 
potrošenega preveč denarja, 
tako da je ob koncu leta zna
šal primanjkljaj 247 milijo
nov starih dinarjev. Ta pri
manjkljaj morajo sedaj zava
rovanci velenjske občine po 
sklepu komunalne skupnosti 
zavarovanja Ravne na Koro
škem plačati v obliki izredne
ga prispevka in to mesečno 
po 2,79 odstotka od neto oseb
nih dohodkov. Na socialnem 
zavarovanju so izračunali, da 
bo treba odtegovati zaposle
nim predpisan prispevek 10 
mesecev, da se bo primanj
kljaj pokril. 

Skupščina občine je na ne
varnost deficita v skladu že 
opozorila v prvi polovici pre
teklega leta, vendar so pozne
je stroški naraščali in je ta
ko prišlo do tako visokega 
primanjkljaja. Odbornike so 
seveda zanimali vzroki za 
takšno prekoračitev. 

Da se je nateklo za zdrav
stvo lani manj denarja, je 
več vzrokov: predvsem je 
bila znižana prispevna stop
nja od 7 na 5 odstotkov, kar 
pomeni na velenjskem ob
močju za več kot 400 milijo

nov S din manj zbranih sred
stev. Zaradi odpustov rudar
jev se je zmanjšalo število 
aktivnih zavarovancev, pa tu
di nižji dohodki v rudniku 
so vplivali na zmanjšanje ma
se prispevka za zdravstveno 
varstvo, na drugi strani pa 
so narasli stroški za bolniški 
stalež, opravljenih je bilo več 
ambulantnih in specialistič
nih storitev, skratka zdrav
stveni standard je ostal v 
sldadu z razvito zdravstveno 
mrežo neokrnjen. Na višino 
stroškov za zdravstvene sto
ritve vselej v sami občini ni
majo vpliva, ker opravljajo 
zdravstvene storitve zavaro
vancem zdravstvene instituci
je v drugih centrih, kamor 
odteče 53 odstotkov vseh 
sredstev zdravstvenega zava
rovanja. Da hodijo v velenj
ski občini ljudje pogosteje k 

zdravnikom je dokaz že to, 
da odpade povprečno na 1 
2savarovanca v lanskem letu 
11 zdravstvenih storitev. Stro
ški ambulantnega zdravljenja 
so lani znašali na aktivnega 
zavarovanca v velenjski obči
ni 11.230 S din, v občini Dra 
vograd pa samo 4.800 dinar
jev. Na področju zdravstve
nega doma Velenje so opra
vili 102.000 I. in I I . zdravni
ških pregledov. Ob nižjem 
dotoku sredstev je seveda 
vprašanje, ali lahko ostane 
obseg zdravstvenih storitev 
na enakem nivoju kot doslej. 
Za višji zdravstveni standard 
bodo torej morali v velenj
ski občini zavarovanci sami 
seči v žep. 

Da pa za nastanek tolikš
nega deficita le niso izključ
no objektivni vzroki, je po
kazala tudi razprava na zase

danju skupscme. Marsikaj 
bi namreč lahko bolj smotr
no in racionalno uredili v sa
mi zdravstveni službi. Dolo
čene rezerve tu nedvomno še 
obstojajo in jih bo treba ak
tivirati. V tem smis'u so bili 
na seji tudi posredovani ne
kateri predlogi sveta za go
spodarstvo, tako med drugim, 
da se organizacija dela in 
odnosi zdravstvenih delavcev 
prilagodijo možnostim, kar 
velja tudi za delitev osebnih 
dohodkov. Proučiti Itaže tudi 
delovni čas v lekarnah ter le
karni v Velenju in Šoštanju 
združiti.. Marža v lekarnah ne 
bi smela prekoračiti 25 od
stotkov. V Velenju so razen 
tega načeli aktualno vpraša
nje ustanovitve rizične skup
nosti zavarovanja za vsĉ  Slo
venijo. Glede letošnjih raz
mer v zdravstvu na območju 
občine je skupščina občine 
Velenje sklenila naj svet za 
zdravstvo ter svet zdravstve
nega centra pripravita ustrez
ne predloge in rešitve, da ne 
bi prišlo ponovno do tolikš
nega deficita kot lani. 

REELEKCIJA 
ZA 18 DIREKTORJEV 

Samoupravnim organom v 
delovnih organizacijah je ob
činska skupščina Velenje po
slala priporočilo v zvezi z 
letošnjo reelekcijo direktor
jev. Na novo bo treba nam
reč imenovati direktorje v 
18 delovnih organizacijah. Ve
čina le-teh je na tem položa
ju več kot 7 let oz. 10 let. 
Oba zbora skupščine Vele
nje priporočata, da se letos 
naj ne bi dogodile napake 
iz prejšnjih let, naj v delov
nih organizacija! analizirajo 
dosedanje delo direktorjev in 
vodilnih ljudi, zahtevajo od 
kandidatov okvirne programe 
bodočega razvoja podjetja 
ipd. 

Proračun v višini 
690 milijonov Sdin 

Te dni potekajo v občini 
Velenje razprave o predlogu 
proračuna občine za leto 
1968. Le-ta je sestavljen na 
bazi dohodkov v višini 690 
milijonov starih dinarjev in 
prav toliko izdatkov. Marsi-
kc^a utegne presenetiti, ker 
je letošnji proračun tako ni

zek. Iz proračuna so nam
reč po novem izločena sred
stva za izobraževanje in vzgo
jo. Ti izdatki se odslej fi
nancirajo prek temeljne izo
braževalne skupnosti, ki ra
čuna letos s 625 milijoni S 
din dohodkov in izdatkov. 
Toda tudi tu manjka nekaj 
nad 70 milijonov S din za 
financiranje izdatkov gimna
zije. Manj kaj 6če naj bi spo
razumno zbrali od prispev
kov delovnih organizacij iz 
skladov za kadre (prispevek 
bi znašal 0,6 odstotka na 
bruto osebne dohodke). 

Proračunski izdatki občine 
bodo letos šli za potrebe (se
veda najnujnejše) na področ
ju prosvete, zdravstva in so
cialnega varstva občanov, za 
komunalno dejavnost ter de
javnost krajevnih skupnosti, 
državnih organov in'podobno. 

Manj pavšalistov 
Za pravičnejšo razdelitev 

davčnih bremen je nedvom
no najprej potrebna osnovna 
evidenca o poslovanju in 
prometu. Prav slednje pa je 
bilo v obrti doslej zelo po
manjkljivo, ker tudi predpisi 
niso določali za večino obrt
nikov vodenja posebnih 
knjig. 

O novostih na tem področ
ju so te dni precej razprav
ljali v velenjski občini, kjer 
so najprej sklicali sektorske 
konference z zasebnimi obrt
niki. Tu so obravnavali nove 
predpise o vodenju poslovnih 
knjig. Po novem bo namreč 
precej manj pavšalistov. 
Obrtniki, ki ustvarjajo letno 
več kot 1,5 milijona starih 
dinarjev dohodka, bodo ob
vezni voditi poslovne knjige, 
gostilničarji in avtoprevozni-
ki pa ne glede na višino pro
meta. Vodenje poslovnih 
knjig, v večini primerov bo
do obrtniki vodili le eno knji
go, ne bo kompliciranoi in to
rej ne bo zavezancem povzro
čalo posebnih preglavic. 

Nedvomno pa ob tem velja 
omeniti, da bo uvedba teh 
sprememb za davčne obve-
zance učinkovita samo tedaj, 
če bo kontrola s strani davč
nih organov pogostejša in tu
di temeljitejša. Sistem kot 
tak namreč omogoča večje 
možnosti zajemanja dohodka 
za potrebe proračuna. Tudi 

od kmetijstva si v velenjski 
občini letos obetajo večje pro
računske dohodke, vendar 
brez novih cbremenitev. Uve
dli bodo namreč doslednejše 
izterjevanje, kar je edino 
prav in pošteno do tistih, 
ki svoje ehveznosti lepo 
sproti poravnavajo. K. 

KAR DVE 
CVETLIČARNI 

Precej let sem so v Vele
nju tarnali, ker ni bilo v me
stu cvetličarne. Ljudje so za
to morali v vsakem prime
ru po rezano cvetje in lon
čnice v oddaljerxo vrtnarijo, 
vendar tudi tu ob vselej ni 
bilo na voljo človeka, ki bi 
strankam stregel. Sedaj pa 
imajo v Velenju kar dve 
cvetličarni; prvo je odprla 
zasebnica Jerica Mljač, minu
li teden pa so odprli še eno 

v Vegradovi stolpnici. Sled
njo je odprla semenarna iz 
Ljubljane, kjer tudi prodaja
jo različna semena ter orod
je in zaščitna sredstva za 
vrtnarstvo. 

O G L A Š I J I E 
V CELJSKEM 

TEDNIKU 

MARIJA 
BLAGOTINŠEK: 

Celo naselje 
je v lemi 

Marija Blagotinšek, go
spodinja 13 Velenja, je že 
četrto leto odbornica ob
činske skupščine Velenje. 
Stanuje v predelu severno 
od glavne ceste, to je Ki
dričeve ceste, kjer je v 
zadnjih letih zraslo novo 
naselje. Toda glavna nev
šečnost, ki tare več sto 
prebivalcev severno od Ki
dričeve ceste je to, da so 
brez javne razsvetljave. 

»že večkrat sem na ob
čini zastavila vprašanje, 
kdaj bo urejena javna raz
svetljava«, pravi odborni
ca "Blagotinškova. »Nobe
ne luči ni. Ljudje mora-jo 
zjutraj zgodaj na delo, 
zvečer se vračajo iz šole 
otroci in verjemite, da ni 
prijetno po temi hoditi 
skoz gozd. Saj veste, kaj 
vse se dandanes dogaja. 
Ljudje ne morejo razume

ti, zakaj se tako dolgo od
laša s stvarmi, ki jih zna
jo v središču novega Vele
nja kaj hitro urediti. Na
vsezadnje tudi mi plaču
jemo prispevke.« 

Marija Blagotinšek je 
tudi za nedavno sejo ob
činske skupščine poslala 
vprašanje, kdaj bo končno 
prišla na vrsto ureditev 
javne razsvetljave severno 
od Kidričeve ulice. Dejala 
je, da je tokrat zadnjič 
postavila to vprašanje. 
Ker zaradi bolezni ni mo
gla na sejo skupščine, smo 
ji ob obisku na domu po
vedali, da je njeno vpra
šanje tokrat dobilo pozi
tiven odgovor že na seji 
skupščine. 

Za ureditev javne raz
svetljave v naselju pod 
gozdom severno od Kidri
čeve ceste je letos predvi
deno iz sklada za komu
nalno ureditev 10 milijo
nov starih dinarjev. Sedaj 
pripravljajo načrte, jese
ni pa bodo dela dokončno 
opravili. 

F. K. 

Karneval in četrt! 
Jubilejni X. pustni karne

val v Velenju je mimo. Vzbu
dil je veliko smeha, razigral 
srca nekaj tisoč Velenjčanov 
ter dobesedno držal ure im 
ure na vajetih pravcato kar
nevalsko razpoloženje. Tri po
staje karnevalske povorke s 
številnimi bolj ali manj do
miselnimi karnevalskimi ob
jekti (pač odvisno, koliko je 
kdo imel na voljo denarja), 
so bile priložnost za masovne 
zbore. Na vsakem od treh 
pustnih zborov je bilo toli
ko ljudi ^ kot jih v vsem letu 
ne pride na zbore volivcev v 
celi občini. 

Vodja karnevala in Franci 
Hercfeler, ki se je pripeljal 
do komande karnevala z bi
ciklom brez zračnic, sta obra
la v dobre pol ure vse lokal
ne »aktualnosti« minulega le
ta, pa tudi novejšega datu
ma. Glava karnevala se je se
veda moral pohvaliti, da on 
ni med tistimi 18 direktorji 
v velenjski občini, ki jih bo 
letos prizadela reelekcija, (če 
bo in koga bo?). Potem je pri
šel na vrsto EKK, nova cesta, 
ki drži mimo starega Vele
nja, zanimivosti javne raz
svetljave v starem Velenju, 
kjer so urbanisti rekli, naj 
kar ostanejo stare svetilke, 
pa še nočno življenje, prispe
vek za urejanje mestnega 
zemljišča, novo pekarno, na
povedano združevanje trgov
skih podjetij, ki bo spravilo 
Velenjčane ob raznovrstne ko
ledarje. Za konec tudi ni 
manjkala pikra na račun 
zdravstva. Ko bi direktor 
karnevala in Franci Herc
feler vedela, da je skupšči
na prav za pusta več kot 2 uri 

razpravljala o zdravstvu in 
novem izrednem prispevku 
za kritje deficita v vredno
sti 247 milijonov starih di
narjev, bi se ta zadnja toč
ka njunega dialoga ne kon
čala tako kmalu. Verjetno ne 
bi ostalo samo pri tem, da 
si je moral direktor karneva
la dati populiti gornje zobe 
v Topolšici, spodnjo vrsto 
pa v Šempetru v Savinjski 
dolini. 

Skratka direktor in Herc
feler sta si privoščila marsi

koga, kot se pač to za pusta 
spodobi, in očitno zadela v 
živo. Tako v starem Velenju, 
kjer so sprejeli statut karne
vala in med drugim izvedli 
»modno revijo«, kot pri na
slednjih dveh postajah karne
valskega sprevoda pred trž
nico in hotelom Paka, je bi
lo splošno razpoloženje na vi
šku. Velenjski karneval v or
ganizaciji Turističnega društ
va je tudi letos bil daleč na
okoli edina pustna prireditev 
takšnega obsega. 

Karnevalska povorka v starem Velenju. — (Foto: F. K . ) 



OB ZADNJIH ZBORIH VOLIVCEV V MOZTRSKI OBČINI 

\ a dobri poti 
Februarja so bili križem 

po mozirski občini zbori vo-
lilcev na katerih so međ dru
gim podajali poročila tudi 
sveti krajevnih skupnosti. Po
ročila o delu svetov krajev
nih skupnosti so bila vsebin
sko zelo bogata in so vsebo
vala niz konkretnih akcij, ki 
so jih občani v posameznih 
krajih izvedel v okviru svoje 
krajevne skupnosti. Posebej 
velja poudariti, da sta stopali 
v ospredje predvsem dve 
ugotovitvi. Prva ugotovitev, ki 
je izrednega pomena pred
vsem s stališča ocenjevanja 
razvoja samoupravnih odno
sov v krajevnih skupnostili, se 
nanaša na to, da je dosegla 
samouprava v krajevnih sku
pnostih v zadnjih dveh letih 
bistven kvaliteten napredek. 
Ocena velja za vse krajevne 
skupnosti na področju celotne 
komune. Druga ugotovitev, ki 
stopa v ospredje pa kaže na 
to, da so se občani v okviru 
krajevnih skjipnosti znali 
uspešno organizirati, da iz
peljejo nekatere pomembne 
skupne akcije. 

V čem so vzroki za to, da 
je bil dosežen v sorazmerno 
kratkem času viden in kvali
teten napredek. V prvi vrsti 
je potrebno ugotoviti, da so 
osnovni dejavnik te uspešno-
ti volilci, oziroma občani 
sami, V vseh krajih se je ve
čina ljudi intenzivno vključi
la v krajevno samoupravo, 
ker so spoznali, da jim je le 

na tak način mogoče skupno 
rešiti prenekateri problem. 
Drugi razlog tiči nedvomno v 
dejstvu, da so bili v veliki 
večini v vodstva krajevnih 
skupnosti izvoljeni marljivi 
in prizadevni posamezniki, 
ki so bili skozi vso mandat
no obdobje žarišče aktivno
sti. Ne na koncu pa je po
trebno omeniti tudi delež, ki 
ga nosijo družbeno politične 
organizacije, še posebej Soci
alistična zveza delovnih ljudi. 

Vendar pa je znano, da še 
tako aktiven in priden odbor 
ali svet ne more delati uspeš
no, če ni podpore večine ob
čanov. Ta pa v primeru zgor-
njesavinjskih krajevnih skup
nosti ni izostala. Zeleč čim
prej in čimučinkoviteje reše
vati posamezne probleme, ki 
tarejo krajevne skupnosti, so 
se občani odzvali vsem akci
jam, ki jih je le-ta v minu
lih dveh letih organizirala. 
Koliko je bilo zbranih de
narnih sredstev, ki so jih 
prispevali občani, koliko je 
bilo darovanih kubikov lesa, 
ki so jih dali zgornjesavinj-
ski kmetje za to, da se od
pravijo krajevni problemi, in 
ne samo to. Marsikje danes 
prostovoljnega, oziroma udar
niškega dela praktično ne 
poznamo več — v tem kon
cu doline pa še živi. Še so 
ljudje v svojem prostem času 
pripravljeni prijeti za kram
pe in lopate, ko je treba iz
kopati jarke za vodovodne 

cevi, jame za električne dro
gove in vse drugo kar je pač 
potrebno. . . 

Sredstva s katerimi so 
razpolagale krajevne skupno
sti so bila relativno skromna, 
akcije, ki so jih izvedli lju
dje pa so po svoji dejanski 
vrednosti takšne, da visoko 
presegajo tisti del sredstev, 
ki so jih krajevne skupnosti 
dobile iz proračuna. Res je, 
marsikaj je še ostalo neure
jenega in želje ter potrebe 
so ponekod velike, toda vse
ga naenkrat pač ni mogoče 
uresničiti. Novo izvoljeni sve
ti krajevnih skupnosti bodo 
imeli polne roke dela tudi v 
bodoče, Ce bodo uspeli tudi 
v prihodnje uspešno organi
zirati občane in če ne bo izo
stala pomoč le-teh ter njiho
va pripravljenost za delo, po
tem bodo tudi rezultati v bo
doče najmanj tolikšni, kakor 
so bili doslej. 

Berni 

Dopisujte 
v vaš 

Celjski 
tednik 

Dela pri gradnji žičnice na Mozirske planine hitro 
napredujejo. Prejšnji teden je prišla na gradbišče 
večja skupina delavcev, ki so pričeli z montažo to
vorne žičnice, če bo šlo vse po sreči in ne pride kaj 
posebnega vmes, bo tovorna žičnica na Golte gotova 

že koncem meseca marca, (Foto: Berni) 

Ležeč na mrtvaškem odru, kjer ni manjkalo cvetja, sveč in škropilnika, je ob \ 
častni straži čakal mozirski pust na svojo poslednjo pot. Pokopali so ga v sredo i 

popoldne, ob veliki udeležbi žalujočih.... (Foto: Berni) 

Na zboru volikev so rekli... 
Na nedavnem zboru voliv

cev na Ljubnem so pod toč
ko razno volivci sprožili vr
sto vprašanj. Kdo je govoril 
in o čem? JOŽE BUDNA je 
sprožil vprašanje zakaj GU 
ne dovoli, da bi krajevna 
skupnost posekala kakš
no smreko na planinskih paš
nikih, ki so njena last. BER-
TA ŠOLAR je smatrala, da 
prestavitev bolničarke iz am
bulante Ljubno v Mozirje ni 
bila utemeljena. Ljudje zahte
vajo naj se vrne. FRANJO 
JERAJ je izrazil nmenja več 

Ljubencev, češ, da se le
ti boje, da jim bodo ukinili 
reševalno postajo. JOŽE POD-
LESNIK je govoril o kmeč
kem zavarovanju in predla
gal, da naj bi bilo prosto
voljno. JOŽE NAROLOCNIK 
je vprašal kako bo s cesto 
skozi trg. GU ceste noče 
vzdrževati, čeprav jo je pre
vzela, krajevna skupnost pa 
tudi ne, ker ni v njenem 
upravljanju. Odgovori na po
samezna vprašanja bodo po
dani na prihodnjem zboru 
volivcev. 

M a n j k a še most 
Vsi, ki ze vsa leta po vojni obiskujejo Zgornjo Sa

vinjsko dolino se posebno v zadnjih letih z veseljem 
spuščajo na pot, kajti dolina dobiva iz leta v leto daljši 
asfaltirani trak. Občinska skupščina kaže veliko razu
mevanje, pomaga pa tudi cestni sklad, če bo vse po sre
či bo cestišče že letos asfaltirano do Luč — no od tod 
je le še dober korak pa smo v Logarki. Na vsej lepi ce
sti, pa moti most v Radmirju in pravo ovinkasto križi
šče, ki neveščemu vozniku povzroča mnogotere težave. 
Ni dvoma, da je most draga investicija, ki je ni moč 
takoj izpeljati — razmišljati o njem pa vendarle kaže. 

^ NA KRATKO 

ASFALT DO LUČ 
Po vsej verjetnosti bodo po 

15. marcu pričeli z deU na na
daljnji rekonstrukciji ce
ste proti Lučam. Občinska 
skupščina bo v ta namen od-
dvojila 60 milijonov starih 
din, medtem ko bo cestni 
sklad prispeval preostalih 
manjkajočih 100 milijonov sta
rih din. Do Luč manjka prak
tično samo še nekaj več kot 
tri kilometre, vendar pa je 
teren, kjer teče trasa stare 
makadamske ceste, izredno 
težak. Gradnja predora pod 
Breznico pred Lučami tokrat 
še ne pride v poštev, ker 
bodo rekonstruirali samo sta
ro traso. Predor bodo gradi
li v drugi fazi rekonstrukci
je ceste v togarsko dolino. 
Kdaj se bodo začela ta dela 
zaenkrat še ni znano. 

USPEŠNO DELO 
Poravnalni svet pri krajev

ni skupnosti Ljubno ob Savi- • 
nji se je v svoji dvoletni 
mandatni dobi sestal na se
jah kar 16 krat. Povprečno 
so člani i>oravnalnega sveta 
presedeli na end seji preko 
pet ur. žrtvovali so torej mno
go svojega prostega čsuša. Po
ravnalni svet je obravnaval 
skupno 73 spornih zadev. 
Članom sveta je v 51 prime
rih uspelo poravnati sixwe 
med tožečimi se strankami. 
Gledano v celoti je bilo de
lo poravnalnega sveta zelo 
uspešno. Njegovi člani zaslu
žijo za nesebično delo javno 
pohvalo. Predsednik sveta v 
tem mandatnem obdobju je 
bil na zboru volivcev ponov
no izvoljen za opravljanje te 
težavne in odgovorne dolžno
sti. 

REČIČANI 
PREDLAGAJO 

Gradnja žičnice na Mozir
ske planine pomeni veliko pri
dobitev za nadaljnji razvoj 
turizma na področju Zgomje-
savinjske doline. Dostop k 
spodnji postaji žičnice bo po 
cesti, ki vodi v Smihel. Reoi-
čani predlagajo, da bi se od 
spodnje postaje zgradila ce
sta do Rečice, kamor od tod 
ni posebno daleč. Svoj pred
log utemeljujejo predvsem s 
tem, da bi bilo možno na tak 
način organizirati krožni pro
met, tako, da bi bil dostop k 
žičnici iz Mozirja, vsi voz
niki pa bi se vračali proti 
domu preko Rečice. Predlog 
je vunesten tudi zaradi tega, 
ker bi turisti na tak način 
videli več doline in ker obsta
ja večja verjetnost, da se bo
do na poti domov ustavljali 
tudi v kakšnem kraju v doli
ni. O predlogu kaže dobro 
premisliti! 

UREJENO 
PARKIRIŠČE 

V središču trga na Ljub
nem so pred veliko in so
dobno Mercatorjevo samopo
strežno trgovino uredili lep 
parkirni prostor. V sredini je 
rezerviran prostor za avtobu
se, ki imajo tu končno posta
jo, z vsake strani pa je rav
no prav prostora za osebna 
vozila, ki se tu zadržujejo le 
nekaj časa. Celoten izgled te
ga dela trga zelo lep. Name
ščena je tudi klop, kjer je 
možno počiti ob čakanju na 
avtobiis, ali pa odložiti težko 
prtljago. 

Volje za delo ne manjka NAŠ RAZGOVOR 
S FRANCEM 

OREŠNIKOM 

Ljubno ob Saviijtji je znan 
turistični kraj, ki ga vsako 
leto obišče precejšnje število 
turistov, ki žele v miru in 
uživaje naravne lepote, pre
živeti dneve svojega letnega 
oddiha. Od nekdaj so si pre-
bivaloi Ljubnega prizadevali, 
da bi dali kraju čimlepši zu
nanji videz. Iz leta v leto 
Hm to bol] in bolj uspeva. Ne-
"fnalo zaslug za to, da se kraj 
lepo razvija,,ima tudi aktiv-
''lost krajevne skupnosti, ka
tere večletni tajnik je šef 
tamkajšnjega krajevnega ura-
da tovariš FRANC OREŠNIK. 

»Akcije, ki ste jih v minu-
dveh letih izvajali na 

Ljubnem, so bile zelo obsež
ne. Katera med njimi je po 
^ š e m mnenju najvažnejša 
^ zakaj?« 

FRANC OREŠNIK: »Ne-
^vomno sodi med najpo-
'^emnejše akcije zadnjih let 
Vgradnja velike in sodobne 
^C-rnopostrežne trgovine. Dob-

preskrba prebivalstva je 
°i^a vedno problematična- Z 

ureditvijo sodobne trgovine 
pa smo rešili še eno pomemb
no vprašanje, ko smo do
končno odstranili sledove voj
ne v samem središču trga. V 
trgovino je podjetje MERCA-
TOR investiralo 175 milijonov 
starih din, naša krajevna 
skupnost pa je prispevala 
200.000 starih din za uredi
tev parkirnega prostora.« 

»Kako so se prebivalci 
Ljubnega in okoliških zasel
kov vključili v delo krajev
ne skupnosti in kako so z 
njo zadovoljni?« 

FRANC OREŠNIK: »Spočet
ka so bile, kot je pač obi
čajno, določene težave. Mir
no lahko trdim, da so obča
ni z delom krajevne skupno-
si zelo zadovoljni, kar se ne
dvomno kaže med drugim tu
di v tem, da so zelo aktivno 
sodelovali pri posameznih ak
cijah. Kupili smo šolski avto
bus, ki prevaža šolarje iz 
Rastk in Radmirja, popravili 
kanalizacijo in še bi lahko 
našteval. Velika pridobitev za 

trg je tudi lepo urejeno po
kopališče, kjer so sedaj gro
bovi razvrščeni v vrste in 
oštevilčeni.« 

»Katera je po vašem mne
nju najpomembnejša naloga, 

ki stoji v letošnjem letu pred 
vašo krajevno skupnostjo?« 

FRANC OREŠNIK: »Odgo
vor je dokaj preprost, šola 
nujno potrebuje ustrezen pri-

ziidek v katerem bi dobila 
prostor šolska telovadnica, 
tri prepotrebne dodatne učil
nice in ostali pomožni pro
stori. Sredstva, ki bodo po
trebna, so precejšnja, tako 
da brez krajevnega samopri
spevka seveda ne bo šlo, ra
čunamo pa tudi na določene 
kredite s strani republike. 
Glede samoprispevka mislim, 
da bi bilo mnogo bolj pravič
no, če bi bil le-ta predpisan 
za celo občino, kot pa samo 
za našo krajevno skupnost. 
Tudi drugim je šole zgradila 
družba, pa bi kazalo tokrat 
solidarno v občini urediti še 
tisto nekaj malega, kar je na 
tem področju ostalo.« 

»Običajno imajo v vseh kra
jih težave z vodo, pa pri 
vas?« 

FRANC OREŠNIK: »Naš 
vodovod, ki je bil zgrajen le
ta 1908,' je bil delno rekon
struiran, zgrajeno je bilo no
vo zajetje, sedaj nam pa na
gajajo cevi, ker bi z o^Arom 
na potrebne količine vode 

morale imeti večje dimenzi
je. Volivci so predlagali, naj 
bi nekaj denarja zbrali na 
ta način, da Vi bila povišana 
vodarina, hkrati pa bi se po
brala za 'tri leta v naprej. Ne
kako bomo problem že reši
li, čeprav trenutno še ne ve
mo, kako bomo zbrali vsa 
potrebna denarna sredstva-« 

»Kakšen pa je bil delež ob
čine pri dosedanjih akcijah 
in česa gi obeta od nje v pri
hodnje?« 

FRANC OREŠNIK: »Občina 
je vedno doslej rada pomaga
la, seveda v okviru six>jih 
omejenih možnosti. Pri ure
ditvi pokopališča je prispeva
la dve tretjini, ostalo je da
la krajevna skupnost. Obeti 
za prihodnje niso najboljši, 
saj tudi občina ne more pre
ko tistega, kar zmore dokaj 
skromen proračun. Včasih je 
pri določeni akciji dovolj že 
majhna podpora in dobra vo
lja, le-te pa nikoli ne 
manjka.« 

-nik 
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IZNAJDLJIVI PEVCI 
Pre jšn jo nede l jo j e ime l 

znani mošk i pevsk i zbo r iz 
Zreč ze lo uspel koncer t v 
d o m a č e m kraju. Zbra lo se j e 
več kot 300 občanov in če bi 
j ih dvorana mog la sprejeti 
več , b i obisk bi l g o t o v o še 
lepši . Z b o r j e spet dokazal , da 
j e najboljši daleč naokrog in 
da ga l judje radi poslušajo. 
T o k r a t so povab i l i v gos te 
tudi nekaj igra lcev maribor
skega gledališča, ki so m e d 
o d m o r o m duhovi to zabavali 
š tevi lne g ledalce . 

ZA OBNOVO ŠOL 
T a teden so \ vseh več j ih 

kra jevnih središčih konj iške 
obč ine imel i sestanke pred
s tavnikov družbeno-poli t ičnih 
organizaci j in društev, da bi 
se pogovor i l i o pr ipravah ria 
i z v e d b o re fe renduma za sa
mopr i spevek . K a ž e , da se ob
čani d o b r o zavedajo , da so 
sredstva za uredi tev r azmer 
v kon j i škem šolstvu v nji
hov ih rokah, saj j e tistih, ki 
s a m o pr i spevek odklanjajo, 
koma j kakšna peščica. 

POLITIČNA ŠOLA 
v ponede l jek se j e v Slov . 

K o n j i c a h začela poli t ična šola, 
ki j o j e pr ipravi la delavska 
univerza. Slušatelji , m e d ka
te r imi j e največ Članov Zve
ze komunis tov , b o d o imeli 124 
ur predavanj o samoupravlja
nju in gospodar jenju v delov
nih orga.nizacijah, o krajev
ni samoupravi , m e d n a r o d n e m 
dogajanju, o ustvarjanju in 
del i tv i dohodka ter o nalogah 
č lanov Z v e z e komunis tov v 
našem družbenem živl jenju . 

ZA DAN ŽENA 
Dan žena b o d o proslavi l i 

tudi v vseh kraj ih konjiške 
občine . P r e d v s e m se b o d o se
veda spet izkazal i v delovnih 
organizaci jah, m e d t e m ko tu
d i v nekater ih krajevnih skup
nostih ne b o d o zaostajali . N a 
Stranicah pr ipravl ja ta spo
red do.mače druš tvo in otro
ci, povabi l i pa b o d o seveda 
vse žene svojega območja . 

PRED SPREJEMOM 
v prv-i po lov i c i marca se 

b o v S lov . K o n j i c a h začel se
minar za novospre je ta člane 
organizaci je Z v e z e komuni
s tov. Seminar bo obsegal 30 
ur predavanj in r azgovorov , 
udeležila pa se ga b o tudi 
nekaj mlad ih l judi, k i s icer 
še niso včlanjeni v Z v e z o ko
munis tov, so pa kandidati za 
spre jem. 

OBRAMBNA VZGOJA 
N a p rv i seji koordinaci jske

ga odbora za o b r a m b n o vzgo
j o prebivals tva so sprejel i ob
sežen de lovn i načrt, ki obse
ga števoina predavanja za vse 
p reb iva lce konj iške občine . 
Predavanja b o d o govor i l a o 
zaščiti prebivals tva pred ele
menta rn imi nezgodami , pa tu
dd p red v o j n i m i nevarnos tmi 
in seveda še o drugih temah, 
k i sod i jo v to pod roč j e . 

DOBRE MALICE 
V e č ko t po lov ica učencev 

Sole v Stranicah p re jema v 
šol i top lo opoldansko mali
co . V o d s t v o šole se j e za tak 
ukrep od loč i l o zato, ker ne
kater i o t roc i pr ihajajo iz ze
l o oddal jenih p rede lov ter za
to tudi i z redno pozno , ali pa 
sploh ne, kos i jo . Za ma l i co 
plačajo 1000 starih dinar jev 
mesečno , pa še to le redki , 
saj za socia lno ogrožene in 
t is te o d daleč k r i j e s t roške 
organizaci ja Rdečega križa. 
Opoldanske ma l i ce so prepro
ste, o t roc i pa najrajši j e 
ze l je in f i ž o l ter kašo — zla
sti, če v njej na jde jo kak do
ber kos mesa. In to se sko
ra j vedno p r i m e r i . 

KULTURNO-PROSVETNO DELO NA VASI NE BO UMRLO 

V mladini je dovolj moči 
v nedeljo j e bila redna letna skupščina občinskega 
sveta zveze kulturno prosvetnih organizacij Sloven
ske Konj ice . Zaprosili smo za razgovor predsednika 
sveta tovariša K O N R A D A S O D I N A , ki j e o delu 
kulturno-prosvetnih organizacij obširno govor i l tudi 
na skupščini: 

»Velja pravilo, da kulturno-
prosvetne organizacije na po-
leželju bolje delajo, kot v 
mestih. Bi lahko to trdili tu
đi za konjiško območje?« 

» P r e d v s e m m o r a m reči , da 
io naša društva — sedem j ih 
je in dve Svobod i i m a m o — 
v zadnjih dveh letih bo l je de- ' 
lovala kot prejšnje čase. Ob
činski svet se je namreč ze lo 
pr izadeval , da bi izbol jšal i 
d ramsko de lo in p o rezulta
tih sodeč, nam j e to tudi 
uspelo. Vsako društvo, kjer 
delujejo tudi d ramske sekci
j e , se je v tej sezoni pred
stavilo vsaj z eno dramsko 
upr izor i tv i jo . K l j u b temu pa 
društva s.©veda na različnih 
območ j ih razl ično deluje jo . 
Neka te r i se še ubadajo s fi
nančnimi t ežavami , pa so za
to segali p o manj kvali tetnih, 
toda zelo komerc ia ln ih upri
zor i tvah: kot so Guzaj in 
Ml inar jev Janez. Sicer pa j e 
za naš repertoar- ze lo značil
na partizanska tematiika. 
Tafešna dela l judje še vedno 
ze lo radi g ledajo , zato so igre 
kot na p r imer K o bi padl i 
ož ive l i , V r n i l se j e . Volkod la 
ki in podobne zelo ve l ikokra t 
našle pot na nsše odrske de
ske. N o , nekateri pa so po
segli tudi po težjih delih. V 
Vitanju so tako kar dvakrat 
izbrali Finžgarja — najprej 
Razval ino živl jenja in nato 
V e r i g o , v Kon j i cah pa £0 se 
odloč i l i za moderns i šo Boe-
ing-Boeing .« 

»Kaj pa občinstvo. Je zado
voljno s takšni;« repertoar
jem?« 

»Društva mu poskušajo 
ustreči. L judje še vedno radi 
g leda jo igre , m e d t e m ko bi v 
krajevnih središčih dobrio 
us-peli z upr izor i tvami , ki 
vkl jučuje jo tudi ma lo petja, 
fo lk lo re ali česa podobnega . 
Le tos si b o m o seveda priza
deval i dvigni t i kval i te to , zla
sti pa okrepi t i p o v e z a v o s 
kra jevnimi skupnostmi, ki so 
nekatere kulturno - prosvetno 
de lo vnesle tudi v svoje de
lovne p r o g r a m e in statute.« 

»Gotovo v društvih deluje
jo tudi druge sekcije. Katere 
so najuspešnejše?« 

» N a š i l judje radi pc jo . Za
to i m a m o v Zrečah odl ičen 
pevski zbor in zadovol jn i smo 
tudi z novo-ust-anovljenim v 
Konj icah . Kva l i t e t a njunega 
dela iz dneva v dan raste, to 
pa ni čudno, saj i m a m o dva 
dobra in pr izadevna zboro
vodja . Pa tudi znajdejo se in 
togi niso. Zrečani so lani na 
p r imer upr izor i l i ce lo spevo
ig ro Vrn i l se je ter pože l i za
njo ve l iko pohval in prizna
n ja .« 

»Ljudsko-prosvetnega dela 
si ne bi mogli zamisliti brez 

knjižnic. Kakšno je njihovo 
delo na konjiškem območju?« 

» K n j i ž n i c a m b o m o letos po
svet i l i vso pozornos t . Čeprav 
de lu je jo v vseh krajevnih 
središčih — v Stranicah ima
m o na p r i m e r več kot t isoč 
i - - ' - T — iih b o treba še b o l i « 

op remi t i . Kn j i žn ice dobro de
lujejo p redvsem p o zaslugi 
naših odl ičnih knj ižničarjev. 
Mara Pašnikova iz L o č na 
p r i m e r — kar d o m a sposoja 
knj ige . V naše de lo pa sodi 

tudi splošno izobraževalna 
dejavnost . Z de lavsko univer
zo s m o v K a m n o g o r o , Šent
j e r n e j , S lemene in druge od
dal jene zaselke večkra t posla
li kakšen ozkot račni f i lm , pri
rejal i pa s m o tudi razl ične 
seminar je , saj ugo tav l j amo, 
da ima koma j 45 ods to tkov 
naših zaposlenih l judi 8 letno 
šolo , nad 30 ods to tkov pa j e 
takih, ki so končal i samo pet 
ali šest razredov. 

»Kaj pa z denarnimi vpra
šanji nimate težav?« 

» I m e l i b i j i h g o t o v o več , če 
nas ne bi tako d o b r o razu
m e l e in podpi ra le de lovne or
ganizaci je . Le-te še n ikdar 
niso odrek le p o m o č i , če s m o 
utemel j i l i svo je prošnje . T o 
da naj v a m še kaj p o v e m o 
naših pr ihodnj ih načrtih! Le
tos m o r a m o na vsak način 
analizirat i naš odnos do mla-
dili. T a m , kjer so j i m dali 
možnos t in besedo , mladi 
namreč od l ično dela jo — po
nekod na njih temelja vsa 
društvena dejavnost . Tega ne 
s m e m o podcenjevat i . I n vzdr
ževanje kul turno - prosvetnih 
d o m o v m o r a m o uredi t i . Dru
štva takih b r e m e n ne zmore
j o . K e r g re za objekte , ki 
kor i s t i jo vsej kra jevni skup-
nOiSti, bi mora l i delit i tudi 
s t roške za vzd rževan je .« 

I . B . 

Na pogled majhen teliček lahko postane presneto te
žak, kadar ga Je treba spraviti — na primer, na tovor
njak. Pri temle, ki so ga pred dnevi naložili na Stra
nicah, je pomagalo kar več ljudi: nekateri s svo,io 
močjo , drugi pa z nasveti, ki j ih seveda tudi ob takili 
priložnostih ne manjka. 

SEJA OBČINSKE SKUPŠČINE SLOVENSKE KONJICE 

D o l o č e n i p r i s p e v k i o b č a n o v 
Na svoji zadnji seji je ob

činska skupščina Slovenske 
Konjice sprejela vrsto odlo
kov, ki določajo obremenitve 
občanov in delovnih organi
zacij za letošnje leto, hkrati 
pa so tudi temelj letošnjih 
proračunskih dohodkov. Ta
ko so odborniki razpravljali 
in sprejeli odlok o prispev
kih in davkih občanov, odlo
ka o občinskem prometnem 
davku, odlok o komunalnih 
taksah, odlok o višini pri
spevka, ki ga plačujejo go
spodarske organizacije v 
skupne rezerve in še nekate
re druge pomembne predpise 
s področij, ki ju obravnava
ta svet za gospodarstvo in 
svet za komunalne zadeve. 

Glede na to. da so c ome
njenih odlokih razpravljali že 
zbori občanov, na skupščini 
posebne razprave ni bilo, saj 
se občani s predloženimi od
loki v glavnem strinjajo. Ne
koliko pomislekov je vzbudil 
le predlog pristcjne.ga sveta, 
po katerem naj bi določili 
15 odstotni prometni davek 
od prodaje naravnega vina in 
25 odstotkov od vseh drugih 
alkoholnih pijač, vštevši pivo. 
Odborniki so menili, da je 
obremenitev za pivo previso
ka, saj bi s tem ne stimuli
rali predaje te najmanj ne
varne alkoholne p i j^c . Svet 

je svoje predloge utemeljeval 
s trditvijo, da bi s tako dolo
čenim prometnim davkom 
občutneje vplivali na boljšo 
prodajo naravnega vina, kar 
je vinorodnim konjiškim pre
delom nedvomno v korist. 
Končno so se sporazumeli za 
naslednje stopnje: od proda
nega naravnega vina 15, od 

piva 20, od ostalih alkohol
nih pijač pa 25 odstotkov. 

Tudi na tej seji so odbor
niki razpravljali o predlogu 
uvedbe samoprispevka za 
ureditev razmer v konjiški 
občini. Čeprav bodo o tem 
ali bodo izvedli referendum, 
glasovali šele na prihodnji se
ji, je vendarle že zdaj očitno. 

da druge izbire ne bo. Konji
ško šolstvo bi namreč zahte
valo veliko preveč denarja, 
da bi ga zmogla le občinski 
preračun in delovne organi
zacije. Gre za solidarnostno 
akcijo vseh, .ki živijo in de
lajo na območju konjiške ob
čine. 

SPOR MED VITANJČANI IN KONJIŠKO 
ZADRUGO 

Iz zemlje v zemljo 
Zadruga v Slovenskih Konjicah 

je v zadnjem času prodcila nekaj 
svojih zemljišč. Gre v glavnem za 
vi.šinske in take predele, ki jih ni 
mogoče strojno obdelovati, pa je 
smotrneje, da preidejo v privatno 
last. Ko so prodali tudi nekaj 
hektarov na viianiskem območju 
in spravili denar v lastno blagajno, 
pa so se ljudje začeli hudovati. 

•Prepričani v svoj prav, so namreč 
trdili, da bi izkupiček od prodane 
zemlje splo.šnega ljudskega pre
moženja moral ostati v kraju, ne 
pa se steči v občinsko središče 
oziroma zadrugo, kjer ga bodo 
porabili za kdo ve kak.šne namene. 
To svojo zahtevo so občani pove
dali tudi na zadnjem zbom obča-
nov in naročili odbornikom, naj 
zadevo razložijo na prvi seji občin
ske skupščine. 

To je v imenu prebivalcev vi-
tanjskega območja storil odbornik 
Franjo Marošek. Pojasnil je, da je 
zadruga dobila to zemljo od druž
be zastonj in da po mnenju ljudi 
ni pravično, da dela zdaj iz tega 

dobiček. Odborniku in občanom vi-
tanjskega območja je nato odgovo
ril direktor zadruge. Povedal je, 
da je zemlja osnovno sredstvo za
druge, da jo leta torej lahko z 
vso pravico proda in denar ponov
no vloži v nakup osnovnih sred
stev. Ker pa kolektiv zadruge ra
zume probleme kraja, je priprav
ljen del izkupička odstopiti kra
jevni .skupnosti. To so pravzaprav 
tudi že ponudili, vendar predstav
niki krajevne skupnosti za pobudo 
niso pokazali kakšnega posebnega 
zanimanja ter zadnižnega predloga 
tudi niso razložili na zadnjem zbo
ru občanov. To pa je pravzaprav 
— s stališča ljudi, ki so pričako
vali, da se bo v krajevni blagajni 
zbral ves denar od prodane zemlje 
— kar razumljivo. Poskusiti $o pgč 
hoteli vse, kar so mogli. Toda zdaj 
vendarle kaže, da se bodo morali 
zadovoljiti s pobudo kolektiva za. 
druge, kajti nekaj je še vseeno 
bolje kot nič. Ob problemih vi-
tanjskega območja p-j je gotovo 
vsak dinar dobrodošel. I. B 



NA SEJI SKUPŠČINE SO SPREJELI VRSTO ODLOKOV 

Prekratek proračun 
četudi bi naj bil kar za 7,1 odst. večji od lanskega 

Mimo običajnega pregleda sklepov prejšnje seje so na 
seji obeh zborov prejšnji teden odborniki sprejeli se
dem odlokov, program dela občinske skupščine za leto 
1968, potrdili so poročilo o delu upravnih organov in 
izrekli soglasja o pripojitvi lekarne v Radečah k le
karni Center v Celju in o uvedbi dodatnega prispevka 
za zdravstveno zavarovanje. 

S proračunom predvideva
jo, da bodo doliodki občine 
7,551.000 ND, kar je za 7,1 
odstotka več od lanske rea
lizacije. Gla\Tii vir dohodkov 
občinskega proračuna so pri-
si>evki od osebnih dohodkov 
iz delovnega razmerja. Skup
ščina predvideva, da bodo 
osebni dohodki v občinskem 
povprečju letos za 8 odstot
kov večji od lanskih in ob 
5,2 odstotni prispevni stop
nji bi imela občina ob to
rej zagotovljenih kar polo
vico predvidenega dohodka 
(3,720.00 N D ) . 

Drag znaten vir dohodka 
občinskega proračuna so pri
spevki od kmetijstra, ki bo
do kar za 30 odstotkov več
ji od lanskih. Tolikšno p>ove-
čanje narekuje nova razvr
stitev katastrskih občin v šti
ri skupine in zagotovilo za 
boljšo izterjavo pri tistih za
vezancih, ki so bili že do
slej plačila zmožni, a so se 

j i a razne načine izmikali. 
S spremenjenimi predpisi 

bo velik del zavezancev, ki 
opravljajo obrtne in druge 
gospodarske dejavnosti in so 
doslej plačevali pavšalne pri
spevke, plačeval letno prispev
ke od dejanskega prometa. 
Po dejanskem dohodku bodo 
obračunavali tudi prometni 
davek in tako bodo občinska 
dohodki iz teh dveh virov 
kar za 53 do 57 odstotkov 
večji kot lani. 

Prometni davek na promet 
z blagom na drobno in z al
koholnimi pijačami v trgovi
ni in gostinstvu bo le za 8 
odstotkov večji, medtem ko 
bodo drugi prispevki, ki ne 
vplivajo bistveno na obseg 
občinskega proračuna, ostali 
v glavnem enaki kot lani. 

Precejšnje spremembe uva
jajo določila letošnjega pro
računskega načrtovanja v po
dročju taks. Turistične tak
se se bodo sicer tudi poslej 

zbirale na skupnem računu, 
a pristojna služba jih bo 
prenašala v korist tistih tu
rističnih društev, kjer so talc-
se zbrali. Pač pa se znatno 
povečuje dohodek iz komu
nalnih taks, k čemur bo naj
več prispeval nov odlok o 
prispevkih od motornih vo
zil. 

Kljub lepim obetom in sko
rajda najprimernejšemu po
večanju proračunskih donod-
kov, denarja vendarle ne bo 
zadosti, da bi z njim urav
navali vse potrebno, če bi 
hoteli letos iz občinskega pro
računa financirati vse potrebe 
in dejavnosti, bi potrebovaU 
10,440.100 ND. Tako nastane 
primanjkljaj za 2,889.100 ND. 
In zato je skupščina odloči
la, da nekatere zahtevke upo
rabnikov občinskega proraču
na skrči oziroma povsem čr
ta. 

Ob upoštevanju republiške
ga določila za financiranje 
vzgoje in izobraževanja bo za 
bo dejavnost potrebna kar 
ena tretjina denarja iz občin
skega proračuna (2,438.800 
Ndm). 

Drugi izdatki bodo breme
nili občinski proračun bolj 
ko ne sorazmerno, četudi so 
letos predvideli nekatere no
vosti. Med temi je tudi 20 
tisoč ND za financiranje 
otroškega varstva. Mimo te
ga zagotavlja proračun de
nar za ureditev centralne 
knjižnice, ureditev oddelka 
NOB pri muzejski zbirki v 
Laškem ter za obnovo fresk 
v Marija gradcu. 

V socialnem varstvu zago
tavlja letošnji proračun več 
denarja za kadrovske pod
pore, za domske oskrbnine 
odraslih in otrok, za prizna
valnine borcem in za druž
beno denarno pomoč borcem 
ter njihovim otrokom. Izdat
ki za zdravstveno varstvo ni
so bistveno drugačni od lan
skih, vendar so predvideni 
razni interni premiki. 

Izdatki za komunalno de
javnost bodo nekoliko višji, 
ker bo potrebno financirati 
izdelavo urbanističnih progra
mov, zazidalnih načrtov in ur
banističnih redov, ki jih pri
pravlja stanovanjsko podjet
je. 

Precej okrnjeni so deleži, 
ki bi jih naj prejele iz pro
računa krajevne skupnosti, 
saj so te zahtevale skupno 
2,338.205 ND, a jim proračun 
predvideva le 554.300 ND. To
da mimo proračunskega de
narja bodo mogle krajevne 
skupnosti uporabiti tudi dele
že iz občinskega cestnega 
sklada, sklada za uporabo 
mestnega zemljišča in kre
dit, ki ga občina najema za 
obnovo cest, kar je v celoti 
1,075.300 ND. 

Vsekakor je težko ugoditi 
vsem željam in odborniki so 
v razpravi spoznali, da je tež
ko, ko odločajo o prispevkih, 
ki so videti vedno previsoki, 
a da je še teže deliti zbrane 
prispevke, če ti v celoti ne 
zadostujejo, a potreb je toli
ko in tako očitnih. 

Herbert Savodnik 

Dolgotrajne razprave niso 
ničesar rešile. Trenutno so v 
laškem rudniku sicer kar za
dovoljni, saj so v zadnjih 
mesecih dobro gospodarili, 
vendar teme v jamah še ni 
nihče razsvetlil. 

Domneve nekaterih nakazu
jejo, da bo v nekaj letih 
manjkalo potreb po laškem 
premogu, kajti gospodarstvo 
se preusmerja na nove ener
getske vire. Zaloge premo
ga v rudniku pa cenijo še za 
petnajst let, če bi nadaljeva
li z zdajšnjim izkopom 120.-
tisoč tcn letno. 

Prave rešitve ni. niti ni ni-| 

KAKO JE BOLNIKU, KI VE, DA UMIRA? 

K j e | e r e š i t e v ? 
Bo v laškem rudniku pokopalo dobrih petsto ljudi? 

kogar, ki bi upal de jati kar
koli določenega. Neke medle 
napovedi so, da bi mogli ob 
ljubljanski toplarni in ter
moelektrarnah v Trbovljali 
ter Šoštanju zagotoviti tudi 

nekoliko daljšo obstojnost la 
škemu rudniku, a to je tu
di vse. 

Težave bodo, če ne prej 
čez petna,jst let, ko bo zmanj 
kalo premoga. Čigava je dolž 

nost, da išče za tisti trenu
tek, ko bo rudnik prenehal 
z delom, drugo možnost de
javnosti? 

Samoupravljavci — rudarji 
— tuhtajO', a to ni odločitev, 
ki bi jo mogli sami uresni
čiti, saj se njihova dejavnost 
— zdajšnja in morebitna no
va — vključuje v celptno 
družbeno skupnost. Ta pa ne 
ve, ali pa noče vedeti. 

Predstavniki občine se za
vzemajo za rešitev, a to ni 
zadosti. Prvi koraki so odpu
sti. Teh bo enajst. Nekaj za
poslenih odpade z naravno 
iluktuacijo. Toda to je samo 
prehodna rešitev. Ekonomič-
no poslovanje z manjšo de-
loviio silo ni mogoče, ker bi 
rudnik zaradi slabe mehani
zacije ne uspel dajati nacrta
nih 120.000 ton premoga let
no, sicer pa spet ne bi bil 
rentabilen. Razmerja med 
csebnimi dohodki in skladi 
(94 : 6) dopuščajo komaj 
sprotno vzdrževanje in za ka
kršnokoli investicijo enostav
no ni denarja. 

Kakor bolnik je rudnik, ki 
ve da umira, a mu nihče ne 
more pomagati. Sam se bo
juje za obstoj. Zdaj priprav
ljajo razvojni program do le
ta 1975. V načrtu imajo, da 
bodo obiskali vse uporabnike 
premoga in se z njimi pogo
vorili o potrebah v prihod
njih letih. To bi bilo izhodi
šče za gospodarjenje v pri
hodnje. 

Toda za kolikšno obdobje? 

H. S. 

NA KRATKO 

PUSTNA GNEČA 
Za pustni torek so se La-

ščani gnetli v obeh gostiščih 
Humu in Savinji, kjer je bi
lo sicer prijetno pustrio raz
položenje, a prijetna dvora
na, kjer je še ostala celo de
koracija od uspelega akadem
skega plesa in kjer je po
poldne uspela otroška maška-
rada v organizaciji SZDL in 
DPM, je ta večer samevala. 

Laščani menijo, da bi se 
morda v prihodnje kakšna 
organizacija ali društvo le do
mislilo možnosti in bi pri
pravilo prireditev v veliki dvo
rani doma Dušana Poženela. 

BAZENSKA 
TOMBOLA 

Turistično društvo je že 
imenovalo pripravljalni odbor 
za izvedbo druge tombole, 
ki naj bi s čistim dobičkom 
pomagala zbrati denar za 
gradnjo laškega bazena na 
prostem. Četudi je prva tom
bola lepo uspela (seveda de
narja še ni zadosti), Laščani 
doslej niso vedeli, kje bi po
stavili svoj bazen. Bojda se 
bodo te dni tudi za to od-
lotili in verjetno kmalu za
tem zasadili tudi prvo lopato. 

PREDSTAVNIKI KZ 
MED VOLIVCI 

Vseh zborov volivcev v ob
čini so se te dni udeležili 
tudi predstavniki laške kme
tijske zadruge. Z volivci so 
razpravljali o lanskih polje
delskih in živinorejskih uspe
hih ter odkrivali možnosti za 
popolnejše sodelovanje med 
zadrugo in kmetovalci v le
tošnjih delovnih načrtih. Na 
teh zborih so poleg tega iz
birali tudi kandidate za nov 
del zadružnega sveta. 

FLUOROGRAFIRANJE 
Ekipa vojaške bolnišnice 

iz Ljubljane je prejšnji če
trtek v Laškem in Radečah 
fluorografirala vojne obvezni
ke, kar šteje v reden pregled 
pred odhodom v JLA. 

ODLOŽENA DELA 
Na zboru volivcev v Jur-

kloštru so ugotovili, da bo
do morali zaradi pomanjka
nja denarja v občinskem pro
računu znova odložiti neka
tera popravila, ki so jih že 
večkrat planirali. Na boljše 
čase bosta čakali popravili 
pokopališkega obzidja in se-
kalnica mesta ter razšifitev 
električnega omrežja v višin
skem predelu naselja Lahov-
graben. 

Tudi denarja za gramozira-
nje in vzdrževanje cest IV . 
reda nasploh ni dovolj, zato 
so na zboru volivcev skleni
li, da bo vsako kmečko go
spodarstvo prispevalo po 20 
ur prostovoljnega dela za 
vzdrževanje tistih odsekov 
cest, ki so kmetovalcem naj
bolj potrebni. 

Del občinskih odbornikov skupščine Laško med nedavno sejo. (Foto: H. Savodnik) 



GRADIJO CESTO 
Kot v mnogih drugih na

seljih šentjurske občine tudi 
občani v okolici Dramelj gra
dijo novo cesto, ki vodi od 
Šentilja do Pletovarja. Nare
jenih je že pet kilometrov, ta
ko, da je preostalo še dobra 
dva kilometra ceste. Ljud
je, domačini so pomagali 
gozdnemu gospodarstvu Celje 
pri gradnji s prostovoljnim 
delom, denarnimi prispevki 
tn delno z brezplačnim od-
stopori zemljišč. 

v OBNOVA KOCE 
Šentjur je v zadnjih mese

cih postal precej bolj znana 
turistična točka, kot je bil 
doslej. Lepo so luedili novi 
del Šentjurja, odprli kavarno 
ter tako privabili turiste. 

Letos pa so se odločili, da 
bodo nadaljevan z obnovitve
nimi deli v Planinski koči na 
Resevni. Potrebm bodo zidar
ska dela, napeljava elektrike 
in vodovoda. 

Kot vedno, so tudi tu naj
večje vprašanje sredstva. Pri
čakujejo, da jih bo dehio pri
spevala občinska skupščina, 
ostalo pa delovne organizaci
je v komuni, ki jih bodo za
prosili za pomoč v obliki de
narnih sredstev ali materiala. 

VEČJA IZBIRA 
Mnogo je bdlo pripomb 

med ljudmi v šentjurski ob
čini, ko je trgovsko i>odjetje 
Resevna Šentjur sklenilo, da 
se priključi k trgovskemu I 
podjetju Mene Celje. Ljudje 
so se hudovaM, češ, ne bo 
konkurence, kar bo slabo za 
kupce. Tudi odborniki občin
ske skupščine so bili takšne
ga mnenja. V Resevni so se 
kljub temu odločili za pri
ključitev. 

Rezultate priključitve po
leg trgovskih delavcev naj
bolj poznajo gospodinje. Pra
vijo, da je sedaj večja izbira, 
kot je bila prej. Posebej ve
lja to za mlečne izdelke in 
zelenjavo. Zadovoljne pa so 
tudi, ker lahko redno kupu
jejo perutnino. 

MAŠKARADA 
Tudi v Šentjurju so piist-

ni dan preživeli veselo, mno
go bolj kot zadnja leta; ma
skiranih ljudi, posebej pa 
otrok je bilo precej več. 

Osnovna šola in Društvo 
prijateljev mladine sta orga
nizirala otroško maškeradov 
zadružnem domu, katere se 
je udeležilo preko 150 ma
skiranih otrok. Iz doma so 
odšli na sprevod po glavni 
uliciv do trgovine, kjer so 
jim razdelili bonbone in na
politanke. Tudi najmlajši iz 
otroškega vrtca so dopoldne 
v lastno izdelanih maskah 
razveselili prebivalce Šentjur
ja. 

STARA HIŠA 
Hiša, ki stoji na glavnem 

križišču v Šentjurju že dol
go bode v oči prebivalce te
ga naselja. Pravzaprav je iz
raz hiša zanjo neprimeren, 
saj je izredno zanemarjena. 
Prostore trenutno koristi 
»Lahka obutev« Šentjur, na
črti in želje pa so drugačne. 

Na posebnem sestanku se 
bodo odločili, kaj bi naredi
li s staro hišo. Možnosti je 
več. Gotovo je, da jo bodo 
preuredili, če se bo to izpla
čalo. Morda bodo v njej spe
cializirane prodajalne, s pro
storom pa bi lahko računala 
tudi sedanja šentjurska le
karna. 

NEZADOVOLJNI 
KMETJE 

Na minulih zborih občanov 
v konjiški občini so povsod 
govorili o slabostih v zdrav-
stvenein zavarovanju kmetov. 
Prispevki so p>o mnenju kme
tovalcev občutno previsoki, 
zlasti še. ker morajo potem 
doplačevati še zdravila, zdrav
ljenje v bolnicalv pri speciali
stih i" " -"Tod. 

Še neka.} zamahov s sekiro in okroglo bukovo deblo bo dobilo nov profil. N a 
našem posnetku so delavci s Planine. 

Novo jezero 
Prebivalci v okolici Slivnice že dolgo časa govoriJQ 

novem jezeru, ki bi ga naj gradila štor ska železarna. Pj.g„̂  
vsem jih skrbi odkup zemljišč, kdaj naj bi prenehal^ 
obdelovanjem zemlje in podobno. Tudi mi smo o tem p J 
prašali na občinski skupščini v Šentjurju pri Celju. 

Gre za akumulacijsko jezero, kjer bi se zbirala vod^ 
potrebe železarske industrije v Štorah. Površina bodoč^ 
jezera bo zajela področje približno nekaj nad 80 hektari^ 
Tu stojijo tri domačije, ki jih bo potrebno odkupiti 
dati lastnikom v zameno drugo zemljo oziroma denar fl. 
si postavijo nove zgradbe. 

Dela bodo kmalu v teku, saj zemljišča že merijo. 2g[^| 
zarna Štore je prevzela nalogo, da uredi odnose z lastniLj) 
zemlje na najbolj primeren način, ker je novo jezero nj« 
no potrebno zaradi boljšega poslovanja same železaj^ 
Pričakujemo lahko, da bo šlo za normalen odkup zemljeu 
da privatni lastniki ne bodo z neprimernimi zahtevki otej, 
kočali delo, ki mnogo FK>menl za razvoj širše celjske regija 

Gradnjo bodo pričeli koncem 69. leta na predelu pj, 
Rakitovcu po domače Tratni pri Slivnici. To področje jj 
bilo tudi razglašeno kot rezervat za namene industrije, ^ 
kar so vedeli prebivalci že več kot dve leti. 

Šentjurska „copatarna'' 
Letos 252.000 parov copat v »Lahki obutvi Šentjur« 

Konkurenca znanim japonskim copatarjem 
Kmetijski kombinat Šentjur in Alpos Šentjur sta znani delovni organizaciji 

v Šentjurju in mestih po vsej Sloveniji, mnogo manj pa je znan skromen delovni 
kolektiv »Lahka obutev Šentjur« ali kakor ga po domače imenujejo Copatama. 

Pred devetimi leti so v 
Šentjurju ustanovili obrtno 
komunalno podjetje z razni
mi uslužnostnimi obrtmi, ki 
pa je ob ukrepih gospodar
ske reforme razpadlo. Osamo
svojila se je industrija lah
ke obutve, ostali obrati pa 
so bih delno likvidirani ali 
priključeni stanovanjskemu 
komunalnemu ix>djetju. 

Že v starem ix>djetju je de
lalo približno 70 ljudi, koK-
kor jih imajo v »Laški obut

vi« tudi sedaj. 98 odstotkov 
zaposlenih je žena in to pred
vsem nekvalificiranih, samo 
štirje delavci imajo kvalifika
cijo. Leta 1966 so imeli pov
prečen osebni dohodek 521 no
vih dinarjev, lani pa že 680 
novih dinarjev. Vzporedno z 
osebnimi dohodki pa je ra
sla tudi delovna stonlnost, če
prav prevsem na račim nove 
strojne opreme in hitrejš^:a 
prilagajanja delavcev delovne
mu procesu. Medtem, ko so 
še pred časom izdelovali cel 
copat v eni fazi, torej en de
lavec, gre sedaj telovadni co
pat skozi roke osmih delav
cev. Delo je opravljeno hitre
je in ceneje. 

Leta 1965. je vsak zaposlen 
izdelal 2.150 parov copat, 1966. 
leta 3.350 in lani že 4.000 pa
rov cop>at. Takšen porast so 
omogočili modemi stroji, ki 
jih je kolektiv kupil z last
nimi sredstvi. Leta 66. so 
vložili v modernizacijo stro
jev 14 milijonov SD, nato pa 
še štiri. Sedanja oprema je 
zadovoljiva glede na potre
be tržišča, ki pa še nd tako 
raziskano, kot bi moralo biti. 

Zaposleni v »LahM obutvi« 
imajo največ težav zaradi 
slabih in starih prostorov v 
katerih delajo. Nemogoče je 
organizirati popolno serijsko 

proizvodnjo s tekočim tra
kom, ker za to nimajo pri
merne dvorane. Kot nam je 
povedal direktor ixxijetja Ru
dolf šalej, bodo že drugo le
to pričeli graditi nove pro
store pri restavraciji blizu že
lezniške postaje. Gradili bi v 
dveh etapah, tako, da bi kon
cem 70. leta lahko delaJi že v 
novih prostorih. Po doseda
njih predračimih bi gradnja 
staJa podjetje približno 50 
milijonov starih dinarjev. 

Izdelujejo samo (x>pate, ki 
jih prodajajo po vsej Jugosla
viji, najmanj v Cmi gori in 
Makedoniji, največ pa v Slo
veniji, Bosni in Hercegovini 
ter Hrvatski. Svojih izdelkov 
še niso izvažali, toda tudi to 
bodo poskusili prihodnje le
to. Največ težav imajo pred
vsem z reprodukcijskim ma
terialom. »Sploh ni vpraša
nje kvalitetne izdelave, ki 
lahko na našem tržišču kon
kurira tudd znanim japon
skim copatom, težava je 
.predvsem z nabavo materia
la, ki ga potrebujemo. En
krat smo kot podjetje pre
majhni, drugič preveliki. Ne 
moremo kupiti samo neikaj 
tisoč metrov svile v veliki to

varni, ki jo prodaja na velj. 
ko, ker nimamo tako raziska. 
nega tržišča, da bi lahko jz. 
delke zagotovo prodali. Nai. 
bolj aktualno za nas je 
dno vprašanje količine mj. 
teriala, ki ga naročamo,« j , 
dejal Rudolf šalej. 

V delavnicah je živahne 
Delavke sedijo pri strojih, re 
žejo, šivajo,. merijo, povso; 
je ix>lno copat različnih vf. 
likosti in barv. Izdelki so 
okusni in ne preveč dragi. 

Tako v šentjurski »copato, 
ni« delajo iz dneva v dan 
čakajo nove prostore, boljše 
osebne dohodke in razmišlji 
jo o najlepših, najboljših a 
patah, ki bi jih potrošniii 
najraje kupovali. 

M. SENKA8 

Rože so ie pripravljene 
Se nekaj tednov in pred 

nami bo pomlad, če že pra
va ne, koledarska nas prav 
gotovo ne bo izneverila. Po
mlad prinaša s sabo mno
go lepega, vesele^, prebuja 
se novo življenje od dolgega 
zimskega spanja. Poleg vsega 
lepega, pa prinaša začetek 
pomladi tudi svoje tegobe, 
vremenske in druge. 

Marsikomu, posebno pa še 
tistim v mestih, prinaša po
mlad tudi skrbi. Posebno so 
prizadeti gojitelji cvetja. Po
mlad je čas, ko presajamo 

rože, ko jKilnimo cvetlična 
korita s svežo zemljo in čas, 
ko se osikrbdmo z novimi po-
ganjM cvetlic, ki nas bodo 
s svojimi živopisnimi barva
mi razveseljevale skozi vse 
leto. Priznati moramo, da so 
se cvetličarne v Celju tudi že 
v lanskem letu lepo oskrbe
le z vsem potrebnim. Mnogi 
Celjani pa so kljub temu že 
lansko leto odhajali v goste 
h kmetijski šoli v Šentjur, 
kjer so se lahko oskrbeli s 
kvalitetnim humusom in naj
različnejšim cvetjem. 

Tople grede ob gospodar 
skih poslopjih Kmetijske 
le so tudi tokrat prepolni 
najrazličnejšega cvetja, kiča 
ka, da bo našlo svoje kupce, 
ki jih bodo ponesli v svojs 
domove. R o ž e nasajajo tudi 
v korita za balkone in to p« 
želji stranke, če se ni ka; 
bistvenega spremenilo od las 
skega leta, potem so tudi t 
tošnje cene izredno nizke, ta 
ko da se splača tudi tistiffl 
ki se bodo po r o ž e odpravil: 
s svojimi osebnimi avtonio 
biH. 

Samopostrežba 
bo kmalu gotova 

Končno se bo uresničila 
dolgoletna želja prebivalcev 
Planine pri Sevnici in mno
gih okoliških naselij. Nova 
samopostrežna trgovina, ki jo 
gradi gradbeno podjetje Ro
gaška Slatina in bo last tr
govskega podjetja Merx Ce
lje, oziroma Resevna Šentjur 
bo, kot pravijo, gotova do 15. 
jimija. Dela hitro napreduje
jo, delno tudi zato, ker pre
bivalci gledajo »pod prste« 
delavcem, kako delajo, saj bi 
radi imeli trgovino čimprej. 

Šentjur je blizu Celja, ven
dar ga Celjani in tudi ljudje 
is ostalih občin poznajo mno
go manj, kot na primer Ve
lenje, Laško ali Žalec- Pač ni 
bil 'zanintiv kot izletniška 
točka, ljudje niso zahajali na 
puste šentjurske ulice. Od
kar pa so odprli novo kavar
no in bazen, pa mnogo Ce
ljanov obiskuje ta kraj. Ka
ko vidimo Šentjur? 

Začne se pri križišču pri 
zgradbi skupščine in stari ne
urejeni hiši po glavni ulici 
do šole. To je Šentjur, bodo 
rekli vsi obiskovalci. Toda 
zmotili se bodo. Pravi, sta
ri in lepi Šentjur je više, od 
šole naprej po blatni cesti v 
hrib. Tam je zametek Šent
jurja, tem so stari prebivalci, 
ki točno vedo, da je Gornji 
trg Šentjur pri Celju in ne 
Spodnji trg. Prebivalci obeh 
pa so si kot sosedje, vendar 
ena stran se čuti zapostavlje
na. 

Dobili smo pisemce. 

»Spoštovani tovariš ured
nik!« 

Ker nam je dovolj, da smo 
vedno zapostavljeni, vam v 
imenu svojih pomočnikov pri 
mešanju blata v Gornjem tr
gu pošiljam članek, ki ga 
prosim objavite, če se vam 
ne bodo smilili občinski mož
je, da bi jih blato, M je sa
mo naše, oškropilo. Ce meni
te, da ni tako, kot pišem o 
blatu, prebivajte nekaj časa v 
našem okolju in se sami pre
pričajte.« 

Nismo se sicer odločili za 
bivanje na Gornjem trgu, 
sklenili pa smo, da obiščemo 
»pravi« Šentjur. 

V Gornjem trgu ni nobene 
industrije. Prebivalci pravijo, 
da bi lahko izvažali le bla
to, vendar baje še niso do
sta raziskali tržišča. Po glav
ni asfaltirani cesti, ki vodi 
skozi »novi« Šentjur, začneš 
na desnem odcepu grizU ko
lena, ko se skozi blaten ko-
loix)z prebijaš proti hišam v 
Gornjem trgu- Cesta je res 

obupna, ob dežju blato, po
leti prah. Kaj pravijo drugi 
občani razen JOS-a? 

STANKO CEHNER je slo
nel na oknu. Povabil nas je 
v hišo, da ne bi stali v bla
tu in dejal: 

»živim na meji med Spod
njim in Gornjim trgom, zato 
nekako še gre. Tisti, ki so še 
višje od mene, mnogo bolj 
trpijo. Spomnim se, saj tu že 
dolgo živim, da je bilo nekoč 

vse v Gornjem trgu. Vsi ura
di. Nato pa se je pomikalo 
počasi in vztrajno, kakor 
plaz, vse navzdol. In tam je 
obstalo. Poleti je nemogoče. 
Oken ne smemo odpirati za
radi valov prahu, pozimi pa 
se ne moreš izogniti blatu, če 

ni snega.« 
Tudi FRANC SENICA je ta

koj odgovoril: 
»Res smo zapostavljeni. Pr-

vHč! Ceste nihče ne urejuje. 
Drugič! Javna razsvetljava je 
zanič. Žarnica ne gori in je 
pet mesecev ne zamenjajo. 
Tretjič! Večkrat nimamo vo
de- ker je slab pritisk, mi 
pa živimo na hribu, še dob
ro, da imamo tu pri Delavski 
univerzi, na polovici klanca, 
stanovanjsko komunalno pod
jetje. Do tu je namreč cesta 
še malo bolj urejena, naprej 
je pa zopet slaba.« 

Gostilničarka MARIJA SI
SINGER živi na Gornjem tr

gu že od 1931. leta: 
»Nekoč je bilo na Gornjem 

trgu vse. Občina, šola, sejmi
šče, pet gostiln, pošta in dru
go. Sedaj nam je ostal le še 
cerkev, čudim se, da niso še 
te prestavili.« 

Tako menijo prebivalci 

Gornjega trga. čutijo se z* 
postavljene napram sosedo"' 
v Spodnjem trgu, čeprav ^ 
oni tisti, ki pomaiijo »prai«' 
Šentjur. Kdaj bodo toft^' 
ljudje Gornjega trga nel^' 
govoriti in se jeziti zaradi * 
postavljenosti? 

Odgovoril nam je preds^ 
nik občinske skupščine Se^'. 
jur pri Celju, katere zg^'^'. 
ba je v sjMdnjem trgu, V^^' 
KO JAGODIC: 

»Šentjur je i.zredno M^'" 
rastel. že tako pičla sredst^^ 
za komunalno urejanje sfif 
v veliki meri morali pora^* 
ti za naš najhujši probU^^ 
vodovod. Gornji trg je bil^ 
jansko zapostavljen. Upf. 
da bomo v dveh letih ^^'^ 
problem vodovoda- Nato ^ 
mo sredstva preusmerili ^ 
ureditev cest in kanalizadl 
tu pa bo na prvem n̂̂ s 
Gornji trg. Če bo mogoče 
biti kredit za reševanje P 
blema vodvodnega omr^^^^ 
bi lahko pričeli z deli v ^ . 
njem trgu že letos ali tai^^. 
prihodnje leto. Predvsem ^< 
uredili cesto skozi Go^ 
trg.« ^ 

In nastal bo mir mea 
sedi obeh delov trga. 

SOSED SOSEDI... 



/late značke učencem 
ODBOR SKLADA BRATOV RIBAR 

IMA POLNO DELA 
lani so v Zagrebu ustanovili sklad bratov Ribar ter 

gi s tem zadali pomembno rmlogo na vzgojnem področ
ju- Tako so na mnogih šolah po vsej Jugoslaviji pode
ljevali učencem, najboljšim seveda, zlate značke. Tisti, 

5 0 bili odlični vseh osem let pa so prejeli zlate meda-
Razumljivo je takšna stimulacija v obliki značk, še 

bolj vzpodbujala učence, ki so hoteli doseči čimboljši 
usps^-

Tako je bilo tudi v Rogaški Slatini, kjer imajo sklad 
bratov Ribar. Sklad je in Se zbira sredstva med starši, 
^ni js darovalo preko 150 staršev za sklad po 5 novih iinaTJev, nekateri pa tudi več. Letos ima odbor sklada 
le več dela, saj bodo staršem prodajali spominske znaC-
j^g sklada po 5 novih dinarjev. Vsi kupci oziroma daro-
0lci bodo objavljeni v skupnem seznamu na oglasni 
^ski osnovne šole. V spominsko knjigo pa bodo vpisa
li pet staršev, ki so največ prispevali v sklad bratov 
Ribar. 

Pripravljena je posebna zlata knjiga, v kateri bodo 
vpisali vse odlične učence, če bo dovolj sredstev, bodo 
učenci zaključnega razreda že letos dobili prave zlate 
medalje, če so bili v vseh osmih razredih odlični. Boja
zen, da ne bi bilo dovolj sredstev ni velika, saj so 
starši dosedaj pokazali veliko razumevanje do želje za 
znanjem pri svojih otrocih. 14 Šmarska domačija (Foto: Berni) 

MA KRATKO 

PROBLEM 
S STARO ŠOLO 

Kozje je eden redkih kra
jev, v katerih imajo novo šo
lo. Zanimivo pri tem je to, 
da ne vedo, kaj bi narediM s 
staro zgradbo nekdanje šole. 
Občinska skupščina Šmarje 
pri Jelšah je ponudila stano
vanjskemu podjetju, da bi 
jo to preuredilo za turistične 
namene, morda tudi stanova
nja. Vendar se na stanovanj
skem podjetju niso mogli od
ločiti, da bi prev2!eli staro šolo, 
bojijo se previsokih stroškov, 
pa tudi s sredstvi trenutno 
niso na najboljšem. Obstoja 
možnost, da bo zgradbo do
bilo Turistično društvo Koz
je in v njej uredilo primeren 
lokal za gostinstvo s preno
čišči. 

Ne glede na to, kdo bo iz
med obeh predlaganih pre
vzel staro šolo, bo pomenila 
preureditev ^radbe za turi
stične in gostinske namene, no
vo pridobitev za Kozje. 

REGULACIJA SOTLE 
Občani Rogatca se že pre

cej časa sprašujejo, kako dol
go bo Sotla še poplavljala. 
Steklarna Straža je v Sotlo 
odmetavala odpadke, zmanj
šal se je pretok, zato so la
ni reko delno reguliraM, od
padke pa zmetaM na travni
ke. Na žalost pa SoUe niso 
dovolj pogloMli. Po zadnjih 
podatkih kaže, da bodo ljudje 
iz Rogatca le dobili željeni 
odgovor. Predstavniki občine 
Krapina so obljubiU, da bo
do letošnjo pomlad dokonč
no uredili regulacijo. 

TABORNIKI 
POMAGAJO 

Poleg vseh raznovrstnih na
log, ki jih imajo taborniki v 
Rogaški Slatini so prevzeli 
še eno. Ker so že sodelovali 
na zadnjih vajah civilne za
ščite v svojem kraju, so se od
ločili, da bodo -to štorih tudi 
to pot, ko je njihova pomoč 
še bolj p>otrebna. Preko 600 
družinam na področju Slati
ne in okolice bodo raz-delih 
lepake z navodih, kako rav
nati ob primeru naravnih aM 
drugih hudih nesreč. Dve var 
si bodo prevzeli celo naj
mlajši taborniki, medvedki in 
čebelice. 

MALA ŠOLA 
Čeprav je še daleč do za

ključka šolskega leta, so v 
Rogaški Slatini prosvetni de
lavci že začeli ponovno raz
mišljati o organizaciji male 
šole. 

Pričakujejo, da se bo tudi 
letos vpisalo v malo šolo pri
bližno 100 otrok, kolikor se 
jih vsako leto vpiše v prvi 
razred osemletke. Zaradi sti
ske s prostori bo tudi to le
to problem, kam z vsemi 
otroki. Starši so pokazali 
precej zadovoljstva s takšno 
pripravo otrok na osemletko. 

NOVA KRAJEVNA 
SKUPNOST 

Šentjur z okolico je bil do 
nedavnega ena krajevna skup
nost. Ker pa so bili občani 
iz okolice Šentjurja mnenja, 
da bi laže sami delali in da 
sam trg nima jjodobne pro
blematike kot okoliška nase
lja, so predlagali ustanovitev 
posebne samostojne krajev
ne skupnosti šentjur-okolica. 
Nova krajevna skupnost bo 
zajemala Bezovje, Botričnico, 
Brezje ob Slomu, čmolico, 
Grobelno, Hruševec, Jakob pri 
Šentjurju, Kameno, Krajnča-
ca. Nova vas pod Rifnikom, 
Podgorje, Podgrad, RrCnik, 
Sotensko, Stopče, Šibenik, 
Tratno pri Grobelnem, Vo-
druž in Vrbno. 

Već sredstev krajevnim skupnostim 
z ZADNJE SEJE ODBORNIKOV OBČINSKE SKUPŠČINE ŠMARJE PRI JELŠAH 

SsL zadnji seji skupščine 
Bbčine Šmarje pri Jelšah so 
•lani obeh zborov razpravlja
li o raznih odlokih ter poslu
šali poročila o delu sveta za 
narodno obrambo, komisije 
a borce NOV in Zavoda za 
spomeniško varstvo. 
Dnevni red je bil za od

bornike iz krajevnih skupno
sti zelo zanimiv, kar se je 
odrazilo tudi v razpravi, saj 
je bila ta najbolj živahna te-
iij, ko je bilo govora o ko
munalnih taksah na motorna 
rozila in stopnjah občinskih 
prispevkov in davkov. 

Letos uvajajo posebno raz-
reseljivo novost, saj se bo 
približno 16 odstotkov vseh 
davščin vrnilo tja, od koder 
inirajo, to je h krajevnim 
skupnostim. Uvaja se nova 
dvostopenjska obdavčitev, eno 
stopnjo pa še dodaja občin
ska skupščina iz že odmer
jenih sredstev. Hkrati bodo 
opustili takse na vozove. 
Predstavniki občinske skup
ščine, družbeno političnih or

ganizacij in odborniki so pred 
razpravo na zadnji seji o tem 
govorili z ljudmi v sedmih 
krajevnih skupnostih. Povsod 
so predloge pozdravili z ve
seljem, predvsem zato, ker 
bodo lahko sedaj krajevne 
skupnosti gospodarile s pre
cej več sredstvi in s tem re
šile marsikateri problem po
sameznih vasi ali naselij. 

Ceste so bile za krajevne 
skupnosti na šmarskem pod
ročju stalen in najbolj boleč 
problem. Ljudje so pri ure
ditvi mnogo pomagali, mno
gokrat so veliko del izvedU 
sami, na svoje stroške. Kra
jevna skupnost je lahko po
magala le s skromnimi sred
stvi, ki so zadostovala za naj
nujnejši material. Je že tako, 
da pri teh delih niso bili ude
leženi vsi obdani enako, saj 
so mnogi stali ob strani in 
gledali delo drugih. Z novim 
odlokom bo obremenitev ena
ka. Mnogo ljudi na vaseh je 
izrazilo prepričanje, da bodo 
sedaj delali še z večjim vese
ljem, ker bo njihova krajev

na skupnost imela več sred
stev. Ob tej razpravi pa bi 
bilo napačno pomisliti, da 
bodo krajevne skupnosti v 
bodoče vsa finančna sredstva 
uporabljala le za ceste. Pro
blematični so še lokalni vo
dovodi, gasilski domovi in 
podobno. 

Tudi o uvedbi novih taks 
za osebna motorna vozila od
borniki živahno razpravljajo, 
manjkalo ni pikrih mnenj o 
podražitvi bencina. Med od
borniki je bilo največ strahu, 
da bi visoke takse vplivale 
na ceno. storitev in tako po
sredno udarile potrošnike ter 
da bi prevozniki odhajali v 
Hrvatsko, kjer ni novih taks. 
Tudi glede tega so bili po
sebni razgovori pred sejo ob
činske skupščine, v katerih so 
prevozniki zagotovili, da bo
do ostali na domačem pod
ročju ter plačevali takse za
radi velikih možnosti, da bo 
obsoteljska cesta v bližnji 
prihodnosti asfaltirana. Od
borniki se niso strinjali z 

najvišjo možno obdavčitvijo, 
še posebej pa z obdavčitvijo 
traktorskih prikolic. Zato s.o 
morali o odloku in posamez
nih spreminjevalnih predlo
gih večkrat glasovati, dokler 
se niso dogovorili, da je po
seben odbor pv>novno proučil 
odlok. Odbor je takoj pričel 
z delom in predlagal vsebino 
odloka dopolnjeno s predlogi 

odbornikov, ki so ga nazad
nje ti le potrdili. 

Takse za tovorna motorna 
vozila bodo za 10 do 15 od
stotkov nižje od tistih, ki jih 
dovoljuje republiški zakon, 
traktorske in druge prikolice 
pa so oproščene taks. Takse 
za osebne avtomobile sa. od 
80 do 800 N-dinarjev. 

J . Lipnik 

i n k a r a t e 

Po premoru šport v Rogaški zaživel 
Rogaška Slatina ni imela 

vrhunskih šp>ortnikov, niti mo
štev, vedno i>a so se mnogi 
po šoli in delu ukvarjali z 
raznimi športnimi disciplica-
mi. Zadnja leta pa ni bUo 
tako. Povsod je bilo Čutiti, 
da šix>rtno življenje v tem 
zdraviliško turističnem kraju 

zamira. Moramo pa povedati, 
da se je stanje v zadnjih me
secih precej spremenilo. 

Začetek je bil, ko je Občin
ska zveza za telesno kulturo 
Šmarje pri Jelšah dala TVD 
Partizan 35.000 novih dinarjev, 
da bi uredili telovadnico. Ta 
že nekaj časa skoraj ni bUa 
uporabna, zaradi poškodovane 
strehe in slabega poda. Lani 
so telovadnico uredili. Polo
žili parket, popravili okna in 
streho ter kupih veliko peč 
na olje. Uredili so tudi oko
lico. 

Preurejena telovadnica je s 
svojo novo podobo pritegnila 
mnogo novih članov, pred
vsem nladih, ki so se začeh 
udejstvovati v raznih sekci
jah. Društvo Partizan šteje 
sedaj približno 350 članov, 
sestavljajo pa ga športno dru
štvo osnovne šole s 100 člani, 
športno društvo Steklarskega 
šolskega centra s 60 člani in 
drugi prebivalci Rogaške Sla
tine. 

Na eni zadnjih sej društ
va so udeleženci govorih o 
delu v Partizanu. Poleg te
ga, da so naredili razp>ored 
delovanja sekcij, so razprav
ljali tudi o nogometaših N K 
Steklar, ki pK>rabijo več sred
stev, kot vse ostale sekcije, 
kar po mnenju nekaterih ni 
pravilno. Aktualen je tudi 
problem vzdrževanja telo
vadnice. Sredstva, 1.500 N di
narjev, ki jih društvo dobi 
letno od Občinske zveze ne 
zadovoljujejo njegovih potreb. 
Rešitev, ki pa ni popolna, je 
v tem, da bodo del sredstev 
dobiU z najeonnino. 

Ena največjih zanimivosti za 
Rogaško Slatino in tudi osta
le kraje pa je, da so organi
zirali šolo za judo in kara
te. Učitelj se je prijavil pro
stovoljno in prihaja v Ro
gaško Slatino brezplačno po
učevat 30 članov. Kolikor ve
mo je na celjskem področju 
to trenutno edina šola za ka
rate, medtem, ko je bilo ju
do šol precej, le da je vse red
keje čuti o njihovem delu. 

F. PELTRIN 



SEJA OBČINSKE 
SKUPŠČINE 

Na zadnji seji občinske 
skupščine so odborniki največ 
razpravljali o predlogu letoš
njega občinskega proračuna. 
Ker prinašamo o tem daljši 
sestavek na tej strani, ome
nimo le to, da so odborniki 
menili, da kaže v prvih me
secih proračunsko potrošnjo 
omejiti in posebno pozorno 
oceniti dotok proračunskega 
denarja za prvo tromesečje. 
Na osnovi teh podatkov bo
do aprila tudi sprejeU even-
tuelne rebalanse za posamez
ne uporabnike. Razen o pro
računu so odborniki zelo do
sti govorili o odloku o komu
nalnih taksah. Čeprav so ime
li posamezniki vrsto pomisle
kov zoper višino taks za po
samezne vrste vozil, so od
lok sprejeli v celoti. Med 
drugim so opozoriU tudi na 
potrebo združevanja denarja 
gosix>darskih organizacij za 
nekatere splošne družbene po
trebe. Po doslej znanih po
datkih, so vse deloTOC orga
nizacije, razen rudnika oziro
ma zasavskih premogovnikov 
sprejeli pobudo za 1 odstot
no odvajanje denarja od bru
to osebnih dohodkov za po
sebne družbene potrebe. 

ZA POTREBE . 
KNJIŽNICE 

VEČ DENARJA 
Lani decembra so v Hrastni

ku izglasovali odlok o ustano
vitvi matične občinske knjiž
nice. Skladno s tem bo mo
rala seveda letos knjižnica 
opravljati nekatere nove, z 
zakonom o knjižničarstvu, od
rejene naloge in dolžnosti. Do
slej je sicer knjižnica preje
mala največ 17.000 ND za svo
je delo, kar pa ni bilo do
volj niti za najosnovnejšo 
dejavnost. Zato je svet za kulturo in prosveto predlagal 
svetu za družbeni plan finan
ce pjovečanje deleža za novo 
matično knjižnico. Svet za 
družbeni plan in finance je 
predlog sveta za kulturo in 
prosveto upošteval s tem, da 
je namesto 40.000 ND, name
nil knjižnici letos 30.000 ND. 
S tem denarjem sicer matič
na knjižna ustanova ne bo 
mogla v celoti uresničiti svo
jega letošnjega programa, 
vendar bo utegnila bistveno 
povečati nakupe knjig, s či
mer bo ustregla stalnim obi
skovalcem te kulturne 
ustanove. 

SREČANJE MLADIH 
KOŠARKARJEV 

Na pobudo komisije za 
šport in rekreacijo in delo s 
šolsko mladino pri občin
skem vodstvu ZMS, so se v 
Hrastniku pred kratkim po
merile v košarki ustrezne 
ekipe iz nekaterih zasavskih 
osemletk. Zanimivega tekmo-
van'* so se udeležile skupi
ne šolarjev iz Litije, Trbo
velj, Zagorja in Hrastnika. 
Vsega skupaj je sodelovalo 
sedem skupin, ki so se bile po 
končanem tekmovanju dogo
vorile za nadaljnja srečanja. 
Prizadevnost hrastniškega 
mladinskega komiteja in nje
nih komisij kaže pohvaliti, saj 
se prizadeva za razne oblike 
medsebojnega sodelovanja ce
lo med šolarji. 

HRASTNIŠKA 
DEKLETA 

V AVSTRIJI 
I N ITALIJI 

Poročali smo že o pripra
vah na praznovanje dneva 
žensk v hrastniški občini. Ra
zen predvidenih proslav in 
družabnih prireditev, bodo na 
pobudo ženske mladine v 
Steklarni organizirali tudi za-
nivimo enodnevno potovanje 
zaposlenih deklet v Italijo 
in Avstrijo. Doslej se je za 
izlet 8. marca priglasUo pre
cejšnje število zaposlenih mla
dink iz Steklarne, Tovarne 
kemičnih izdelkov, rudnika 
in nekaterih manjših delovnih 
organizacij občine Hrastnik. 

IGLA — tudi v zasavskih soteskah in globačah je 
moč najti skalovja, ki spominjajo na znamenito 

Iglo v Savinjski dolini. 

PO SLEDEH NEDAVNIH ZBOROV VOLIVCEV V H ^ USTNIKU 

65 predlogov in sklepov 
v Hrastniku po vsakili sklicanih zborih volivcev 

nemudoma pregledajo vse predloge in sklepe obča
nov, ki jih dajo za posamezna področja dejavnosti. 
V zvezi s tem izdelajo informacije, ki jih posredu
jejo odbornikom pa tudi ustreznim svetom in komi
sijam, da jih v skladu s svojimi možnostmi bodisi 
uvrstijo v svojo redno dejavnost ali pa seznanijo 
preko odbornikov občane, da tega ali onega sklepa 
ali predloga ni moč takoj izvršiti. 

Zbori volivcev so bili v 
vseh volivnih enotah. V 
Hrastniku in na Dolu v 
združenih volivnih enotah, na 
terenu pa ločeno. Udeležba je 
bila tokrat na ožjem področ
ju Hrastnika in Dola od 2,5 
do 6 odstotkov, v okolici pa 
od 5—50 odstotkov. Povpreč
no se je zborov udeležilo 6 
odstotkov vseh občanov. 

Občani so dali skupno 65 
predlogov in sklepov. Od te
ga se jih 9 nanaša na odlo
ke o prispevkih od zavezan
cev, sedem predlogov je ve
zanih na mnenja o spremem
bi statuta, večji del pa se na
naša na komunalno urejanje 
in na delo stalnih predsed
stev zborov volivcev. Med 
drugim so vsi zbori volivcev 
osvojili predlog, naj bi v bo
doče pri občinski skupščini 
Hrastnik delovalo samo se
dem svetov, kot pohtično iz-
višilnih organov. 

Ker je med hrastniškimi 

občani vedno bolj razširjen 
Celjski tednik, ne bo odveč 
vsak na kratko obrazložiti, 
kakšni so bili torej tokrat 
predlogi volivcev v posamez
nih enotah oziroma na posa
meznih področjih. Ljudje v 
Cečah so predlagali postavi
tev pilotov ob potoku Pote
kal, ker je v nevarnosti ce
sta IV. reda. Piloti so že pri
pravljeni, vendar stalno pred
sedstvo zbora volivcev nima 
dovolj denarja za njihovo 
postavitev. 

Občani na Logu so menili, 
da je na cesti Log-podjetje 
»Sijaj« vedno večji promet 
in so vsled tega stanovanjske 
hiše zmeraj bolj izpostavlje
ne prašenju. Zato so predla
gali asfaltiranje tega dela ce
ste. Prebivalci tega velikega 
naselja so prizadeti tudi za
radi pomanjkanje pitne vode. 
V nekaterih stanovanjih do
bivajo vodo le pol ure dnev
no. Ljudje so menili, da ne 
kaže več odlašati z okrepitvi
jo vodovodnega omrežja, saj 
so že lani začeli plačevati vo
do po znatno višjih cenah. 

Razen tega so ljudje predla
gali ureditev okolice stano
vanjskih hiš in se zavzeli za 
to, naj se ponovno prouči 
plačevanje prisj>evka za upo
rabo mestnega zemljišča za 
upokojence ^ z minimalno 
pokojnino in jih, v kolikor je 
to možno, oprosti nadaljnje
ga plačevanja te obveznosti. 

Volivci podkraja zgornji del 
so menili, da je treba nuj
no urediti kanalizacijo na ce
sti Hermana Debelaka. Pre
bivalci stanujoči v Podkraju 
— zgornji del so še predla
gali ureditev nekaterih hudo
urnikov, ki zlasti ob nalivih 
ogrožajo hišo Staneta Radeja. 

Volivci Novega Dola so 
poročili občinski skupJčjj). 
naj letos ali pa v.saj priW 
nje leto zagotovijo potrebej, 
denar za adaptacijo in pop^^ 
vilo osnovne šole Dol p, 
Hrastniku; razen tega so 
dili, da je treba po končajiiji 
regulacijskih delih na poĵ ' 
ku Boben regulirati pot̂ ^̂  
Brnico. Nadalje so bili občj! 
ni predlagali naj bi se st^ 
nemu predsedstvu zbora ^ 
livcev Krnice-Šavna peč p̂ . 
večala dotacija in da se u .̂ 
di pot v Podkrnice. Voli»5| 
Kovka so ugotovili, da-
Gozdno gospodarstvo ig^ 
močno poškodovalo cesto m 
Kovk in je do danes še 
obnovilo. Ker jo nameravi 
tudi letos uporabljati 
odškodnine, so volivci p j ^ 
lagali, da se na cesti prepo. 
ve ves promet z vozili, tej. 
jimi- nad 1,5 tone. Volii(S 
Spodnjega Podkraja so zar̂  
di neurejenega in nevamegj 
prevoza otrok z žičnico čei 
Savo predlagali, da bi s pro. 
stovoljnim delom sami raašj. 
rili cesto ob desnem bregu 
Save in jo usposobili za pi«. 
met z manjšimi vozili. Za 
dokončno ureditev ceste m 
Kalu naj bi skupščina dode
lila stalnemu predsedstvu 
2000 ND. Volivci z Mameg» 
so bili mnenja, naj bi đon 
čimprej dogradili. Predlagali 
so bili, naj bi se čimprej » 
šli predstavniki K Z Dol, grad
benega odbora in občine. Ni 
sestanku naj bi se pogovori
li o odstopitvi doma zadrugi. 

Volivci Turja so predlagat 
skupščini občine Hrastnik naj 
jim pomaga z denarjem, s 
čemer bi dogradili cesto T 
Creto. Prebivalci kolonije so 
govorili o ureditvi pralnice 
in v ta namen imenovali ko
misijo, ki se bo dogovorila 
o tem s stanovanjskim pod
jetjem. 

Kot je videti, so hrastni
ški občani na minulih zborih 
volivcev dali veliko umestnili 
predlogov, ki jih kaže v pri
hodnosti tudi realizirati. 

—an 

LETOŠNJI OSMI MAREC V HRASTNIKU 

Prireditve in proslave 
Na osrednji prireditvi v do

mu TVD Partizan bodo na
stopili otroški pevski zbori, 
prvič pa se bo gledalcem 
predstavila pravkar ustanov
ljena folklorna skupina, ki so 
jo ustanovili na pobudo ste
klarske mladine. Odbor za 
proslavo bo povabil na pri
reditev nekaj sto hrastniških 
žensk in posebej matere in 
žene padlih borcev NOV in 
umrlih v koncentracijskih ta
boriščih. V nekaterih hrast
niških delovnih kolektivih so 
se uveljavile interne priredit
ve, na katerih se zberejo de

lavke na krajše razgovore 
tovariška srečanja. Računajo 
da tudi letos sindikalne or
ganizacije, organi samouprav 
Ijanja ter vodstva podjetij * 
bodo pozabila čestitati žen
skam ob njihovem prazniki 
Sicer pa bo na večer pr«' 
8. marcem posebna prosM 
v dvorani »Svobode II«, ki W 
posvečena prazniku žens'i 
Razen tega bodo proslave vi 
Dolu, čečah in drugod. P'^ 
budo so vzele v svoje r^tt 
bodisi krajevne skupnosi'-
krajevne organizacije ali J>^ svetTia društva. •<* 

KAKŠEN BO LETOŠNJI OBČINSKI PRORAČUN V HRASTNIKU 

Samo za 2 odst. višji dohodki 
Lani so v občini Hrastnik realizirali skupaj 

s temeljno izobraževalno skupnostjo 5,077.592 N D 
proračunskih dohodkov, kar je bilo za 6 odst. manj, 
kot so predvidevali. Izpad v višini 312.000 N D je na
stal v glavnem zaradi nedoseganja planiranih osebnih 
dohodkov, zaposlenih v gospodarstvu in deloma tudi 
v negospodarstvu, kar je, seve, imelo za posledico 
tudi izpad prometnega davka. Glede na predvideva
nja in uvedbo nekaterih novih družbenih obveznosti 
bi letos razpolagali za finansiranje vzgoje in izobra
ževanja ter za druge proračunske izdatke s 5,219.000 
novih dinarjev. 

Tak proračun bo možno 
doseči z naslednimi stopnja
mi prispevkov in davkov, 
prometnih davkov, taks in 
raznimi drugimi dohodki: 

Glede na realizacijo prispev
kov iz delovnega razmerja v 
letu 1967 predvidevajo letos 
v občini porast osebnih do
hodkov za 15 odstotkov, s 
čimer bi znašal ta prispevek 
letos 3,229.360 ND. Prispevki 
od osebnega dohodka iz 
kmetijske dejavnosti se letos 
nekoliko spreminjajo. Razen 
dosedanjih prispevkov bi 
kmetijski proizvajalci plače
vali še: republiški prispevek 
od katastrskega dohodka od 
negozdnih površin v višini 8 
odstotkov; od gozdov bodo 
plačevali posamezni gozdni 
posestniki od posekanega le
sa naslednje stopnje prispev
kov: zvezi 2 odstotka, repu
bliki 8 odstotkov in občini 
15 odstotkov in prispevek za 
zdravstveno zavarovanje po 
stopnji, ki jo bo samostojno 
predpisala Skupnost zdrav
stvenega zavarovanja kmetov 
v Ljubljani. S tem bi bil do
hodek od kmetijstva dosežen 
letos v višini 30.000 ND. 

Na osnovi prispevkov iz 
obrti in ostalih dejavnosti bi 
letos dobili 259.500 ND, od 
davka na maloprodajo 486.000 
ND, od davka za alkoholne 
pijače 685.000 ND in ostalih 
davkov 249.000 ND. Prispevek 
od taks bi dosegel letos 
140.000 ND in ostali dohodki 
90.173 ND. Pri.spevki od sred
stev skupne porabe naj bi 
letos znašali približno 30.000 
ND. Razen tega računajo v 
Hrastniku, da bodo letos 
zbrali iz prispevkov za 
uporabo mestnega' zemljišča 
okrog 470.000 ND, kar pa ni 
sestavni del občinskega pro
računa. Gled« na predlog 
sveta za dnižbeni plan in fi
nance bi razporedili denar 
občinskega prorčauna takole: 

Za znanstveno in kulturno-
prosvetno dejavnost bi na

menili 179.000 ND. Letos pre
dlagajo znatno več denarja za 
knjižnico. Ta je lani prejela 
17.300 ND, letos pa, ko so 
ustanovili občinsko matično 
knjižnico — 30.000 ND. Nova 
postavka v tem oddelku je tu
di zavod za spomeniško var
stvo Celje, ki bo za občino 
Hrastnik opravljal nekatere 
usluge. Za te namene so iz
ločili 4000 ND za socialno 
varstvo, kamor sodijo podpo
re otrokom padlih borcev, 
priznavalnine, oskrbnine v za
vodih za odrasle in mladolet
ne, rejnine in oskrbnine v 
vzgojnih domovih, počitniška 
letovanja in drugi izdatki, 
skupno 315.600 ND. Za zdrav
stveno varstvo skupno 85.000 
ND. za komunalno dejavnost 
540.000 ND, za delo državnih 
organov, kamor so uvrstili 
plačilo uslug za medobčinske 
službe in vse druge izdatke 

bo potrebno letos 1,279.850 
ND. Za dejavnost in delo 
krajevnih .skupnosti in . stal
nih predsedstev zborov voliv
cev predlagajo letos 65.000 
ND. Za dejavnost in sofinan-
siranje nekaterih družbenopo
litičnih organizacij in po
membnejših društvenih orga
nizacij so letos predlagali 
158.000 ND, kar je nekoliko 
manj, kot so te organizacije 
prejele lani. Za negospodar
ske investicije, kamor sodijo 
anuitete za kanalizacijo, anu
itete za urbanistični načrt 
Hrastnika in vrsta odplačil 
dolgov za nekatere domove 
družbenopolitičnih organiza
cij, v Prapretnem, Cečah in 
drugod in anuitete za zdrav
stveni dom ter druge podob
ne stroške 452.350 ND. Za ne
katere gospodarske posege 
skupaj 199.000 ND. za prora
čunske obveznosti iz prejšnjih 
let skupaj 209.000 ND in za 
nerazporejene dohodke sku
paj 174 573 ND. 

Razen tega so predvideli za 
vlaganja v rezervni sklad, za 
obvezno proračunsko rezervo 

33.000 ND. Vsega skupaj to
rej 3,691.573 ND. 

Za finansiranje temeljne 
izobraževalne skupnosti, za 
redno dejavnost 1,997.100 ND, 
prispevki delovnih organizacij 
za finansiranje strokovnega 
šolstva 595.000 ND, skupaj to
rej za vzgojo in izobraževa
nje 2,592.100 ND. Taki so 
predlogi iz katerih je moč 
razbrati, da bo tudi letos nuj
no vsestransko varčevanje s 
proračunskimi dohodki. To še 
posebej zavoljo tega, ker so 
vsa ta predvidevanja vezana 
na izpolnjevanje obvezno
sti delovnih in drugih or
ganizacij. Kot lani tudi le
tos niso mogli • upoštevati 
vseh potreb in želja uporab
nikov proračuna, saj so ne-
ka-teri predlagali za več kot 
4G odstotkov več izdatkov. 

— m 

III . PUSTNI KARNEVAL V HRASTNIKU 

Dostojno slovo od pusts 
Blagopokojnoga, častivrednega pusta, so v Hra

stniku pokopali oziroma zažgali z vsemi nadzemelj-
skimi slovesnostmi. Pustni sprevod si je ogledalo nad 
5000 občanov. Organizatorjem je treba čestitati, saj 
so brez kakršnih koli predpriprav solidno opravili 
svoje važno delo. 

Vsi tisti občani, ki v pust-
n 1i dneh niso prišli na svoj 
miun, so bili menda nadvse 
zadovoljni s pustnim karne
valom v sredo, 28. februarja-
Slavnostno okrašene Zale v 
Zgornjem Hrastniku so že 
dopoldne privabljale številne 
radovedneže, vendar organi
zatorji niso hoteli dati nobe
nih izjav o številu sodelujo
čih in drugih pripravah na 
slovesen pokop pusta. V 
pustni sprevod so se uvrsti
li godbeniki v cesarsko-kra-
IjCvskih krojih^ visoki dosto
janstveniki, kot: Johnson. De 
Gaulle, predstavnik kitajske 

vlade, visoka duhovščina, 
predstavniki združenih revir-
skih občin in drugi promi
nentni odličnikL Blagopokoj-
nega pusta so bili naložili na 
žalno okrašen tovornjak. Naj
prej so se od njega poslovili 
na rudniku^ kjer so počastili 
njegove zasluge na javnem 
področju, nato pa je sprevod 
krenil po hrastniških ulicah 
vse do savskega mostu. Tam
kaj so se mu poklonHi šte
vilni govorniki, nato pa so ga 
zažgali in ga vrgli v naraslo 
Savo z željo, da bi prihodnje 
leto spet priplaval nazaj in 
pomagal razveseliti občane. 

III. pustni karneval >-
ogledalo nad 5000 obč • 
številni Trboveljčani ž'' 
Zagorjani. Ljudje so P' 
H domiselnost organizato. , 
čeprav so nekateri menili. 
je bil lanski pokop, le-''' 
slovo od pusta še bolj 
menju žalosti. No, gki'.'-
to, so organizatorji želi f 
znanje, čeprav so moral'. ̂ . 
smo zvedeli_ nekatere '"'^ 
programa črtati iz dnci"" 
reda. j 

Žalujoči ostali se bodo^ 
lep čas spominjali te slo^j 
nosti. Sicer pa se bo L 
spet kmalu zavrtelo. P̂ '̂ j 
karneval v Hrastniku se 
utegnil ob krepkejši P^^Z 
nekaterih društev in d''"^ 
nih skupin razviti v 
med osrednjih t^^^^j^^ 
prireditev, zato ne bo o^.j 
da bi ga prihodnje leto 
polnih. 



s SEJE SKUPŠČINE OBČINE ZAGORJE OB SAVI 

Delovni kolektivi 
z:a skupne potrebe 

Odborniki so se pravzaprav znašli v precepu 
gaj bi bili morali pred razpravo o spremembah odlo
ka o prispevkih in davkih občanov, najprej oceniti 
letošnja gospodarska predvidevanja in v zvezi s tem 
ribanje osebnih dohodkov. Nadalje bi bili morali 
bneti pred seboj vsaj osnutek letošnjega občinskega 
proračuna. Vsega tega pa predsedstvo skupščine ozi-
foma strokovne službe niso bUe kos storiti. 

po grobih izračunih jej 
jgjnreč v okviru danih pri-J 
-Javnih stopenj zmanjka-j 
o okrog 750.000 ND za po-j 
jiitje letošnjih proračunskih j 
jotret). Predsedstvo skupšči-' 
Jg je imelo zatorej samo 
jve možnosti: ali povišati 
^pevno stopnjo od 4,74 od-
5(0tka na 5,75 odstotka ali 
^ se dogovoriti z delovnimi 
jolektivi za dodatno pokri
t j e splošnih družbenih po-
jet). Vodstvo skupščine je 
jbralo drugo pot. V minu-
ili dneh so sklicali posve-
ovanja s predstavniki delov-
jih organizacij in jim pred-
jčilj položaj. Zanimivo je, 
ja so vsi zastopniki delovnih 
Solektivov enodušno sklenili 
predlagati svojim samo-
lipravnim organom, naj bi za 
jokritje nujnih družbenih po-
ixeb izdvojili po 1 odstotek 
od bruto osebnih dohodkov za 
te namene, s čemer bi letos 
jbrali okrog 700.000 ND, kot 
lodatna sredstva za: sofinan-
;iranje ljubljanskih kliničnih 
bolnišnic, finansiranje društ-
rene dejavnosti, povečanje pri-
mavalnin borcem NOB flu-
orografiranje prebivalstva, 
materialne izdatke postaje 
ljudske milice in nekatere 
druge namene. 

Na seji občinske skupščine 
» ugotovili, da so skoraj 
ise delovne organizacije v 
BKnuni že podpisale pogod
be o enoodstotnem izdvaja-
i»iu sredstev od bruto oseb-
lili dohodkov, razen zasav-
skili premogovnikov, kamor 
sodi tudi rudnik rjavega pre-
HK̂ a Zagorje ob Savi, kjer 
» obvestili skupščino, da so 
sedanji izračuni pokazali, da 

tega ni moč storiti, pač pa 
da privolijo T enoodstotno 
povišanje skupaj z že is^la-
sovanim prispevkom za ob
novo in ixreureditev zagor
skih šol. Zavoljo tega so sko
raj padli načrti 2a dodatno 
EK>krivanje družbenih potreb 
v občini Zagorje ob Savi v 
vodo. Odborniki so sicer upo
števali težaven položaj zasav
skih premogovnikov, sodili pa 
so, da naj obveljajo že spre
jete obveznosti drugih delov
nih organizacij, z zasavskimi 
premogovniki pa naj bi pred
sedstvo občinske skupščine 
nadaljevalo razgovore v tej 
smeri in skušalo najti še kak 
drug izhod za njihovo sode
lovanje pri pokrivanju nuj
nih izdatkov v letošnjem pro
računskem letu. 

Zanimivo je, da odborniki 
pri prvem glasovanju niso 
osvojili predloga odloka o 
spremembah in dopolnitvah 
zakona o komunalnih tak
sah za motoma vozila. Od
borniki so v razpravi p>oudar-
jali, da bi bUo bolj umest
no obdavčiti razne weekend 
hiše, kot pa motorna vozila, 
ki dandanašnji niso luksus, 
marveč vsakdanja potreba. 
Po odmoru so morale stro
kovne službe pripraviti doda
ten predlog za povišanje pri
spevne stojMije iz delovnega 
razmerja zaposlenih, ker se 
občina seveda ni mogla odre
či približno 5O.t)00 do 60.000 
ND, ki bi jih dobila iz teh 
taks. Zato so odborniki po 
daljši razpravi ponovno me-
mli, da bi s tem prizadeli 
še enkrat delovne organizaci
je, ki so sicer pokazale ra
zumevanje za skupne potre

be. Končno so le osvojili 
predlog odloka o uvedbi ko-
mimalnUi taks za motoma 
vozila. 

Iz celotne razprave na mi
nuli seji občinske skupščine 
je velo spoznanje, da bo letos 
izredno kritično obdobje za 
pokrivanje proračvmskih po
treb. Planerji občinske upra
ve so namreč izhajali iz ugo
tovitve in predvidevanj, da 
bodo letos delovne organiza
cije povišale osebne dohod
ke zaposlenih v ix>vprečju za 
6 odstotkov. Ta številka pa 
utegne prostati dokaj nereal
na, saj po dosedanjih podat
kih sodeč, v zasavskih pre
mogovnikih že zmanjšujejo 
proizvodnjo zaradi p>oslabša-
ne prodaje premoga. Ker je 
bo primer že v zimskih me
secih, si je treba upravičeno 
zastaviti vprašanje, kako bo
do zasavslci nzdniki p>lasirali 
premog pomladi in poleti? 
Odgovora na to resno vpra
šanje seveda na seji skupšo-
ne ni bilo moč dobiti. Zato
rej bo sestava letošnjega ob
činskega proračuna izredno 
zapletena zadeva in je očit
no, da sploh ne bo mogoče 
zadovoljiti vseh uporabnikov, 
zlasti pa ne vseh tistih, ki 
so bih predlagali celo za 
70 odstotkov višje izdatke, 
kot lani. 

Zagorska razglednica (Foto: Berni) 

Film O dejavnosti Rudisa 
Propagandni oddelek Rudi

sa ima v načrtu izdelavo M-
ma o dejavnosti RUDISA do
ma in v tujini. V pripravi 
je načrt za izdelavo polurne
ga filma, ki bo prikaaoval 

vse objekte, ki jih je Rudis 
s svojimi doslej zgradil ter 
objekte ki so v gradnji in 
katere bo ix>slovno združe
nje RUDIS, gradilo v prihod
njih letih doma in v tujini. 

DELO OBČINSKEGA SVETA ZAVAROVANCEV V ZAGORJU 

Nesklepčnost ovirala boljše delo 
Lani bi moral imeti svet sedem sej, vendar so 

bile sklepčne le štiri, čeprav so občinski sveti za> 
varovancev s^mo posvetovalni organi, bi j im vendarle 
kazalo dati nekoliko širše pristojnosti. 
Svet je med drugim obrav

naval problematiko zdrav
ljenja zavarovanih oseb v 
naravnih zdraviliščih, ude
ležbo zavarovancev pri na
kupu zdravil, uvedbo nega

tivne liste zdravil, merila za 
sklepanje pogodb z zdrav
stvenimi zavodi za leto 1967, 
nadalje uvedbo prispevka 
zavarovanih oseb k stroš
kom za nekatere zdravstvene 
storitve. Na eni izmed lan
skih sej je svet razpravljal 
tudi o višini nadomestil OD 
in višino enkratnih dajatev, 
predlog pravilnika o uve
ljavljanju zdravstvenega var
stva in realizacijo finančnega 
načrta za leto 1967. 

Svet zavarovancev pa ni 
skliceval zborov zavarovan
cev, čeprav je bilo to v na
črtu za leto 1967. Posebej 
kaže omeniti, da Je svet za
varovancev izključno posve
tovalno telo skupščine komu
nalnega zavoda za socialno 
zavarovanje in torej nima 
nobenih možnosti o čemer 
koli odločati, čeprav je 

skupščina komunalnega za
voda za socialno zavarovanje 
v Ljubljani sprejela menda 
enega ali dva predloga ob
činskega sveta zavarovancev, 
so številni umestni predlogi 
tega organa ostali neuresni
čeni, ker jih skupščina ni 
sp'rejela. Zato se, seve, za
stavlja vprašanje sklepčnosti 
na prihodnjih sejah, že do
slej je nesklepčnost hudo o-
virala boljše delo tega druž
benega organa. Vendar ne 
gre pozabiti, da so nekateri 
člani zamudili seje tudi za
voljo tega, ker so prepričani, 
da je njihovo delo več ali 
manj zaman in da je de
jansko škoda časa, ki ga mo
rajo prebiti na sejah. 

Vpliv zavarovancev na de
lo komimahiega zavoda za 
socialno zavarovanje Je torej 
minimalen celo pri takem 
organu, kot je občinski svet 
zavarovancev. Vprašajmo se, 
kak je šele vpliv zavarovan
cev samih? 

NA KHAIKO 

RAZŠIRJENA SEJA 
SEKRETARIATA ZKS 

Na minuli razširjeni seji 
sekretariata občinske kon
ference ZKS-udeiežili so se 
je tudi sekretarji krajevnih 
organizacij ZKS, so obravna
vali oceno dosedanjih raz
prav pisma revirskega komi
teja ZKS v zvezi z nadalj
njim razvojem regionalnega 
sodelovanja v ZasavjU; Ra
zen tega so podrobno govo
rili o sedanjih oblikah orga
niziranosti Z K v občini, spre
jemanju novih članov in ne-
ideološkim izobraževanjem in 
katerih drugih aktualnih 
vprašanjih prihodnjega delo
vanja ZK, zlasti v zvezi z 
idejnop>olitičnim usposablja
njem. 

ŠOLARJI 
ZA ODKRITJE 
SPOMINSKE 

PLAKETE 
Na pK>budo pionirske orga

nizacije in vodstva osnovne 
šole v Zagorju ob Savi so ne
davno učenci te vzgojno-izo-
braževalne ustanove zače-
h zbirati medenino. Doslej 
so je zbrali že nad 110 kg, o 
čemer vodijo poseben grafi
kon z rezultati akcije v po
sameznih razrednih skupno
stih. Izkupiček te zbiralne 
akcije so namenili za odkrit
je spominske plakete narod
nemu heroju Ivanu Skvar-
ču, čigar ime nosi jihova 
učna ustanova. Spomin
sko plaketo je bil izdelal 
znani slovenski umetnik Sto-
viček iz Leskovca pri Vidmu 
Krškem. Spominsko plaketo 
nameravajo vzidati v mar
mornato ploščo in s tem 
obeležiti Uk narodnega hero
ja — zagorskega rojaka Iva
na Skvarča 

PRIPRAVE NA 
REPUBLIŠKO REVIJO 

MLADIH PEVCEV 
V Zagorju ob Savi nadalju

jejo priprave na republiško 
revijo otroških pevskih zbo
rov v (fcieh od 29. maja do 
1. jtmija letos v zagorskem 
delavskem domu. O tem so 
govorili tudi na zadnjem po
svetovanju koordinacijske
ga odbora občinskih zvez 
kultumoprosvetnih organiza
cij. Med drugim so ugotovi
li, da bo iz zasavskih revir
jev sodelovalo na tej reviji 
najmanj deset otroških vo
kalnih ansamblov iz skoraj 
vseh pomembnejših osem
letk. Skupno se je doslej 
priglasilo že nad: 50 mladin*-
skih pevskih zborov, pričaku
jejo pa še novih prijav, če
prav je rok za to že potekel. 

MEDOBČINSKO 
SODELOVANJE 

Komisija za medobčinsko 
80dek>vanje pri občinski 
skupščini Zagorje ob Savi 
Je na nedavni seji obravna
vala dosedanji razvoj in uve
ljavljanje sprejetega progra
ma tega sodelovanja za mi
nulo obdobje. Razen tega so 
govorili še o letošnjem pro
gramu. Na posvetovanju so 
ugotovili, da se sodelovanje 
med občinama Zagorje in 
Avion v Severni Franciji 
zgledno razžvija in da so da
ni vsi pogoji za nadaljnje 
medsebojno utrjevanje prija
teljskih vezi. O tem bo ko
misija poročala na eni iz
med prihodnjih sej občinske 
skupščine. Letos bo na po
vabilo levih sindikatov obči
ne Avion obiskala ta mdar-
ski kraj petčlanska delegaci
ja občinskega sindikalnega 
sveta, v kateri bodo predstav
niki rudniškega odbora sin
dikalne organizacije in neka
terih drugih podjetij. Razen 
tega bodo poleti izmenjali le
tovanje otrok in po tri ru
darske družine, ki bodo pre
bile del svojega dopusta v 
Severni Franciji oziroma v 
Zagorju ob Savi. 

KONFERENCE KRAJEVNIH ORGANIZACIJ ZKS V ZAGORJU 

Za uveljavljanje 
vsebine reorganizacije 

Ena izmed osrednjih značilnosti nekaterih kon
ferenc je bila vsekakor poskus realno oceniti dose
danje prizadevanje komimistov za vsebinsko uve
ljavljanje ciljev reorganizacije. Člani Z K so v po
sameznih organizacijah živo razpravljali o vlogi Ico-
»nunistov v izvajanju ciljev gospodarske in družbene 
feforme, in posebej o dosedanjih vidikih medobčin
skega sodelovanja ter nadaljnjem regionalnem sode
lovanju na področju revirjev. 

Čeprav v času, ko smo pi-
^ ta sestavek še niso bile 
^iučene vse konference 
p»jevnih organizacij ZKS, 
'̂̂ '̂ 0 že uvodoma zapišemo, 

^ so na dosedanjih konfe-
[̂ ''cah komunisti zavzeto in 

čutom velike odgovornosti 
'̂'ra\'navali dosedanjo pot 
f̂? uveljavljanju reoorganiza-
^ ZK. Vodstva organizacij 

^prišla pred članstvo z ne-
^'^rimi pomembnimi ugoto-
ĵvaini. Med drugim se je 

na konferenci največje 
*jevne organizacije v Za-

štê ^ ob Savi izkazalo, da 
1'ilnih članov ni več na 

t̂ jT'̂ č̂ju občine, da preneka-
jj lep Jas niso poravna-
t^^'anarine ali da številni 
.̂"»unisti niso nikjer aktivni 

ču^Pa so celo izstopili iz 
lijeva, ne da bi vodstvo 
'ifa?^ vedelo o tem. Anke-
stvo ^ j® izvedlo vod
ij^ organizacije se neka-
Ž̂ t̂ ^̂ n̂i sploh niso udeležili. 
^»0 ^ razpravi upravi-

"»enili^ da se mora ZK 

znebiti teh, zlasti pa nede-
lavnih članov. 

Posebno pozorno so komu
nisti obravnavali pismo revir
skega komiteja ZKS glede na
daljnjega regionalnega sode
lovanja na področju Zasavja 
in vlogo članstva ZK. V raz
pravi so izhajali iz konkret
nih ugotovitev, konkretnega 
stanja in razmer in prilik in, 
med drugim, ugotovili, da ka
že odgovornost za tako de
finirano' politiko, kot jo vse
buje dokument revirskega 
vodstva ZK zaostriti pri 
vsem članstvu ZK v revirjih. 
Kazen tega so se zavzeli za 
pospešeno in stalnejše spre
jemanje mladih ljudi v vrste 
ZK. Te dolžnosti so bile v 
Zagorju ob Savi lep čas zane
marjene, saj prejšnje osnov
ne organizacije bodisi v pod
jetjih ali na terenu tem vpra
šanjem niso posvečale prav 
nobene pozornosti ali skrbi. 
Praksa pa nedvomno kaže, da 
je med mladimi proizvajalci 

in ostalo mladino zanimanje 
za sprejem v članstvo ZK in 
delo v ZK, saj je mladinska 
organizacija ZK uspela spre
jeti šest novih članov. —m 

PUSTOVANJE V ZAGORJU OB SAVI V ZNAMENJU REFORMEJ 

Premalo mask in 
pravega razpoloženja 

še najbolj je uspela otroška maškarada, ki jo je 
organiziral T V D Partizan, na kateri so tudi nagradili 
najlepše maske. Zabavne prireditve v družbenih pro
storih in javnih lokalih so sicer uspele, vendar so 
ljudje pogrešali mask. 

Kot menda v številnih kra
jih, je tudi v Zagorju letošnje 
pustovanje potekalo v zna
menju reforme. Reforma ni 
dovolila nobenih pustnih 
sprevodv, nekdanjega pustne
ga vrveža ali pristne pustne 
zabave. V delavskem domu, 
ŠD Proletarcu in v številnih 
zasebnih gostinskih lokalih 
so sicer poskrbeli za zabavo 
s plesom, pripravili so seve
da tudi krape, niso pa mogli 
pričarati mask. Zato na pri
mer v delavskem domu niti 
niso mogli podeliti prve rta-
grade najboljši maski, ker so 

se prikazale samo tri, nič kaj 
domiselno oblečene in niti 
kdo ve kako razpoložene za 
ugajanje norčij- Menda so 
prvo nagrado shranili za pri
hodnje leto. 

TVD Partizan je na svojo 
tradicionalno otroško maška-
rado privabil nad 40 mask in 
veCiko število gledalcev. To 
je bila edina res prijetna pri
reditev, če odštejemo seveda 
druge otroke, ki tudi tokrat 
niso zamudili priložnosti na 
pustm torek pokazati nekaj 
domiselnih likov. Razen tega 
so imeli svoje veselje še naj-

mlajši, ki so oblekli pustne 
kostume v otroških varstve
nih ustanovah m se prijetno 
poveseUli. 

Podobno, sicer malce bolje, 
je bilo seveda tudi zadnji 
dan pustovanja na pustni to
rek. Prireditve so bile v de
lavskem domu, TVD Partiza
nu, zasebnih gostiščih in v 
Medijskih toplicah na Izla
kah. Nekaj več mask se je 
zglasilo menda samo v domu 
TVD Partizan, ŠD Proletarcu 
in delno v delavskem domu, 
kjer so jih ljudje navdušeno 
pozdravili. 

Pust krivih ust je torej mi
nil brez običajnega hrupa, v 
znamenju splošnih majhnih 
in velikih skrbi, brez kakrš
nih koli nezgod ali celo raz
grajanja, -m-
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OBČINSKA SKUPŠČINA 
TRBOVLJE je na zadnji seji 
imenovala člane akcijskega 
odbora za pripravo refe
renduma in za zbiranje sred
stev za gradnjo šolskih ob
jektov. Za predsednika odbo
ra je bil imenovan Stane Ho-
dej, sekretar občinske konfe
rence SZDL, člani odbora pa 
so Hinko Kamnikar, pod
predsednik občinske skup
ščine, Alojz Korimšek, pred
sednik sveta za šolstvo, dok
tor Engelbert Burja, pred
sednik sveta za telesno kul
turo, Štefan Forte, tajnik ob
činskega sindikalnega sveta, 
Andrej Zeleznik, sekretar ob
činskega komiteja ZMS, Jo
že Krevl, tajnUc občinske 
skupščine, Drago Sotlar, di
rektor lokalne radijske po
staje, Slavko Gulič, direktor 
osnovne šole Alojza Hoh-
krauta, Franc Korenjak, di
rektor osnovne šole Ivana 
Cankarja, Franc Dežjot, di
rektor osnovne šole Tončke 
Cečeve, Anka Raušl, direktor 
vzgojno varstvenih ustanov, 
Pavel Berčon, predstavnik 
strojne tovarne, inž. Peter 
Schneider, predstavnik Za
savskih premogovnikov, Mi
ro Klopčič, predstavnik ce
mentarne, Anton Kočar direk
tor termoelektrarne, Andrej 
Plevčak, predstavnik združe
nja RUDIS, Alojz Dular, di
rektor SGP Zasavje, Ivo Mi-
glič, politični sekretar ob
činske konference ZK ter 
Slavko Pavlic in Alojz Kočar, 
predsednika komisij pri ob
činski konferenci SZDL Tr
bovlje. 

V TRBOVLJAH SO L A N I 
na novo registrirali 40 mo
tornih koles ter 253 avtomo
bilov. V tej revirski občini je 
zdaj 46 tovornjakov, 13 avto
busov ter kar 903 osebni av
tomobili; v povprečju ima že 
skoraj vsaka peta trboveljska 
družina osebni avtomobil. 

IZ SREDSTEV, Z BRANIH 
na račim prispevka za upo
rabo mestnega zemljišča, je 
prejela lani krajevna skup
nost Center 10.000 novih din, 
krajevna skupnost Franca Fa-
kina 10.000 novih din, kra
jevna skupnost Zasavje pa 
4000 novih din, in to za vzdr
ževanje krajevnih cest in poti. 

OBČINSKA SKUPŠČINA 
TRBOVLJE je prejšnji te
den imenovala tudi člane ko
misije za sodelovanje s p>o-
bratenim mestom Sallaiuni-
nes v Severni Franciji, člani 
komisije bodo vsakokratni 
predsednik, podpredsednik in 
fejnik občinske skupščine, 
sekretarja občinske konferen
ce ZK in občinske konfe
rence SZDL ter predsednik 
občinskega sindikalnega sve
ta. Zdaj sestavljajo komisijo 
Jože Laznik, Hinko Kamni
kar, Janez Ocepek, Jože 
Krevl, Ivo Miglič, Stane Ho-
dej in Flori j an Plevnik. 

VSE JAVNE KNJIŽNICE 
na področju trboveljske ob
čine so lani razpolagale s 
27.527 knjigami, od katerih 
so jih 832 kupile na novo. 
Rednih bralcev je bilo 10.573, 
ki so si izposodili 25.956 
knjig. 

V TRBOVLJAH JE L A N I 
opravljalo izpite za voznike 
motornih vozil kar 3238 ob
čanov — kandidatov iz občin 
Trbovlje, Hrastnik in Zagor
je ob Savi. Izpite je uspešno 
opravilo le 962 prijavljenih 
kandidtov. 

* 

PORAVNALNI SVET PRI 
krajevni skupnosti Franca 
Fakina v zgornjih Trbovljah 
je lani razpisal 13 obravnav; 
v 7 primerih je dosegel po
ravnalni svet poravnavo med 
sprtimi strankami, v 6 pri
merih pa poskus poravnave 
ni uspel oz. sprte stranke na 
obravnavo sploh niso prišle. 

RAZGOVOR MILANA RUKAVINE S PREDSTAVNIKI SINDIKATOV IZ ZASAVSKIH REVIRJEV 

Za samostojnejšo in odgovornejšo politiko sindil^atov 
Poročali smo že, da se je mudil na dvodnevnem obisku v revirjih predsednik 

centralnega odbora sindikata delavcev industrije in rudarstva Jugoslavije, Milan 
Rukavina. Po obisku nekaterih industrijskih delovnih organizacij v Trbovljah, 
Hrastniku in Zagorju ob Savi se je Milan Rukavina sešel tudi s sindikalnim 
aktivom revirjev. N a sestanku, ki so se ga udeležili tudi Jože Globačnik, predsed
nik republiškega odbora sindikata delavcev industrije in rudarstva Slovenije, Ma
rijan Orožen, sekretar komiteja revirske konference Z K in Milan Kožuh, poslanec 
gospodarskega zbora Skupščine SFRJ, je najprej Cveto Plevnik, predsednik občin
skega sindikalnega sveta Trbovlje, nanizal nekaj najosnovnejših podatkov o stanju 
gospodarstva v revirjih, o problemih in načrtih. 

Na sestanku sindikalne
ga aktiva revirjev je Milan 
Rukavina med drugim opozo
ril na nekatere najvažnejše 
naloge sindikalnih organizacij 
in drugih zavestnih družbe
nih sil v prihodnje 

Po mnenju Milana Rukavi
ne so se delovni ljudje re
virjev aktivno vključili v iz
vajanje reformnih načel. Ven
dar se v tej zvezi pojav
ljajo še vedno nekatere di
leme. Poudaril je zato, da 
je reforma jasneje opozori
la na nekatere probleme, ni 
jih pa povzročila. Doslej ni
smo uspeli rešiti tudi še ne 
vsa sistemska vprašanja; za 
vse težave, v katerih so se 
znašle nekatere delovne or
ganizacije, niso krive samo 
delovne organizacije, aU pa 
samoupravni sistem. Vse to 
pa seveda istočasno ne po
meni, da ni problemov oz. 
slabosti v delu delovnih or
ganizacij. Milan Rukavina je 
v tej 'zvezi i>oudaril, da bi 
morali pri nas sistem in po
goje gospodarjenja nenehno 

dograjevati, pri čemer pa je 
seveda iluzorno pričakovati, 
da bi bili z gospodarskim 
sistemom vselej vsi zadovolj
ni; instrumente gospodarje
nja je treba stalno spremi
njati oz. dopolnjevati, ne sa
mo iz leta v leto, upošteva
je seveda gibanja doma in 
v svetu. 

Ko je govoril o sistem
skih vprašanjih je Milan Ru
kavina poudaril, da z rešit
vami oz. reagiranji zvezne 
uprave in zveznega izvršne
ga sveta organi sindikata de
lavcev industrije in rudar
stva Jugoslavije niso povsem 
zadovoljni, saj menijo, da bi 
bilo treba za izboljšanje po
ložaja premogovnikov spre
meniti obstoječe sistem
ske rešitve oz. sprejeti ne
katere nove. 

Milan Rukavina je dejal, 
da je med obiskom v revir
jih spoznal napore samo
upravnih organov, sindikal
nih organizacij in drugih de
javnikov za boljše gospodar
jenje in povečevanje standar

da. Pri tem je opozoril po
sebej še na, pomembnost ak
cije združitve premogovnikov 
v revirjih, ki mora pomeni
ti korak naprej k racional
nejšim in ekonomične j šim re
šitvam, kar vse bo prispeva
lo k temu, da bo rudarstvo 
hitreje našlo izhod iz težav, 
v katerih se je znašlo. Sko
zi strokovne službe pa bo 
treba zdaj urediti družbeno
ekonomske odnose med po
sameznimi enotami tako, da 
bodo kolikor je i>ač največ 
mogoče, temeljili na čistih 
ekonomskih odnosih. Sploh 
pa bo treba nameniti druž
benim odnosom več pozor
nosti, da bi lahko samo
upravi j avske sposobnosti de
lovnih ljudi še bolj prišle 
do izraza. 

Sicer pa je treba dati pod
poro vsem integracij
skim procesom, ki so za
snovani na dohodku m na 
ekonomskih interesih vsake
ga kolektiva ter ki so v ko
rist proizvajalcev; inte
gracija mora namreč v per

spektivi pomeniti tudi višje 
osebne dohodke in večji 
standard. 

Po besedah Milana Ru.ka-
vine je v delovnih kolekti
vih v revirjih, ki jih je obi
skal, opaziti intenzivne na
pore za modernizacijo proiz
vodnje, za uvajanje nove 
tehnologije ter za vključeva
nje najproduktivnejših stro
jev v proizvodne procese; 
takšna usmeritev je vseka
kor dobra. Opaziti je tudi, 
da proizvajalci sami nepo
sredno čedalje bolj odločajo 
tudi o razširjeni reprodukci
ji; v izlaški tovarni elektro-
porcelana, na primer, so se 
zavestno odločili za nižje 
osebne dohodke, da bi z in
vesticijskimi vlaganji poveča
li produktivnost in zmanjša
li stroške poslovanja. Osnov
ni interes je torej bU ustva
ritev boljših pogojev za go
spodarjenje; več bodo proiz
vedli in ustvarili, višji bo 
standard. Po modernizaciji 
pa zaposleni zdaj upraviče
no pričakujejo večje osebne 
dohodke in višji standard. 
Višji standard pa pomeni tu
di ustrezno formirane skla
de, nova stanovanja, ureje
no prehrano, skrb za rekre
acijo itd. Milan Rukavina je 
ob tem pripomnil, da bi mo
rale sindikalne organizacije v 
prihodnje podrobneje sprem
ljati gibanje standarda v po
sameznih delovnih organiza
cijah in ga primerjati s pro
izvodnimi grupacijami, s so
rodnimi delovnimi organiza
cijami oz. s sosednjimi ob
činami. To naj bi bila tudi 
ena od konkretnih in po
membnih nalog občinskih sin
dikalnih svetov. 

Predsednik centralnega od
bora sindikata delavcev in
dustrije in rudarstva Jugo
slavije je, med drugim, po
udaril, da je med obiskom 
v revirjih lahko ugotovil, da 
je v samoupravnih organih 
in v sindikakiih vodstvih v 
delovnih organizacijah opazi
ti predvsem mlajše člane ko
lektivov; ob tem pa je 
struktura vodstvenega kadra 
starejša. V takih pogojih je 
še vedno mogoč konzervafci-
zem v ocenah položaja de
lovne organizacije, notranjih 
družbenc-ekonomskih odno
sov in dajanja možnosti de
lovnim ljudem, da dejansko 
sami upravljajo. 

Delovne organizacije iz re
virjev se vse bolj usmerjajo 
tudi v izvoz, vendar pa bi 
morali kolektivi več razmiš
ljati o strukturi izvoza. Pre
cej izdelkov gre na vzhodna 
tržišča, malo pa v države s 
konvertibilno valuto. Izvoz 
v vzhodnoevropske države bi 

moral biti pogojen z 
zom reprodukcijskega ^^^^ 
riala oz. strojev, saj ^^^^ 
teh možnosti v revirjih 
niso izkoristili v zadostrf 
meri. ^ 

Sindikalne organizacije 
delovnih organizacijah v j ' 
vir jih pa bi morale biti jj! 
ciator, da bi spodbudile str̂  
kovni kader za to, da bi 
speševal procese, da bi koieij 
ti vi dejansko oblikovali \ ^ 
poslovno politiko, da bi , 
njej aktivno sodelovali in ^ 
bi bili o vsem tudi obvešče. 
ni. Ti napori bi laliko 0 % 
čihio prispevali k večanĵ  
proizvodnje in storiino. 
sti, vplivali pa bi tudi na go. 
spodarjenje in na odnose. 

Sindikalna vodstva pa \̂  
morala biti v stalni ofenziv, 
ni akciji, zavzeti pa bi se 
zlasti morala za oblikovanje 
samostojnejše in odgovornej. 
še lastne politike. Za vse po. 
stopke in akcije pa naj b; 
sindikahie organizacije prevze' 
le tudi polno družbeno od 
govornost. 

Milan Rukavina je međ 
drugim, ko je govoril 
upravljanju, opozoril, da T 
socialnem in zdravstvenem za 
varovanju proizvajalci ka; 
malo odločajo, saj je vse 
urejeno z zakoni. To je po-
membno sistemsko vpra.šanje, 
ki bi ga bilo treba začeti re 
sevati, saj se zdaj zadeve 
rešujejo neracionalno in v 
nasprotju z interesi tistih, 
ki plačujejo prispevek. Po
sebno vprašanje pa je, če ra
bimo posrednika med zapo
slenimi oz. tistimi, ki plaču
jejo prispevek, in med zdrav
stveno službo. 

Sindikalnemu aktivu revir
jev je spregovoril predsed 
nik centralnega odbora sin 
dikata delavcev industrije Li 
rudarstva Jugoslavije, Milan 
Rukavina še o pripravah na 
V I . kongres Zveze sindikatOT 
Jugoslavije. Za ta delovni do
govor jugoslovanskih sindika 
tov pripravljajo vrsto različ
nih resolucij; predlogi reso
lucij in drugih dokumen
tov bodo v predhodni javni 
razpravi, se pravi, da bo da 
na možnost, da bodo člani 
sindikalne organizacije soobli
kovali politiko in stališča 
Zveze sindikatov Jugoslavije-
Osrednje vprašanje, ki bo cb-
ravnavano na kongresu, p» 
bo; kako zastaviti vlogo is 
nadaljnji razvoj sindikal
ne organizacije v samouprav
nem sistemu, ob tem pa tudi, 
kako nadalje izgrajevati s* 
moupravni sistem in druži* 
no strukturo, da bodo nep» 
sredni proizvajalci tudi * 
jansko kar v največji m "̂ 
odločali. —nk-

PO SKLEPU OBČINSKE SKUPŠČINE LETOS NAPOSLED SPET 

Obvezna deratizacija 
Odborniki skupščine občine Trbovlje so na zadnji seji, med drugim 

obravnavali tudi predlog odloka o obvezni deratizaciji 
v Trbovljah so se posebej 

še v zadnjih dveh letih v to
likšni meri razmnožili glodal
ci (miši in podgane), da pred
stavljajo resno oviro pri pre
prečevanju in zatiranju na
lezljivih bolezni, povzročajo 
pa tudi že občutno gospodar
sko škodo, v letu 1966 je bi
la opravljena na pobudo sa
nitarne inšpekcije delna de
ratizacija potoka Trboveljšči-
ce, ki predstavlja sicer naj
večje leglo glodalcev, vendar 
željenoga uspeha niso doseg
li, ker pač deratizacija ni za
jela celotnega mestnega 
področja. 

Občinska skupščina Trbov
lje je na zadnji seji sprejela 
odlok o obvezni deratizaciji. 
Le-ta določa, da se uvaja na 
območju mesta Trbovlje ob
vezna deratizacija, in to z 
namenom, da se prepreči ozi
roma zmanjša možnosti okuž
be z nalezljivimi boleznimi, 
prepreči pa tudi gospodar
ska škoda. Obvezna deratiza
cija mora zajeti vse stano
vanjske in poslovne zgradbe, 
vključno s skupnimi napra
vami (dvorišča, drvarnice, 
kleti, podstrešja, skladišča, 
hišno kanalizacijo, javne pro
metne in zelene površine 
(ulice, ceste, pločnike, par-

-ke, nasade in brezine, vodo
tokov) ter končno še omrež
je mestne kanalizacije ter vsa 
druga mesta, koder so glodal
ci. Deratizacij ski načrt ter 
potrebne ukrepe in način iz
vajanja izdela ob upošteva
nju mnenj pristojnega orga
na za sanitarno inšpekcijo 
delovna organizacija, ki jo 
pooblastijo za izvedbo dera
tizacije. Odlok med drugim 
določa tudi, da se opravi ob
vezna deratizacija enkrat na 
leto, in to v roku, ki ga do

loči pristojni sanitarni organ, 
lahko pa tudi večkrat, če se 
za to pKDkaže potreba. 

Kako pa bo s plačilom 
stroškov? Odlok določa, da 
morajo plačati stroške dera
tizacije stanovanjskih prosto
rov in pripadajočih objektov 
in površin v zasebni lastnini 
lastniki oziroma uporabniki, 
stroške deratizacije stanovnj-
skih prostorov in pripadajo
čih objektov ter površin v 
družbeni lastnini pa bodo 
poravnavali iz sredstev za 
tekoče vzdrževanje stanovanj
skih hiš. Uporabniki poslov
nih prostorov in pripadajo
čih objektov ter površin bo
do morali prav tako sami 
plačati vse stroške deratiza
cije. Iz sredstev za redno 
vzdrževanje bodo poravnali 
stroške za deratizacijo jav
nih prometnih in zelenih po
vršin, v občinskem proraču
nu pa bodo morali zagoto
viti denar za deratizacijo 
mestne kanalizacije. Stroški 
deratisiacije mest, ki jih bo 
določila sanitarna inšpekcija 
in kjer se v večjem obsegu 
zadržujejo in razmnožujejo 
glodalci, pa bodo šli v bre
me uporabnika oz. upravljal-
ca takšnih mest. 

Z odlokom je tudi določe
no, da oblikuje cene za sto
ritve za deratizacijo delovna 
organizacija, ki to delo oprav
lja, občinska skupščina Tr
bovlje pa mora dati k cenam 
soglasje, in sicer na podlagi 
predloga pristojnega upravne
ga organa za cene. Odlok pa 
določa tudi kazni; z denar
no kaznijo do 3.000 novih din 
bo mogoče kaznovati delov
no organizacijo, ki ne bi do
volila oz. ki ne bi omogočila 
izvedbe deratizacije, odgovor
na oseba te delovne organi

zacije pa bi bila prav tako 
kaznovana z denarno kazni
jo do 300 novih din. Tudi po
sameznike, ki ne bi dovolili, 
oziroma, ki bi onemogočili iz
vajanje deratizacije v stano^ 
vanjski zgradbi in pripada
jočih skupnih napravah, kot 
so to kleti, dvorišča, drvar
nice, podstrešja, skladišča in 
hišna kanalizacija, bo mogo
če kaznovati z denarnimi ka
znimi do 300 novih din. 

Odbornikom občinske skup
ščine Trbovlje je bil ob spre
jemu odloka o obvezni dera
tizaciji predložen tudi okvir
ni obračun stroškov za en
kratno deratizacijo. Po po
nudbi, ki jo je predložilo 
podjetje za deratizacijo, de
zinsekcijo in dezinfekcijo 
KEMOCID iz Slovenske Bi
strice, bi enkratna deratiza
cija v Trbovljah veljala sku
paj okrog 40.000 novih din. 

-š 

DELO TRANSFUZIJSKE POSTAJE V TRBOVELJSKI BOLNIŠNICI 

K r v o d a j a l c e v n i k o l i d o v o l j 
že vrsto let deluje pri trboveljski splošni bolnici 

transfuzijska postaja. Njena naloga je, da zagotovi 
potrebne količine krvi za to osrednjo revirsko zdrav
stveno ustanovo. 

Na transfuzijski postaji v 
Trbovljah odvzemajo kri pra
viloma ob petkih, in to ob
čanom iz Trbovelj in Hrast
nika. Plan izdelajo na trans
fuzijski postaji, za izvedbo 
pa poskrbijo organizacije Rd-
čega križa in delovne organi
zacije. Vendar pa je mogo
če ugotavljati, da pride ob 
petkih premalo krvodajalcev, 
moralo bi jih namreč vsa

kič priti vsaj p>o petindvaj

set, da bi lahko zadostili po
trebam trboveljske sploš
ne bolnice, zato mora v ak 
cijo še transfuzijska posta
ja in vabiti sama občane na 
odvzem krvi. Se pravi, da 
imajo vpeljano razen redne
ga odvzema krvi ob petkih 
še izredne odvzeme, ki se vr
stijo praktično' kar skozi ves 
teden. 

Največ prostovoljnih krvo
dajalcev, ki darujejo kri na 
transfuzijski postaji splošne 
bolnice Trbovlje je iz največ
jih delovnih kolektivov z ob
močja Trbovelj in Hrastnika, 
tako iz hrastniških in trbo
veljskih obratov Zasav
skih premogovnikov, iz ste
klarne Hrastnik, strojne to
varne Trbovlje itd. V teh ve
likih delovnih kolektivih, kjer 
so nesreče pogostejše, se za
vedajo izredne pomembnosti 
te oblike medsebojne pomo

či. Akcija poteka tudi v 
bovljah in Hrastniku 
geslom »Daruj kri, ko * 
zdrav, da si jo zagotoviš, I** 
jo boš morda sam potreW^ 
val.« V manjših delovnih ô ; 
ganizacijah pa še vedno ^ 
zadostnega zanimanja za P'* 
stovoljno krvodajalstvo, ẑ rs 
di česar bi bila potrebna ^' 
cija vseh zainteresiranih 
javnikov, predvsem še z 
menom, da se krog dajalf^ 
krvi še razširi. 

Na transfuzijski post^ 
splošne bolnice Trbovlje \̂ 
lani odvzeli kri 1.025 pro^ 
voljnim dajalcem. Krvi je ^ 
lo za vse operacijske 
ge dovolj, dvakrat pa so ^ 
rali prositi za pomoč 
Ijano, ker niso imeli na i'^ 
Ijo kri ustrezne skupine. 
di letos je bilo doslej l̂ /,' 
dovolj, seveda so zados*'' 
količine krvi dobili šele 2 
rednimi odvzemi, dvakra'^ 
so morali tudi v tem let^ ^ 
prositi za pomoč Ljubl j^ 
ker ni bilo na zalogi ''T, 
ustrezne skupine. 

Poleg glavne matične knjiž
nice v Trbovljah, obstajajo 
tudi knjižnice pri Svobodah 
in prosvetnih društvih. Med 
te knjižnice sodi takoj za ma
tično knjižnico, knjižnica 
Svobode I I . v zgornjih Tr
bovljah, katera ima pretežni 
del bralcev iz vrst mladine. 

Knjižnica poseduje 2560 
knjig, bralcev je bilo v lan
skem letu 510, ki so obiskali 
knjižnico 2348-krat in si izpo-
sodiU 4850 knjig. Knjižnica 
dobi dotacijo za redno delo. 
V lanskem letu je prejela 
700.000 starih dinarjev, izpo-
sojnine pa je bilo 218.000 sta

rih dinarjev. Knjižnica je na
bavila v zadnjih dveh letih 
338 knjig, po katerih je zla
sti med mladino kot med 
starejšimi največ popraševa-
nja. Večina novih knjig je 
bila mladinskih. 

— ar 



programiranje razvojnih možnosti 
zasavskih revirjev 

v Sloveniji smo se odločili za izdelavo osnutka 
programa gospodarskega razvoja, pri čemer hočemo 
^ znanstvenimi analizami in preučevaji ugotoviti, kje 
go možnosti slovenskega gospodarstva, istočasno pa 
tudi nakazati, v kakšni smeri naj bi razvijali naše 
gospodarstvo. 

2» podobno akcijo so se na 
»obudo revirske konference 
^.g^e komunistov odločili 
tudi v zasavskih rudarskih 
jvjrjih. Njen nosilec so 

investicijski biroji Trbovlje 
sam pristop pa je dokaj svoj 
aven- Lotili so se namreč 
fogramiranja razvoja vsel: 

Lgpodarskih panog v revir 
[jI, tako industrije, premo 
Lviiistva in industrije grad 
benega materiala, turizms 
itd. Ob tem menijo, da m o « 
postati program vzorčna štu 
jija, v kateri je treba po pre
učitvah nakazati, v kakšn: 
smeri naj bi se nadalje raz 
vijala industrija oziroma ce 
lotno gospodarstvo, ki je te 
meljilo doslej izključno na 
premogu. Ugotoviti bo tudi 
treba, kje je mesto premogov 
oištva zdaj, na katerih pod 
ročjih bo mogoče zagotoviti 
kontinuirano prodajo in kâ  
ko zmanjšati proizvodne 
stroške, da bo cena kalorije 
energije, pridobljene iz pre
moga, konkurenčna. 

Preusmeritev oziroma nova 
usmeritev ^ gospodarstva v za
savskih rudarskih revirjih se 
bo morala odražati v novih 
delovnih mestih, predvsem še 
v industriji izven premogov
ništva in v terciarnih dejav
nostih. To pa pomeni, da bo 
treba obravnavati in analizi
rati vsako delovno organiza
cijo na tem območju pose
bej. Odpiranje novih delov
nih mest pa bo predvsem od-
risno od obstoječega gospo
darskega potenciala. 

Pri programiranju razvoj
nih možnosti zasavskih ru
darskih revirjev kaže name
niti posebno pozornost trem 
elementom, in to znanju, 
sredstvom in delovni sili. V 
revirjih že dalj časa ugotav
ljajo., da manjka "intelektual
nega potenciala, ki bi bil 
sposoben programirati in vo
diti delovne organizacije, ta
ko zlasti ni kreativnih ka
drov ekonomistov, tehnolo
gov, inženirjev itd. študija 
naj nakaže možnosti, kako 
priti do prepotrebnega inte
lektualnega potenciala, saj si 
brez tega ni mogoče pred
stavljati nadaljnjega razvoja 

gospodarstva v revirjih in 
sploh revirjev. Zraven tega 
naj nakaže študija tudi mož
nosti, kje in kako zagotovi
ti potreben denar za izvedbo 
vseh predvidenih del oz. inc 
vesticij. Kar pa zadeva de
lovno silo pa velja poudariti, 
da imajo revirji kvalitetno 
delovno silo z industrijsko 
publiški gospodarski zborni
ci, računajo pa tudi, da bodo 
za izvedbo te zahtevne stu
diozne naloge angažirali še 
tradicijo, kar je prav gotovo 
pomembna prednost. 

Postavlja se ob programi
ranju razvojruh možnosti za
savskih rudarskih revirjev 
vprašanje, katerim panogam 
oz. proizvodnjam dati v pri
hodnje prednost pri razvoju. 
O-snovno spoznanje je v tej 
zvezi že prisotno — treba je 
nameniti posebno pozornost 
razvoju intenzivnili proizvod
nih in gospodarskih panog 
ob politiki polnega zaposlo
vanja. Takšno usmeritev naj 
bi študija samo še podkre
pila. 

Nosilec akcije za programi
ranje razvojnih možnosti za
savskih rudarskih revirjev so 
Investicijski biroji Trbovlje, 
ki bodo tudi organizator in 
sooblikovalec programov. K 
sodelovanju pa bodo priteg
nili še strokovnjake Eko
nomskega inštituta iz Ljub
ljane in Biroja za tržne in 
operacijske raziskave pri re
publiški gospodarski zborni
ci, računajo pa tudi, da bodo 
za izvedbo te zahtevne s tud i 
ozne naloge angažirali še 
strokovnjake OECD oziroma 
kako drugo mednarodno or
ganizacijo. 

Omenimo naj, da so k 
programiranju v Investicij
skih birojih Trbovlje že pri
stopili, in sicer so začeli iz
delovati študijo o razvojnih 
možnostih gradbeništva in 
industrije gradbenega materi
ala; študija bo nakazala ne 
samo, kje bo na primer mo
goče odpirati nova delovna 
mesta, pač pa bo spričo 
razdrobljenosti gradbeništva 
in industrije gradbenega ma
teriala opozorila na nujnost 
integracijskih procesov oz. 
organizacije skupnih služb, 
posebej pa še skupnega na
stopanja na tržišču. — N 

Tečaji prve pomoči 
Oddelek za narodno obram

bo skupščine občine Trbov
lje, Občinski odbor Rdečega 
križa in delavska univerza so 
skupno pričeli s tečaji PRVE 
POMOČI. Prejšnji teden sta 
končala prva dva tečaja mi
nimalnega programa 20 ur. 
Začel pa se je tudi tečaj ma
ksimalnega programa 80 ur 
in istočasno novi tečaj 20 ur. 
Namen teh tečajev je da se v 
gosiK>darskih organizacijah 

usposobijo skupine, ki bodo 
pripravljene za izvajanje 
preventivnih ukrepov pred 
naravnimi in drugimi nesre
čami. Da bodo ekipe sposob
ne ob raznih nesrečeh reše
vanja in nuditi prvo i>omoč. 
S tem da so tečajniki konča
li te tečaje pa za njih ne bo 
še konec izpopolnjevanja ter 
bodo za njih tečaji ponovno 
za nadaljnje izpopolnjevanje. 

Interes za izokaževa^ije 
Na splošno željo delovnih 

ljudi v Zasavju, ki si žele 
pridobiti večjo strokovno 
usposobljenost, sta pričeli 
delovati dve večerni šoli za 
delovodje organizatorje, že 
meseca januarja je pričel 
delovati v okviru Delavske 
univerze Trbovlje, dislocirani 

oddelek, delovodske kovinar
ske šole iz Maribora. Sluša
telji so morali imeti poklic
no šolo ter več let delovne 
prakse, šola bo trajala dve 
leti. 

Februarja pa se je pri
čel oddelek delovodske šole 
Elektrogospodarskega šolske
ga centra »Branka Breliha« 
iz Nove Gorice, šola bo tra
jala dve leti in trikrat teden
sko po pet šolskih ur. Slu
šatelji ene kot druge šole 
bodo Tpo končanem šolanju 
delali zaključne izpite in 
prejeli naziv delovodja elek-
tro oziroma kovinske stroke. 

V oba oddelka je vpisanih 
54 slušateljev. Slična oddelka 
sta pričela delovati tudi v 
Zagorju v organizaciji tam
kajšnje delavske imiverze. 

Priprave na 
splošnopolilitni 

zbor 
Marca se bo v Hrastniku 

sešel splošnopolitični zbor. 
Na posvetovanju, pripravlja
jo ga Izvršni odbor občin
ske konference SZDL, občin
ska skupščina, občinska kon
ferenca ZKS in drugi bodo 
predvideno obravnavali neka
tera važna vprašanja v zve
zi z nadaljnjim zbiranjem 
denarja za negospodarske in
vesticije oziroma za izgrad
njo objektov družbenega stan
darda. Zaradi nekaterih spre
memb na tem področju, bodo 
za posvetovanje pripravili 
več ustreznih predlogov, o 
katerih bo moral odločati 
splošnopolitični zbor. Pričaku
jejo, da bodo na zboru ob
ravnavali še nekatera druga 
aktualna vprašanja izvajanja 
srednjeročnega plana gospo
darskega in družbenega raz
voja občine Hrastnik. 

j . ^ pač tako, da se dandanašnji dan na vsakem ko-
TrK ^''^čujeta novo in staro. Naš posnetek je iz 
^rbovelj. Kmalu bodo prišli delavci in starega ne bo 
Upu' -^^ '^^^ nihče ne bo več spomnil, da je bila 
^.KOČ l e p a , majhna hišica, v kateri so prebivali Iju-

J'̂ « ki sedaj stanujejo v velikih prostornih stano-
•^'»Jih... (Foto: Berni) 
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S I C C F I J E 

četrtek, J. marca ob 19. uri: Au-
diberti: IZ ZLA SE ZLO RODI. 
Predpremiera. III. mladinski ve-
čemi abomna in izven. 

Petek, 8. marca ob 19.30: Audiber-
ti: IZ ZLA SE ZLO RODI. Pre
miera. Premierski abonma in Iz
ven. 

Sobota, 9. marca ob 19.30: Audi-
berti: IZ ZLA SE ZLO RODI. 
Sobotni abonma in izven. 

Nedelja, 10.marca ob 10. uri: Au-
diberti: IZ ZLA SE ZLO RODI. 
II. nedeljski dopoldanski abon-
ma in izven. 

Nedelja, 10. marca ob 16. uri: Gol-
doni: KRČMARICA. Gostovanje 
v Šmartnem ob Paki. 

Torek 12. marca ob 19.30: Audt-
berti: IZ ZLA SE ZLO RODI 
Torkov abonma in izven. 

Sreda, 13. marca ob 15.30: Audi-
bert: IZ ZLA SE ZLO RODI. 
II. mladinski abonma in izven. 

Sreda, 13. marca ob 20. uri: Gol-
doni: KRČMARICA. Gostovanje 
v Velenju. 

ŽIVINOZDRAVNIŠKA 
DEŽURNA SLUŽBA 

od 8. marca 
do 15. marca. 
1968. 

BOJAN KOŽELJ, 
veterinar, 
Celje, Kocenova 2-II 
(pri hotelu Evropa), 
telefon 25-67. 

KMETOVALCI! 
— Izdelujem kvalitetne in 
preizkušene potisne pu-
halnike za seno in silažo, 
gnojnične črpalke, peči za 
centralno ogrevanje in vsa 
ključavničarska dela. 

Priporoča se: 

IVAN HABJAN, 
strojno ključavničarstvo, 
Celje, Mariborska 14 

M A L I 
O G L A S I 

Vsaka beseda v malem 
oglasu stane 0,50 Ndin (za 
naročnike) in 0,60 Ndin 
(za vse druge). Ob posre
dovanju naslova v upravi 
lista zaračunamo še do
datnih 1,00 Ndin; za ogla
se pod šifro pa po 2,00 
Ndin. 

Male oglase sprejema
mo načelno v upravi lista 
vsak teden do 10. ure v 
soboto. Izjemoma spreje
mamo naročila za male 
oglase iz oddaljenih kra
jev, bolnišnic, zavodov in 
podobno tudi v pismih, če 
nakaže naročnik istočasno 
ustrezno vsoto denarja. 

C. TEDNIK, OGLASNI 
ODDELEK I N SPREJEM 
RADIJSKIH OBJAV TER 
ČESTITK, Celje, Gregor
čičeva 5, pritličje desno; 
telefon 31-05. 

PROHAM 
SENO — 6CO0 kg proda: Franc 

Koželj, Bukovžlak 34, p. Teharje. 
KUHINJSKO pohištvo, dobro oh

ranjeno poceni proda: Mesarec, 
Zg. Hudinja, nova hiša, vprašaj
te na »Gmajnici«. 

PR.'VZNO sobo s posebnim vhodom 
prodam. Naslov v upravi lista. 

GRADBENO parcelo cca 350 kv. 
m na lepi sončni legi v središču 
Vojnika ugodno prodam. Vojniis 
50. 

HIŠO. delno novo (elektrika, voda) 
klet, 38 arov zemljišča, prodam 
Ogled ob delavnikih od 16. ure 
dalje. Anton Teršak, Kompole 
124 - Store. 

STROJ za cementno opeko in 200 
podstavkov prodam. Trnovlje 12 

VEČ gradbenih parcel in gospodar
sko poslopje (marof) primeren 
za obrtnika in skladišče prodam. 
Ogled na Lopati 21 — Celje. 

TRAKTOR FE-35, registriran, s 
prikolico in priključki, v dob

rem stanju, prodam ali zamenjam 
za avto do 3 ton, ali osebni. Ce
na ugodna. Ivan Gobec, Završe 
U — Grobelno. 

MOPED T-12 proda: Marjan Antlo-
ga. Polzela 99. 

TELICO. 9 mesecev brejo proOa: 
Jože ?;nhar, Vrhe 38, Teharje. 

ZAJčNfK s 7 predali prodam po
ceni Naslov v upravi lista. 

TAKOJ vseliivo rtiodružinsko novo 
hišo > centralnim oarevanjem 
prodam Cena 13.000.000 Sdin, 
plačljivo takoj, 3,000.000 Sdin dol-

Na podlagi 11. in 13. člerj^ zakona o urbanistič
nem planiranju (Uradni list SRS, štev. 16-67) je svet 
za urbanizem, gradbene, komunalne in stanovanjske 
zadeve SKUPŠČINE OBČINE CELJE na svoji 7. 
seji dne 25. decembra 1967 sprejel 

S K L E P 

o javni razgrnitvi osnutka zazidalnega načrta sta
novanjske soseske Dobrna. 

Osnutek načrta je na vpogled od 10. marca do 10. 
aprila 1968 v pisarni krajevne skupnosti Dobrna; 
ob uradnih dnevih pa tudi v prostorih oddelka za 
gradbene in komunalne zadeve skupščine občine 
Celje. 

K osnutku načrta dajo lahko v času javne razgr
nitve svoje pripombe zavodi, delovne in druge or
ganizacije ter občani. 

številka: 350-23-67-2 

Celje, 23. februarja 1968 

Predsednik sveta za urbanizem, 
gradbene, komunalne in stanovanjske zadeve-

DARKO MALIGOJ, dipl. inž. 

Zavarovalnica Maribor 
je odprla poslovno enoto v Celju, Gledališka 2-II, in obvešča, da nudi vse 

vrste imovinskih zavarovanj in zavarovanja oseb pod izredno ugodnimi pogoji. 

Zavarovanci, izkoristite ugodnost ui zavarujte svoje premoženje, sebe in svoj. 

ce pri ZAVAROVALNICI MARIBOR, poslovna enota CELJE. 

Zavarovalnica posluje vsak dan od 7. do 14. ure in ob sredah od 15. do 18. ure 

ZA ZAVAROVANJE SE PRIPOROČA 

ZAVAROVALNICA MARIBOR 
POLOVNA ENOTA CELJE 

Celje, Gledališka 2-H 

goročno. Ponudbe pod »Celjska 
panorama«. 

KOMBINIRAN otroški voziček pro
dam. Slemenšek, Celje, Jenkova 
36. 

HIŠO s posestvom v izmeri 14 ha 
prodam. Ogled vsak dan. Ana 
Pungartnik, Frankolovo. 

OSEBNI avto OPEL REKORD let
nik 1955-56 prodam. V račun vza
mem dvosedežnl moped v dob
rem stanju. Naslov v upravi li
sta. 

ENOSTANOVANJSKO hišo z go
spodarskim poslopjem, 19 arov 
zemlje vseh kultur prodam takoj 
zaradi bolezni. Cena ugodna. Og
led v soboto in nedeljo popol
dan. Vprašajte pri Alojzu Kri
stanu, Celje, Pečovnik 11. -

VECJO količino sladkega sena pro
dam. Sodin. Bukovžlak 84 — Te
harje. 

SI \N()VAN]A 
PODNAJEMNIKA sprejmem. Mari

borska C. 176. 
NUJNO potrebujem manjšo prazno 

sobo s tekočo vodo. Plačam do
bro. Naslov v upravi lista. 

SAMSKI moški išče sobo v Celju 
ali bližnji okolici. Plača vnaprej, 
ali kupi manjše stanovanje. 

/ A P O S I I T K V 

60FER C—D kategorije išče zapo
slitev. Ostalo po dogovoru. Gre 
tudi za inštruktorja voznikov 
motornih vozil — ABC — prak 
tično. Naslov v upravi lista. 

SLUŽBO želim spremeniti, oziro
ma iščem stalno mesto kurirke 
v Celju. Naslov v upravi lista. 

ŠTIRIČLANSKA družina nujno išče 
gospodinisko pomočnico. Nastop 
službe takoj. Martin Kordiš, Ce
lje, šercerjeva 24. 

RAZNO 
NUJNO potrebujem 300.000 SD po

sojila za gradnjo. Doba vračila 
2 leti. Nudim lepe obresti. Na
slov v upravi lista. 

v VARSTVO sprejmem otroka (ce
la oskrba). Naslov v upravi li
sta. 

3000 ND posojila potrebujem. Za 
obresti oddam njivo. Naslov v 
upravi lista. 

GRADITELJI HIŠ — POZOR! Iz
delujem aluminijaste kamise. ok
vire za rolete, razne ograje in 
opravljam vsa stavbena ključav
ničarska dela — Priporoča se: 
Miloš Klinar. Celje. Vrunčeva 14 

^ . - ^ . I f i L 30-51. 

VREMENSKA NAPOVED ZA 
ČAS OD 7. DO 17. MARCA 
Nekako od 10. marca dalje 

nestalno s pogostimi padavi
nami in ohladitvami, zlasti 
med 12. in 14. marcem. 

Dr. V. M. 

H I T R O S T N O DRSANJE 
60 TEKMOVALCEV 
Zadnji dgn februarja je bilo na 

drsališču v Celju občinsko prven
stvo v hitrostnem drsanju, katere
ga se je udeležilo 60 mladih drsal
cev. Hvaležna je ugotovitev, da so 
se tega tekmovanja v lepem šte
vilu udeležili zlasti mladi iz celj
skih osnovnih šol. 

V posameznih skupinah so naj
boljša mesta zasedli: 

PIONIRKE: Jelka Štor 23.2, Dag-
mar Petaver Sonja Amon, Karmen 
Sedlar, Zdeiika Majcenič. PIONIR
JI: Marjan Učakar 38.2, Drago 
Blatnik, Bojan Kerkoš, Klemen Pe
taver, Boris Košutnik. MLADINCI: 
Dušan Ilovar 1:04,1, Branko Kolar, 
Branko Srše, Matej Bračko, Igor 
Dobovičnik, in Jure Metličar. MLA-
DINCI-HOKEJISTI: Branko Šmerc 
59.1, Dani Kerkoš, Brane Tmovšek, 
Dušan Sentjurc, Janez Kokalj. 
CLANI-HOKEJISTI: Valter Cretnik 
1:38.0, Božo Godnik. Peter Podse-
denšek, Dušan Dobovičnik. ČLANI-
OSTALI: Drago Vanovšek 1:45,2. 

Medtem ko so pionirke vozile en 
krog, so pionirji tekmovali na 
dveh. mladinci na treh in člam 
na petih krogih. Krog pa je meril 
okoli 160 metrov. 

U P R A V A Ž N K CELJE-KLADIVAR sprejme v delovno 
razmerje O S K R B N I K A na igrišču GLAZIJA. Enosob-
no družinsko stanovanje na razpolago proti zame
njavi. Prošnje dostavite na gornji naslov, poštni 
predal 116. 

KMETJE - ZAVAROVANCI! 
Sredi marca tega leta poteče mandat polovici čla
nov skupščine zdravstvenega zavarovanja kmetov 
komunalne skupnosti Celje in morajo zaradi tega 
biti za to polovico članov opravljene nove volitve. 

Na volilnih enotah občin: Celje, Laško, Slovenske 
Konjice in Mozirje so bile volitve opravljene v ne
deljo, 3. marca 1968, v nedeljo, 10. marca 1968 pa 
bodo opravljene volitve v naslednjih volilnih enotah: 
volilna enota I Brežice — volišči Bizeljsko, Pišece; 
volilna enota I V Brežice — volišči Cerklje, Krška 
vas; 

volilna enota V Brežice — volišče Velika dolina; 

volilna enota I I I Šentjur pri Celju — volišča Slivni
ca, Prevorje, Kalobje, Loka pri Zusmu; 

volilna enota IV Šentjur pri Celju — volišča Plani
na pri Sevnici, Šentvid pri Planini, Dobje; 

volilna enota I I Šmarje pri Jelšah — volišči Roga
ška Slatina, Kostrivnica; 

volilna enota I I I Šmarje pri Jelšah — volišče Ro
gatec; 
volilna enota IV Šmarje pri Jelšah — volišča Pri
stava, Zibika, Kristan vrh; 

volilna enota V Šmarje pri Jelšah — volišči Podče
trtek, Polje ob Sotli; 

volilna enota I Sevnica — volišča Sevnica, Blanca, 
Zabukovje, Loka, Razbor; 

volilna enota IV Sevnica — volišči Tržišče, Telče. 

Natančen razpored, kje bodo opravljene volitve ozi
roma zbori zavarovancev, na katerih bodo volitve, 
bo objavljen še po radiu, poleg tega pa bodo za-
varovanci-kmetje dobili tudi individualna vabila, 
v vsakem naselju pa bodo tudi plakati, iz katerih 
bo natančno razviden kraj in čas volitev. 

Volitve, opravljene v označenih dneh, bodo zdru
žene z zbori zavarovancev-kmetov in bo na teh zbo
rih poleg volitev na dnevnem redu tudi obravnava
nje problematike iz zdravstvenega zavarovanja kme
tov, zlasti pa bodo kmetje-zavarovanci seznanjeni 
s pravicami iz zdravstvenega zavarovanja, o katerih 
je skupščina kmetov dokončno odločala dne 26. fe
bruarja 1968. 

Kmetje-zavarovanci, udeležite se torej zborov ozi
roma volitev v čim večjem številu, ker boste le \ 
tako lahko izbrali v svoj največji organ tiste, ki 
bodo resnično in nepristransko zastopali vaše in
terese. ! 

Volilna komisija komunalnega zavoda 
za socialno zavarovanje, Celje ' 

Počitniška skupnost Žale^ 

r a z p i s u j e 
prosti delovni mesti 

UPRAVNIKA 
in 
KUHARICE 
za počitniški dom 
v Biogradu na moru 
v letni sezoni od 1. junija 
do 30. septembra 1968. 

Delovni in plačilni pogoji 
so ugodni. Zaradi dogovo
ra naj kandidati vlože svo
je pismene ponudbe do 20. 
marca 1968 na naslov: 
Počitniška skupnost 
ŽALEC 

G I P I n g r a d 

r a z p i s u j e 

licitacijo za prodajo 

GRADBIŠCNE BARAKE 
ob študijski knjižnici. 

Licitacija bo 15. marca ob 
8. uri na upravi podjetja 
INGRAD, L.iubljanska 16. 

Izklicna cena je 2.740 din 

kupec pa je dolžan objekt 
porušiti ter počistiti in 
zravnati teren do K aprila 
1968. 

Lesno industrijski kombinat 

„SAVINJA" Celje, 
objavlja prosti delovni mesti 

1. PRIPRAVNIKA 
z višjo izobrazbo za delo v komercialnem 
sektorju; 

2. VODJE SKLADIŠČA 
žaganega lesa. 

Poleg splošnih pogojev mora kandidat izpolnjevati 
še naslednje posebne pogoje: 

pod 1. dokončano višjo ekonomsko-komercialno šolo 
pod 2. lesno-industrijski ali gozdarski tehnik s prak

so v lesni industriji. 

Prednost imajo kandidati z znanjem nemškega je
zika. — Pismene prijave z dokazili o izpolnjevanju 
gornjih pogojev sprejema komisija za delovne od
nose 15 dni po objavi v časopisu. 

CESTNO PODJETJE V CELJU 
r a z p i s u j e 

J A V N O L I C I T A C I J O 

za prodajo osnovnih sredstev 

v skladiščnih prostorih na Ostrožnem 

15. marca 1968. 

Naprodaj bodo traktorji »ferguson« in »zadrugar«, 
prikolice »zmaj«, drobilci, kompresor prevozni, mo
torni valjar »Niš« , vibrovaljar WJV 06, vibromax 
»aran«, betonski mešalec 500 litrov, večje število 
vagonetov prekucnikov, poljski tiri, stroji za asfalt
na dela ter ostala oprema. 

Interesenti morajo pred pričetkom licitacije vpla
čati 10 odstotkov od izklicne cene. — Informacije 
dobite v komercialnem oddelku podjetja v Celju, 
Jurčičeva 1, telefon 28-64 ali 30-23. 

VINOGRADNIKI! 
Za obnovo vinogradov v letošnji pomladi 
vam nudimo prvorazredne 

TRSNE CEPLJENKE 

Na zalogi imamo naslednje sorte: rizvanec, tranii' 
nec, beli burgimdec, renski rizling, rulandec, ža 
metna črnina, modra portugalka, šentlorenka, kr«' 
Ijica vinogradov, biser iz čabe, kardinal, muškat 
Hamburg. 

Jamčimo za kvaliteto in sortno čistost! 

Cepljenke lahko dobite v naši trsnici v Vrhpô J" 
pri Vipavi. Pošiljamo jih tudi po pošti in železnic'-

Kmetijska vinarska zadruga 
VIPAVA 



z b i r a l c i s t a r e g a ž e l e z a 
y tiiiLh malajskih nočeh 

j^ebo nad Singapurom 
!žKo od zvezd, velikih in 
ipščečih kot na tisoče sve-
,t na ladjah v pristanišču. 

utihnejo tovorna dvi-
^ je s kake ladje slišati 

in celo čirikanje črič-
! ^ l d so skriti v travi na 
loljanah še nedograjenega 

pristanišča, tam, kjer 
pokopal'^e razbitih, osta-

elib ladij-
je čas, ko se pojavijo 

.Kiralci starega železa, 
'geveda jih je videti tudi 
^uevi, toda s svojimi raa-
irebanimi vozički motijo 
^ e g a . Zato gredo na po-
^ po staro železje šele v 
jjjajcu, ko niso nikomur na 
joti-
Mehka noč, sapica z ocea-

črički — vse to utrujene 
Jji ssazibava v spanje. To-
^ zbiralci starega železa ne 
eledajo zvezde in sijoči Juž-
jj m-iž, tudi čričkov ne po
slušajo. Sklonjeni pobirajo 

zarjavele železne drogove, 
kose ladijskih razbitin, za
vržene lonce in ponve iz •.-
dijskih kuhinj. Kdaj pa '-.daj 
odjekne ponoči ropot železja. 

V r ^ noč pretikajo po tem 
delu pristanišča ti pridni de
lavci. Ob prvem svitu se raz-
gubijo in odvažajo svoje zsa-
rjavele zaklade na skladišča 
otipada. Tam že stojijo prav
cate piramide in i>osebni 
stroji stiskajo to zarjavelo 
železo v obliko paketov, ki 
gredo potem v železarne. 

Delovni dan (pravzaprav 
noč) zbiralcev je končan. 

Utrujeni niso samo njihovi 
obrazi, ampak tudi kretnje 
in glas. Skoraj sploh ne 
vorijo. K o so zmetaU na pi
ramido rje svojo zadnjo ro
potijo, se umaknejo pod 
streho starega skladišča. Tu 
se okrepčajo s kruhom, mor
da s skodelo čorbe iz prista
niške kantine. Zavijejo f v 
svoje cape, da bodo zaapah 
kako uro, dokler jih ne bo 
sonce pregnalo v gostejši 
hlad. 

To so dečki. Ne pripaidajo 
nikomur, nihče ne skrbi za
nje, vsak jih lahko ozmerja 
in prepodi. Bog ve, kje so 
se rodili, kje imajo, ali so 
imeli svoj dom, če so ga 
sploh imeh. 

»šklepetalci« — jim pravi
jo žaljivo. Njihove dlani ima
jo barve rje, obrazi prav ta
ko. Ko kašlja jo, je njihov iz-
pljunek rjast. Po telesu, 
zlasti po nogah, imajo braz
gotino zraven brazgotine, 
marsikateri hodi s svežimi 
ranami. Pravijo, da se od 
zbiranja starega železa ne 
lomre. Nihče sploh ne ve, 
kdaj kateri izmed njih izgi
ne. Zanje ni inekcij proti te
tanusu, še takrat ne, če gre
do k zdravniku. 

»šklepetalci« so vojska ot
rok, ki se sami preživljajo. 
Vendar so to hrabri majhni 
ljudje in zato jih morajo na 
skrivaj spoštovati tudi ti-
siti, katere moti njihovo »za
rjavelo« delo. Mornarji vča
sih katerega pokličejo, ga 
pogostijo s sokovi in slašči
cami. Dečki pa so naj^K)^ 
srečni, če jim kdo podari 
kos kruha ali kak novčič. 

V tihih malajskih nočeh, 
ko pojo črički, odhajajo tro
pi »šklepetalcev« v napad na 
zarjavelo železje in pločevi
no. BLAŽENKA STEJIĆ 

L j u d s k a 
m o d r o s t 

Sebe spoštuje, kdor dd 
drugemu poštenje. 

Sebi seješ, sebi žanješ. 
Pameten gospodar čuva 

tudi sosedovo hišo pred 
ognjem. 

Pamet je boljša kot ža
met. 

Par para išče. 
Peči se od daleč ne po

zna, če je vroča. 
Peč je pozimi potrebna 

reč. 
Pes, ki le molči in nič 

ne laja, globoko zobe za-
saja. 

Pes psa ne ugrizne. 
Petkrat meri, enkrat ršzi. 
Pijancev konj dobro za 

krčmo ve. 
Pijan, da ne loči meseca 

od sonca. 
Pijanec ima tri lastnosti: 

moder je, močan in bogat. 
Pijanec se spreobrne, ka

dar se v jamo zvrne. 

Partizanski 
anekdoti 

Takoj ko je prišel na osvo-
\)oieno ozemlje, je pesnik 
jladimir Nazor prosil, da bi 
iobil partizansko uniformo 
in pištolo. Ko so mu tovariši 
rekli, da to zaradi njegovih 

ni potrebno, je bil hud: 
iCe ima lahko čika Janko 
iMoša Pijade), ki je manjši 
od mene} pištolo in puško, 
zakaj potem jaz ne bi mogel 
meti vsaj pištole?« 
iPrav ima stari bard!« je 

urigovarjal neki partizan in 
tako je Nazor združil Muzo 
in Marsa. ^ 

XXX 
Mnogo partizanskih enot je 

melo svoje vojne dopisnike. 
Med njimi so bili tudi taki, 
ki so znali stenografirati. Ta
koj po osvoboditvi je neki 
ietni komisar govoril borcem 
o nalogah, ki jih čakajo pri 
imovi domovine. Posebno je 
mdarjal, kako je treba va-
rocati v boju utrjeno brat-
»fro in enotnost naših naro-
im. Nedaleč od komisarja je 
M stenograf in začel pisati. 
']~ Kajne, tovariš, ti name-
poal stenografirati, kar go
vorim? je vprašal komisar. 

- Da, tovariš poročnik. 
Se vedno zanesen od brat-

"iJa in enotnosti, ga je komi-
S(w opozoril: 

~ Glej, da boš pazil in po-
stenografiral v cirilici, 

polovico pa v latinici! 

CElšKI H U M O R : televizija pomaga ženam 

S I N G A P U R •— staro se umika novemu 

M L A D E N B A S I C : ^ j ^ ^ ^ l |^p 1^ 
Bil sem sit življenja, zato 

sem iz več razlogov sklenil 
storiti samomor. Povzpel sem 
se na streho naše šestnad-
stropne kiše. V sporočilu, ki 
sem ga pustil ženi, sem napi
sal, da se ne bova nikoli več 
videla. Tovarišem iz podjetja 
sem natipkal obširnejši refe
rat, ki sem ga jim bil še dol
žan. Uradnim organom sem 
pustil podatke o vplačilu dav
ka, o dolgovih, odplačilih in 
podobnem. 

Zamižal sem in se hip nato 
vrgel v gobino. 

Ko sem letel mimo šestega 
nadstropja, me je že čakalo 
presenečenje. Sosed iz tega 
nadstropja je šepetal .svoji 
ženi, da ji odpušča, ker ga 
je varala z menoj- Zdaj ni 
imel nikakršnega vzroka več, 
da bi se bal mojih zapeljiv-
skih sposobnosti. Ona pa mu 
je s smehljajem priznala, da 
niti sama ne ve, kaj sploh je 
našla na meni. 

V petem nadstropju sem 
videl stanovalce, ki so na
zdravljali moji smrti. Konč
no bodo živeli v miru. 

Četrto nadstropje me je 
pričakalo v veselem razpolo
ženju. Mahali so mi za sreč
no pot. 

V tretjem nadstropju sem 
ugledal lastno ženo v naročju 

soseda Mike. Zamašil sem si 
ušesa, da bi ne slišal njenega 
šepetanja, ki bi mi še bolj 
zagrenilo smrt. 

V drugem nadstropju so 
moji sinovi s škarjami pre-
krojevali moje najnovejše 
obleke. 

»Končno bomo tudi nv. ime
li kaj novega!« so vzklikali. 

Ko sem letel mimo prvega 
nadstropja, sem se spomnil, 
da za ta mesec nisem plačal 
sindikalne članarine. Urno 
sem se vrnil v stanovanje in 
se odločil, da odložim samo
mor za kdaj drugič Kajti, 
življenje je tako lepo . . • 

(Prevedla: 
Alenka Bole-Vrabčeva) 

i# w' vi y C.-^ 3 
S T E N D H A L : 

L j u b e z e n je e d i n a s t r a s t , p l a č l j i v a z 
d e n a r j e m , ki ga k u j e s a m a . 

D ' A L E M B E R T : 

L j u b e z e n je i z m e d v s e h s t r a s t i na jbo l j na
r a v n a , na jbo l j o p r o s t l j i v a in na jbo l j s p i o š n a . 

L A F O N T A I N E : 

L j u b e z e n , l j u b e z e n , kadar nas imaš v 
s v o j i o b l a s t i , l ahko z g o t o v o s t j o r e č e m o : 
Z b o g o m r a z s o d n o s t ! 

M U S S E T : 

Ni d v o m a , da je l j u b e z e n n e r a z l o ž l j i v a 
s k r i v n o s t . 

R. D E G O U R M O N T : 

A l i ni s r e č a z a m o š k e , da lepo ta ni ed in i 
v z r o k n j i h o v e l j u b e z n i in da je za m n o g e 
ž e n s k e tud i t a k o ? 

Josi/) Jurćic: 4 4 

D K S E T t B K A T 

Marijan seže graščaku v roke. 
»Morda.ni po volji vašega rajnkega očeta, da sem 

'Udi jaz bral to pismo, ki je gotovo pisano samo za 
^s. Zato pa ne skrbite. Vedel bom te reči sam. Sicer 
Pa vam svetujem, ne kažite ga nikomur več. Nadalje 
Ĵ m svetujem, da ostanete nekaj dni pri nas. Tu imate 
•"oljšo postrežbo ko dama in 

»Doma nimam,« pristavi Marijan. 
»Imate denar in domov je potlej veliko; pa o tem 

•^a že še govorila. Tukaj pri nas imate nekaj drušči-
^ , kolikor toliko, in v zdanjem stanju je morda bolje 
^ vas, da niste sami.« 

Marijan je ostal na Slemenicah. 
Več dni se je graščak skrbno ogibal, pogovor na

bijati na te reči. Videl je, da se ni motil, ko je mislil, 
^ mladeniču žalostna vest ne bo toliko do srca segla, 
^ bi njegovemu še slabemu zdravju škodila. Po svoji 
^°bri naturi je v druščini kmalu pozabil, kar bi ne bil 
''^rsikateri drugi v enakem stanju tako prenesel. 

Zdravje se mu je kmalu utrdilo in z njim precejš-
'̂ 1 del prejšnje veselosti. 
^ 2 Manico je govoril Marijan tačas precej veliko, 
^^•i tega je bil graščak na tihem vesel, zakaj povedali 
. J že prej, da je imel mož zraven vseh svojih dobrih 
jj.^'^sti tudi precej samopridnosti in je bU preveč 

Ktičen, da ne bi bil vedel, koliko veljave ima de-
iia tem svetu. Všečna pak mu Je bila misel, da bi 
bogati Marijan utegnil vendarle postati zet. Vendar 

^ 16 tudi Kvasa domišljal in priznati si je moral, da 
g, ^ ^ j majhno drugačo sodil dediča posestva na Pole-

ko pred svojega učenika. 
^ /loda ko bi bU skrbni oče vedel, kakovi so pogo-

med Marijanom in Manico, F>opustLl bi bil prvi 
^ svojega številjenja. Marijan se je ravnal po uku, 
i^ttiu ga je oče v poslednjem pismu dal: ne bodi 
^Sei*^^^ na potu. Ker mu je Manica naravnost in za 

se je vdal in je govoril z njo o Kvasu. 
^ ^ č u , ki je bil brez vsake globlje in stanovitne 

strasti, zlasti po zadnjih skušnjah, to ni bUo težko. 
Da, celo neko veselje je naposled imel, ko mu je de-
khca obljubila prijateljstvo in je to njeno dobroto 
povrnil, da je Kvasova pisma prejemal na svoje ime 
in jih Manici oc' ' i jal . 

Kakih pet tednov je tako minilo. Marijan je skoro 
pozabil, da ni domač. 

Benjamin ga neko popoldne povabi, naj gre z njim 
k nekemu sosednemu graščaku, kaki dve uri od Sle-
menic. Dasiravno ne posebno rad, se je Marijan ven
dar vdal, ker ni imel nobenega izgovora." Usedla sta se 
na voz in odpeljala. 

»Danes se morava zmeniti do dobrega,« pravi gra-
Sčak po potu. — »Ondan nisem hotel z vami govoriti 
T rečeh, katere vam gotovo le neprijetne spomine bu
de, zlasti zato ne, ker ste bili še slabega zdravja. Zdaj 
ste se okrepčali in mislim, da ste se že tudi privadili 
in vdaU v to, kar je in drugače ne more biti. Jaz mislim, 
da se vam bo treba ozreti za kako domačijo. Polesek 
morate tako zapustiti Kvasu. Dobro pa je in najbolj 
varno, da svoje premoženje kam založite, to je, da kaj 
kupite. Bog obvaruj, da bi mislili, kakor bi se vas jaz 
ali kdo drugi naveličal v naši hiši, temveč radi vas 
imamo vsi kot sina in pri nas ste lehko, kadar in do
kler hočete. To pa boste sami sprevideli, če kaj pomi-
sUte, da je prav, kar vam svetujem.« 

Marijan povesi glavo in molči. 

»Kaj mislite?« vpraša Benjamm. 
»Vi me domislite, da moram po očetovi želji iti od

tod. Pa kam čem iti. Zares, to mi je težko. Tukaj sem 
ljudem in kraju vajen, drugod se ne bi mogel priva
diti,« pravi mladenič. 

»Saj vam ni treba Bog ve kam iti. Oče vam ni do 
ločil doklej. Ce kupite dve uri od Poleska kako doma
čijo, niste več na Polesku. In jaz ne vem, zakaj bi 
daleč hodili, niti ne umem, zakaj vam je vaš oče ta 
svet dal. Gotovo je, da je to ena njegovih čudnih želj, 
za katero ni imel nobenega imenitnega vzroka česar 
se je bal, da bi namreč tista pisma v tretje roke prišla, 
to se ni zgodilo, O njem tukajšnji svet ne ve ničesar 
Tedaj so gotovo vsi njegovi razlogi spodbiti in brez 
vsake vesti lehko mislite, da je njegovi volji ustreženo, 
če storite, kakor vam jaz pravim.« 

Marijan zopet nekaj časa ni odgovoril. 
»Kvasu moram Polesek prepustiti. Kadar boste ho

teli in utegnili, naredila bova pisanje, kar jih je treba 
da se mu pošljejo,« pravi potem. 

»To ni mogoče. Vi še niste dovolj stari in skazati ne 
morete, da ste očetov dedič, če ne pokažete pisma, 
česar pa gotovo ne boste storili. Za zdaj ne morete na 
svoje ime ničesar kupiti, ničesar oddati. Cez tri leta 
pak, ko očeta ne bo nazaj, ga lehko razglasite za mrtve
ga in potem boste delali na svoje ime.« 

»Kako! Jaz sem že Kvasu pisal, da je Polesek nje
gov in sem mu poslal, kar sem dobil za letošnjo na
jemnino.« 

»To me prav veseli tn je pravično. Tako lehko dela
mo ta tri leta in potem se reč popolnoma uravna. Vse 
to bom jaz preskrbel, če hočete. Tudi če boste kaj 
kupovali, bom delal jaz za vas.« 

»In kje bi se kaj kupilo?« 
»Tukaj, kamor ravno zdaj greva. Ce bo vam po vo

lji, se brž zgodi, jaz sem to reč že pred pozvedel in 
premislil. Da se pa vam ne bo treba bati, vam bom 
dal vsa pisanja v roke.« 

DOLENJSKI UST * TEDNIK^ VESTNIK: vsak četrtek 60,000 izvodov! 2 1 



ŽRTVE 
PROMETA 

ČELNO TRČENJE 
Iz šentjvirja je proti Gro-

belnem vozil s tovornim av
tomobilom in prikolico HA-
SIN š A B i e pravilno po des
ni strani, ko mu je pripeljal 
nasproti avtomobil s tujo 
registracijo, prav tako pra
vilno po svoji strani. Za 
osebnim avtomobilom pa je 
pripeljal in ga nameraval pre
hiteti voznik osebnega avto
mobila M I L A N HRIBAR. 
Vse se je zgodilo tik pred 
desnim nepreglednim ovin
kom, zato je voznik tovor
njaka opazil Hribarjev avto
mobil v zadnjem trenutku. 
Med obema voziloma je pri
šlo do čelnega trčenja. To
vornjak se je prevrnil, po
leg velike škode na obeh av
tomobilih, je ta nastala tu
di na tovoru. Skupno ško
do so ocenili na 100.000 N di
narjev. Pri nesreči je bil hu
do poškodovan voznik Hri
bar, voznik tovornjaka pa 
laže. 

OTROK PREČKAL 
CESTO 

Voznik kombija ALBIN Je-
ZOVŠEK je vozil iz Podpla
ta proti Šmarju s hitrostjo 
40 kilometrov na uro. Vozil 
je s kratkimi lučmi, zaradi 
gasilskega voza, ki je peljal 
pred njim. V isti smeri je 
šel po desni strani ceste tu
di otrok ANTON STOJAN. 
Ko je prvi avtomobil prehi
tel otroka, je ta pred dru
gim prečkal cesto. Kombi ga 
je zadel in zbil po cesti. 
Otrok je dobil pretres mo
žganov. 

KOLESAR ZAVIL 
Iz Celja je proti Levcu vo

zil kolesar JAKOB ŠKORC, 
za njim pa z osebnim avto
mobilom JAKOB REBEV-
ŠEK. Kolesar je nenadoma 
zavil s svoje desne na levo 
stran in tako zaprl pot av
tomobilu. Vozilo ga je zbi
lo po cestišču. Kolesar je do
bil pretres možganov in zlom 
levega kolka. 

OBLEŽAL 
NEZAVESTEN 

V zgodnji jutranji uri se 
je proti Laškemu peljal mo-
pedist JANEZ TRŽAN in pri 
Zidanem mostu zapeljal na 
levo stran ceste, kjer je tr
čil v betonski steber in ob
ležal v nezavesti. Odpeljali 
so ga v celjsko bolnišnico, 
kjer so ugotovili, da ima pre
tres možganov. 

POBEGNIL 
PO NESREČI 

Proti Radečam je vodil 
vprego KAREL PETAN, k 
njegovem zapravljivčku pa 
je pripel svojega konja tu
di JOŽE PROSENIK. Med 
Logom in Radno sta napoji
la konje Ko je Jože Pro-
senik pripeljal konja nazaj 
k vozu, ki je stal na desni 
strani ceste, je iz Krškega 
pripeljal vodnik tovornjaka, 
modro sive barve. Tovornjak 
je zadel Prosenika in ga zbil 
vo kračo. Neznini voznik ni 
vo kračo Neznani voznik ni 
počakal na kraju nesreče. 

PRVA NAIOGA - MNOŽIČNOST 
MISLI OB LETOŠNJIH SINDIKALNIH ŠPORTNIH IGRAH 

Težko je verjeti pa vendar 
— od šestdesetih povabljenih 
predstavnikov oziroma refe
rentov za šport in rekreacijo 
pri sindikalnih podružnicah 
celjske občine, se je razgo
vora, ki ga je pripravil občin
ski sindikalni svet o doseda
njem delu in prihodnjem raz 
voju sindikalnili športnih 
iger, udeležilo reci in piši sa
mo štirinajst povabljencev. 
Udeležba torej porazna, za
to samo nekaj vprašanj — 
ali je ta udeležba odraz skrbi 
sindikalnih organizacij v de-
levnih kolektivih za športno 
in rekreacijsko udejstvovanje 
članov in ali bodo vodstva sin-
dikalniii podružnic zahtevala 
od svojih referentov odgovor 
na vprašanje, kaj so se na se
stanku zmenili, iiaj bodo 
ukrenili v kolektivili, da bo 
to delo bolj zaživelo in zakaj 
se razgovora morebiti niso 
udeležili. Menimo, da bi vod
stva sindikalnih organizacij 
morala ukrepati tako in se 
pogovoriti s svojimi člani in 
jih idicati na odgovornost, če 
so zaradi podcenjevanja na
menoma prezrli sesianek, na 
katerem je stekla beseda o 
prihodnjih nalogah in pro
gramu ter namenu sindikal

nih športnih iger. In še to, 
prepričani smo, da takšna pa
sivnost posameznikov — žal, 
jih je bilo preveč — ni odraz 
dela sindikalnih organizacij, 
marveč veliko bolj zrcalo od
nosa, ki ga imajo referenti 
za šport in rekreacijo do teh 
vprašanj. 

Kot lani tako bo občinski 
sindikalni svet tudi letos or
ganiziral sindikalne šporine 
igre, ki bi naj, glede na pro
gram in namen, zajele večje 
število članov in postala stal
na oblika športnega in rekre
ativnega udejstvovanja. Pri 
vsem tem ne gre za športne 
rezultate, marveč za množič
no aktivnost. Zato je organi
zator zlasti opozoril na tek
movanja znotraj kolektivov 
in na srečanja med kolektivi. 
In šeJe kot posledica takšne
ga življenja naj bodo sindi
kalne športne igre. Pa tudi 
sicer bo razpis občinskih 
sindikalnih športnih iger 
spodbujal k množičnosti in 
stalnemu tekmovanju. 

Lani so te igre zajele okoli 
1200 članov delovnih kolekti
vov. Številka je lepa in tudi 
ne. Gotovo je, da bi lahko bi
la višja, če bi bilo zlasti v 
kolektivih več internih tek

movanj in če bi bilo tudi več 
tekmovanj med kolektivi. 

Na lanskih sindikalnih 
športnih igrah je prvo mesto 
in s tem lep pokal osvojil ko
lektiv EMA. Na naslednja 
mesta v skupnem ocenjeva
nju pa so se zvrstili: 2. že
lezarna štore, 3. Libela, 4. 
Klima, 5. Ingrad, 6. Kcvino-
fehna itd. 

Letošnje sindikalne športne 
igre v celjski občini se bodo 
začele s šahom in namiznim 
tenisom, zatem pa se nada
ljevale vse do zimskih mese
cev v malem in velikem no
gometu, odbojki, streljanju, 
plavanju, rokometu, atletiki, 
kegljanju in tudi v pohodu 
po poteh Prve celjske čete. 
Pohod je nova disciplina, ki 
pa lahko najbolj uspe v mno
žičnem pogledu. 

Sindikalne športne igre so 
že doslej zabeležile nekaj le
pih uspehov, zato jih kaže 
negovati in - razvijati tudi v 
naprej. 

ja^QZi£^ 

CELJSKA OBČINSKA SKUPŠČINA 

O problemih 
telesne kulture 

Na dnevnem redu osme skupne seje članov obeh zbo. 
rov celjske občinske skupščine je bila tudi razprava o 
problemih telesne kulture v občini, o razvojni poti pa 
tudi o financiranju te dejavnosti. 

Nekaj uvodnih misli med razpravo je posredovala 
predsednica sveta za telesno kulturo, Sonja Ocvirkova, 
ki je opozorila ne samo na družbeno pomembnost te
lesne kulture, marveč tudi na vse težave in naloge, ki 
bi jih morali rešiti, da bt telesna kultura dobila tisto 
mesto, ki ji pripada. 

čeprav bomo o zaključkih ie seje in mislih, ki jih 
je posredovala tovarišica Ocvirkova še poročali, naj že 
danes opozorimo na nujnost večjega vzdrževanja šport, 
nih naprav, objektov in podobno. Odborniki so se 
tudi strinjali z načeli financiranja in podprli prizade
vanja sveta ter občinske zveze za telesno kulturo, oa 
rešita vsaj tista vprašanja, ki se rešiti dajo. Na vsaic 
način pa dobiva množična telesna kultura svojo ve
ljavo in tudi družba ji bo posvečala vso pozornost' 

— mb 

KOŠARKA 

Več razumevanja 
Med športnimi igrami je ko

šarka prav gotovo najbolj 
atraktivna in privlačna za na
šo mladino. Po vsej državi je 
ta igra na pohodu. Kako pa 
je z njo v Celju? 

Na nedavni skupščini košar
kaškega kluba Celje smo sli
šali nekaj bridkih resnic, ki 
razodevajo, da smo že nekaj 
let nazaj mačehovsko obrav
navali to igro in ji odmerjali 
tanek kos kruha pri delitvi 
sredstev za razvoj telesne kul
ture. Tako 1966. leta 200.000, 
lani pa 400.000 starih dinarjev. 
In ob vsem tem so si celj
ski košarkarji priborili član
stvo v enotni republiški ligi! 

Že vrsto let si igralci sami 
kupujejo copate, na razpola
go imajo že več kot tri leta le 
eno garnituro obrabljenih dre
sov, ki jih perejo in vzdržu
jejo starši igralcev, visokokva
lificirani trener dela v klu
bu brezplačno, na voljo ima
jo dve žogi, na tekmovanjih 
izven Celja pa so igralci če
sto segli v lasten žep, da so si 

lahko kupili kosilo ali mali
co. 

Celje je v prvih letih p>o 
osvoboditvi bilo med pionirji 
slovenske košarke. V letih 
1947—19 so bili Celjani drugi 
do tretji v republiki. Pozneje 
je bila košarka v upadanju 
in polnih deset let je pretek
lo, da smo Celjane 1959. leta 
znova srečali v republiški li
gi! Takrat je bilo v Celju pet 
košarkarskih ekip. V zadnjih 
letih je čutiti p>onovno priza
devanje, da bi to igro dvig
nili na višjo raven. Ob naj
bolj skromnih pogojih je zra
sel nov kvalitetni igralni ka
der, ki nas bo letos zastopval 
v slovenski ligi. 

Na skupščini smo srečali 
tudi starše mladih igralcev, s 
katerimi so okrepili klubsko 
vodstvo. Poleg tega so si za
stavili lep razvojni program 
in upajmo, da bo poslej tudi 
pri merodajnih činiteljih več 
razumevanja za ta kolektiv; 
prav tako pri matičnem želez-
nioarskem športnem društvu. 

K. J. 

Konjicani drugi 
Mariborska košarkarska 

podzveza je organizirala zim
sko prvenstvo članov štaj. li
ge, ne katerem so sodelovale 
tudi ekipe iz Slov Konjic, Ve
lenja in Rogaške Slatine. Tek
movanje je bilo izvedeno na 
turnirski način po dvojnem 
točkovnem sistemu, tako da 
je vsaka ekipa igrala na šti
rih turnirjih od petih. 

V končni razvrstitvi je pr
vo mesto osvojilo moštvo Slo 
venske Bistrice, ki je tudi 

edino ostalo neporaženo. Na 
ostala mesta pa so se zvr
stili: 2. K K Konus, Slov. 
Konjice 18 točk, 3. ŽKK Ma
ribor B 16, 4. Murska Sobo
ta 12, 5. Velenje 6, 6. Ruše 6 
in 7. Rogaška Slatina 2 točki. 

Najboljši strelci so bih: 
Orozel (Slov. Bistrica) 330, Go
lob (Konus) 168. Cvikl (Vele
nje) 168, Krivec (Rog. Slati
na) 167 itd. 

D. Z. 

HOKEJ NA LEDU 

Viden napredek domadli 
Republiško prvenstvo v ho

keju na ledu za člane je kon
čano. Kot smo pričakovali si 
je naslov slovenskega prvaka 
priborilo moštvo vevške Sla
vlje, ki je v zadnji, odločil
ni tekmi premagalo Celjane 
s tesnim rezultatom 2:1. Ce
ljani so zlasti v tem srečanju 
dokazali, da so v zadnjem ob
dobju vidno napredovali in so 
bili novim prvakom povsem 
enakovreden nasprotnik. Čla
ni HDK Celje so povedli v 
prvi tretjini z golom Kužner-
ja. V ostalih dveh tretjinah 

pa so vsakokrat dobili i>o 
en gol. K lepemu uspehu Ce
ljanov je v znatni meri pri
pomogel odličen vratar Pod-
sedenšek. 

Prejšnji teden pa so hoke
jisti HKD Celja odigrali še 
dve tekmi. Tako so v Grad
cu izgubili z odličnim mo
štvom ATSE z rezultatom 
6:4, doma pa so premagali 
avstrijsko ekipo Weiz z 9:4 
(6:3, 2:1, 1:0). 

Do zaključka sezone bo še 
nekaj hokejskih tekem z do
mačimi in tujimi ekipami. 

Obrtno gradbeno podjetje 

REMONT 
Celje 

p o t r e b u j e 

več kvalificiranih zidarjev 
in več nekvalificiranih 
delavcev. 

Posebni pogoj je poskus
no delo, stanovanje ni za
gotovljeno. Vsa pojasnila 
v splošni službi podjetja. 

ODBOJKA 

V Braslovčah 
se pripravljajo 

Potem, ko so odbojkarji 
šempetrskega Partizana izpad
li iz slovenske lige. Savinjska 
dolina dolgo ni imela svojega 
predstavnika v tem tekmova

nju. Toda, za vstop v enot
no slovensko ligo so se prid
no pripravljali v Braslovčah. 
Tako jim je po nekajletnem 
sodelovanju v drugi sloven
ski ligi — vzhod uspelo dose
či prvo mesto in s tem pravi
co do tekmovanja v tej ligi. 

S tem pa so nastopile nove 
težave. V društvu se sprašu
jejo, kje dobiti denar za krit
je stroškov, ki bodo nastali. 
Razen tega se bojijo, če bodo 
uspeli v tekmovalnem smislu. 
Ekipa je zaradi odhoda 
dveh stalnih članov na odslu-
žeoje kadixyyskega roka okr

njena. Razen tega nimajo ^ 
nerja in se kar sami, kot ^ 
do in znajo, pripravljajo ^ 
težko preizkušnjo. Edino, ^ 
so uspeli rešiti, je to, ^ 
so lani, po zaslugi kolekU 
tovarne nogavic na Pol^^ 
kupili novo opremo. : 

Priprave braslovških odW| 
karjev na tekmovanje v r̂ ? 
bl iski ligi so se začele J^^"^^ 
ja. Te so po strokovni p'^ 
bolj revne. Sicer pa ne otî ^ 
jejo in kažejo največjo 
da se uveljavijo tudi v ^ 
tekmovanju. .j, 

Prijetno počutje in 
eleganco vam daje 
samo konfekcija 

»ELEGANT« Celje 



TEIiE^IZIJSKI 
SFOREU 

NEDELJA, 10. MARCA 
9.10 MADŽARSKI TV PREGLED 

(Pohorje, Plešivec) (Beograd) 
9.25 POROČILA (Ljubljana) 
9.30 DOBRO NEDELJO VOŠČIMO 

Z VESELIMI PLANSARJI -
(Ljubljana) 

10.(X) KMETIJSKA ODDAJA (Za
greb) 

10.45 MOKEDAJEVA MATINEJA — 
(Ljubljana) 

12.00 NEDELJSKA TV KONFE
RENCA (Zagreb) 

15.06 TV KA2IPOT — ponovitev — 
(Ljubljana) 

15.30 ODMEVI Z GORA — posne
tek prireditve (Ljubljana) 

16.30 Madrid: ATLETIKA V DVO
RANI — prenos (EVR) 

19.10 TUJEC — film iz serije Gora 
skrivnosti (Ljubljana) 

19.40 KLATE2 — filmska burleska 
(Ljubljana) 

20.00 TV DNEVNIK (Beograd) 
20.50 QUIZ (Beograd) 
21.50 ŠPORTNI PREGLED (JRT) 
22.20 TV DNEVNIK (Beograd) 

PONEDELJEK, 11. iVIARCA 
9.40 TV V SOLI (Zagreb) 

10.35 RUŠČINA (Zagreb) 
11.00 OSNOVE SPLOŠNE IZO

BRAZBE (Beograd) 
14.50 TV V SOLI — ponovitev — 

(Zagreb) 
15.46 RUŠČINA — ponoviteiv (ZSL-

greb) 
16.10 ANGLEŠČINA (Beograd) 
16.45 MADŽARSKI TV PREGLED 

(Pohorje, Plešivec) (Beograd) 
17.00 POROČILA (Zagreb) 
17.05 MALI SVET — oddaja aa 

Otroke (Zagreb) 
17.30 OD ZORE DO MRAKA — 

(Ljubljana) 
18.00 TV OBZORNIK (Ljubljana) 
18.30 ZDRAVSTVENA ODDAJA: Tu

berkuloza (Ljubljana) 
18.50 ĆRNO IN BELO — kulturni 

film (Ljubljana) 
19.20 PROSTOR IN HIGIJENA — 

turistična oddaja (Ljubljana) 
19.40 THE MONTOWNS — oddaja 

iz cikla Vokalno instrumen
talni solisti (Ljubljana) 

20.00 TV DNEVNIK (Beograd) 
20.30 CIKCAK (Ljubljana) 
30.35 TV DRAMA (Zagreb) 
22.15 PO IZBIRI — glasbena od

daja (Zagreb) 
22.45 TV DNFVNTK (Beograd) 

TOREK, 12. MARCA 
9.40 TV V SOLI (Zagreb) 

10.35 ANGLEŠČINA (Zagreb) 

11.00 OSNOVE SPLOŠNE IZO
BRAZBE (Beograd) 

14.50 TV V SOLI — ponovitev — 
(Zagreb) 

15.46 ANGLEŠČINA — ponovitev — 
(Zagreb) 

16.10 OSNOVE SPLOŠNE IZO
BRAZBE (Beograd) 

17.40 POROČILA (Ljubljana) 
17.45 RISANKE (Beograd) 
18.00 OBREŽJE — oddaja za ita

lijansko narodnostno skupi
no v Jiigoslaviji (Ljubljana) 

la.as TORKOV VECER — narodni 
(Ljubljana) 

18.50 SVET NA ZASLONU — Svet 
danes (Ljubljana) 

19.30 TV OBZORNIK (Ljubljana) 
20.10 POMA GARDJEJEV — sov

jetski celovečerni film (Lju
bljana) 

«.40 KULTURNA PANORAMA — 
(Ljubljana) 

22.10 ZADNJA POROČILA (Ljub
ljana) 

SREDA, 13. MARCA 
16.56 MADŽARSKI TV PREGLED 

(Pohorje, Plešivec) (Beograd) 
17.08 KLJUKEC TABORI — lut

kovna zgodba iz serije KIjuk-
čeve dogodivščine (Ljublja
na) 

17.45 KJE JE, KAJ JE (Beograd) 
18.00 TV OBZORNIK (Ljubljana) 
18.20 ZDRUŽENJE RADOVEDNE

ŽEV — oddaja za otroke — 
(Zagreb) 

19.05 BALETNA LEPLJENKA — 
(Ljubljana) 

19.45 TV PROSPEKT (Zagreb) 
20.00 TV DNEVNIK (Beograd) 
20.30 (NE)ZNANA TALIJA — gle

dališki quiz (Ljubljana) 
21.45 OBISK STARE GOSPE — 

serijski film Cirkus v hiši 
(Ljubljana) 

22.30 ZADNJA POROČILA (Ljub
ljana) 

ČETRTEK, 14. MARCA 
9.40 TV V SOLI (Zagreb) 

10.35 NEMŠČINA (Zagreb) 
11.00 ANGLEŠČINA (Beograd) 
14.50 TV V SOLI — ponovitev — 

(Zagreb) 

16.45 NEMŠČINA — ponovitev — 
(Zagreb) 

16.10 OSNOVE SPTX>ŠNE IZO
BRAZBE (Beograd) 

17.10 POROČILA (Ljubljana) 
17.15 VIJAVAJA — RINGARAJA: 

Fran Levstik (Ljubljana) 
18.00 TV OBZORNIK (Ljubljana) 
18.20 NARODNA GLASBA (Beo

grad) 
18.45 PO SLEDEH NAPREDKA — 

(Ljubljana) 
19.05 HUMORISTIČNA ODDAJA — 

(Beograd) 
20.00 TV DNEVNIK (Beograd) 
20.35 NOVA POTA SIX)VENSKE-

GA ŽELEZARSTVA - pre
nos (Ljubljana) 

21.40 ZA LAHKO NOČ: pevec Chri-
stopher (Ljubljana) 

22.00 ZADNJA POROČILA (Ljub
ljana) 

PETEK, 15. MARCA 
9.40 TV v SOLI (Zagreb) 

11.00 OSNOVE SPLOŠNE IZO
BRAZBE (Beograd) 

14.50 TV V SOLI — ponovitev — 
(Zagreb) 

16.10 OSNOVE SPLOŠNE IZO
BRAZBE (Beograd) 

17.25 POROČILA (Ljubljana) 
17.30 MOJ PRIJATELJ FLICKA — 

serijski film (Ljubljana) 
18.00 TV OBZORNIK (Ljubljana) 
18.20 MLADINSKI KONCERT — 

(Ljubljana) 
19.05 GRENOBLE IN Ml (Ljub

ljana) 
20.00 TV DNEVNIK (Beograd) 
20.35 DVA — jugoslovanski celo-

večemi film (Ljubljana) 
22.05 ZADNJA POROČILA Ljub

ljana) 
22.40 ZAGREB (58 — posnetek — 

(Zagreb) 

SOBOTA, 16. MARCA 
9.40 TV V ŠOLI (Zagreb) 

14.50 TV V SOLI — ponovitev — 
(Zagreb) 

17.35 TV KAŽIPOT (Ljubljana) 
18.00 TV OBZORNIK (Ljubljana) 
18.20 MLADINSKA IGRA (Beo

grad) 
19.20 SPREHOD SKOZI ČAS — 

(Ljubljana) 
20.00 TV DNEVNIK (Beograd) 
20.30 CIKCAK (Ljubljana) 
20.35 ZAGREB 68 — prenos (Za

greb) 
22.00 HUMORISTIČNA ODDAJA — 

(Beograd) 
22.50 PROPAGANDNA ODDAJA — 

(Zagreb) 
23.10 NADALJEVANJE PRENOSA 

Z.IGREB 68 (Zagreb) 
24.00 TV DNEVNIK (Beograd) 

Avstrijska T V 
Nedelja, 10. marca — 16.15 

Lutke, 17.00 Svet mladih, 17.30 
Ljudje ljudem, 19.00 Vpraša
nje tedna, 20.15 Mesec pada
jočega listja, 22.05 Vroče ure 
Montpamassa . ^ 

Ponedeljek, 12. marca — 
18.00 Angleščina, 18.30 Pes — 
tvoj najboljši prijatelj, 20.15 
Marčne ide. 

Sreda, 13. marca — 10.00 
Avstrijski upor, 10.30 Dunaj 
od rimskega taborišča do ba
roka, 11.00 77-sunset—strip, 
17.00 Gašper ček v pragozdu, 
17.50 Športna abeceda. 

Četrtek, 14. marca — 10.00 
Vsemirski polet, 11.00 Izgub
ljeno srce, 19.00 Super Max, 
20.15 Leteči pesek, 22.05 Go
spod Kari. 

Petek, 15. marca — Portret 
Igorja Stravinskega, 18.00 
Francoščina, 19.00 Tajni poziv 
za Johna Drakea, 

PRODAJO 
KIK »POMURKA« MURSKA SOBOTA 
OBRAT ZA KMETIJSTVO RAKIČAN 

r a z p i s u j e licitacijo za prodajo 

— 14 TRAKTORJEV FE-65 
— 9 TRAKTORJEV FE-35 
— 6 PRIKOLIC 

in drugih kmetijskih strojev: 

SEJALNIC, BRAN, PLUGOV, 
KULTIVATORJEV, STISKAL
NIC, ŠKROPILNIC, TROSIL-
CEV UMETNIH GNOJIL ITD. 

Z A NEDELJO, 
17. MARCA 1968 

Licitacija bo na EE Rakičan pri Murski 
Soboti — v Rakičanu oblO. uri dopoldne 

OBRAT ZA KMETIJSTVO 
RAKIČAN 

RADIO LJUBLJANA 
,VSAK DAN: poročila ob 5.15, 

7.00, 8.00, 10.00, 12.00, 15.00. 
'8.00, 19.30 in 22.00. Pisani glasbe-

spored od 4.30 do 8.00. 
PETEK, 8. MARCA: 8.08 Glasbe-

13 matineja. 9.25 Pet pesmic za 
žena«. 10.15 Pri vas doma. 

,"00 Poročila — Turistični napot-
^ za tuje goste. 12.10 Tri domače 
pianistke. 12.30 Kmetijski nasveti 
- inž. Gvido Fajdiga: Priprave za 
t"̂ vilno čredenje. 13.30 PripOTočajo 
'i^ • . . 14.35 Naši poslušalci če-

in pozdravljajo. 15.20 Tu-
^'fini napotki. 17.05 človek in 
"l̂ vje. 17.15 Koncert po željah 
TOušalcev. 18.45 Na mednarodnih 
^otjih. 19.00 Lahko noč, otroci! 
r^l Minute s pevcem Dušanom 
^^icem. 20.30 Slovenska zemlja 
LPf.smi in besedi. 21.15 Oddaja o 
'^lu m pomorščakih. 

*?OTA, 9. MARCA: 8.08 Glasbena 
^5^^ja. 10.15 Pri vas doma. 11.00 
fOfočUa — Turistični napotki za 
•jf goste. 11.15 Kar po domače. 
1.10 Sergej Prokofjev: »Puškinia-

12.30 Kmetijski nasveti — dr. 
j i Vilko Masten: Mešanje pestici-
lS5n ̂ '̂-30 Priporočajo vam . . . 
i*?. Glasbeni intermezzo. 15.45 Naš 
a^tek — Andrej Platonov: Ro-

Gremo v kino. 1T.35 Ig-
isSr̂ êat! 18.50 S knjižnega trga 
;evi^r*^o no<S. otroci! 20.00 2 
•a 4 o orkestrom RTV Ljublja-
.foi,V;*0 Zabavna radijska igra — 

Ecke: Detektivi — na 
^' 2.00 Oddaja za naše izseljen-

10. MARCA: 6.C0—8.00 
:i°**0 JUTRO! 8.05 Radijska ig-
3« jr otroke — Milan šega: »Zgo-
5 05 ̂ ^Sode kraljevskega dvora«. 

Naši poslušalci čestitajo in 
>/vaMtylJajo — I. 10.00 Se pomnite 
'-stMii- • a> Drago Suhi: Pod 
''"iinm ; Rado Pintar-Milan: 
-UiJ'^l je svojega morilca. 11.00 
>Hia Poročila — Turistični na-
'•'"Sairi goste. 12.10 NaSi po-
r ti .^^stitajo In pozdravljajo 
' '•^u Nedeljska reportaža 
^ Humoreska tega tedna 
0̂5 V^Jav Dolenec: Stanovanje. 
'05 S'̂ ^eljsko športno popoldne. 

j.30 p°ip znameniti operni pevci. 
Son^^jska igra - Nikolaj V. 
Sffocn '"^enitev«. 19.00 Lahko noč 
5«) v 1915 Glasbene razglednice. 
H i , "®deljo zvečer. 22.15 Sere-

večer. 

PONEDELJEK, 11. MARCA: 8.08 
Glasbena matineja. 9.10 Iz jugoslo
vanskih studiov. 10.15 Pri vas do
ma. 11.00 Poročila — Turistični 
napotki za tuje goste. 12.30 Kmetij
ski nasveti — inž. Slavko cepin: 
Povprečni prirastek teže na dan In 
gospodarnost pitanja mlade gove
di. 12.40 Slovenske narodne pesmi. 
13.30 Priporočajo vam . . . 14.35 
Naši poslušalci čestitajo in pozdrav
ljajo. 15.20 Glasbeni intermezzo. 
15.40 Poje zbor »Svoboda-Center« 
iz Trbovelj. 17.05 Pojeta sopranist-
ka Zlata Ognjanovič in basist Dra. 
giša Ognjanovič. 18.15 »Signali«. 
18.35 Mladinska oddaja »Interna 
469«. 19.00 Lahko noč, otroci! 19.15 
Minute s pevko Lidijo Kodrič. 20.00 
Simfonični koncert orkestra RTV 
— Ljubljana. 22.10 Radi ste jih 
poslušali 

TOREK, 12. MARCA: 8.08 Oper
na matineja. 9.25 Petnajst minut 
z »Vaškim kvintetom« 10.15 Pri 
vas doma. 11.00 Poročila — Turi
stični napotki za tuje goste. 12.10 
Med domačimi uverturami. 12.30 
Kmetijski nasveti — inž. Slavko 
Gerjovič: Pomen ampelografskega 
vrta za razvoj vinogradništva. 13.30 
Priporočajo v a m . . . 15.40 V to
rek na svidenje! 17.05 Igra smfo-
nični orkester RTV — LJubljana. 
18.45 Narava In človek — dr. Mat
jaž Gogola: Kako se živali orien
tirajo. 19.00 Lahko noč, otroci! 
19.15 Minute s pevcem Vicem Vu-
kovim. 20.00 Radijska igra — liso 
Aicinger: »Gumbi« (prva zvedba). 
21.15 Deset pevcev — deset melo
dij. 

SREDA, 13. MARCA: 8.08 Glasbe
na matineja s severnoameriškimi 
skladbami. 9.45 Glasbena pravlji-
ca 11.00 Poročila — Turistični na
potki za tuje goste. 12.30 Kmetijski 
nasveti — dr. Franc Sunčič: Kako 
gospodarimo s teleti. 13.30 Pri
poročanje vam . . . 14.05 Igramo za 
razvedrilo. 14.35 NaSi poslušalci če
stitajo in pozdravljajo. 15.20 Glas
beni intermezzo. 15.45 Naš podli
stek — Eyvlnd Johnson: Zimski 
dan I . 17.05 Mladina sebi in vam. 
18.15 NaSi umetniki Igrajo . . . 19.00 
Lahko noč, otroci! 19.15 Glasbene 
razglednice. 22.10 Za ljubitelje jaz-
za. 

ČETRTEK, 14. MARCA: 8.08 O-
pema matineja. 9.25 Dalmatinske 

pesmi. 11.00 Poročila — Turistični 
napotki za tuje goste. 11.15 Revija 
jugoslovanskih pevcev zabavne glas
be. 12.30 Kmetijski nasveti — dr. 
Tatjana Stupica: I^jnimalne obde
lave tal. 12.40 Igrajo domači pihal
ni ansambli. 13.30 Priporočajo 
vam . . . 15.40 Mali recitali — Vio
linistka Nevenka Rovan. 17.05 Če
trtkov simfoničnL koncert. 18.15 
Turistična oddaja. 18.45 Jezikovni 
pogovori. 19.00 Lahko noč, otroci! 
19.15 Minute s pevko Ireno Kohont. 
20.00 Četrtkov večer domačih pes-
mi In napevov. 21.40 Glasbeni nok
turno. 

DOLENJSKrUST*TEDNm*VESTNIK: vsak četmk 60.000 izvodov! 23 



TEDNIK - Uredništvo In uprava Celje, Gregorčičeva 6, poštni predal 131. Urejuje oredmSla odbor Glavni uredmic TONE SKOK, odgovorni urednik BERNARD STRMCNlf^«/ 
Časopis Je ustanovu okrajni odbor SZDL Celje. Izhajal Je kot »Nova pot«, »Na delo«. »NaSe delo« (1945) kot »Celjski tednik« (1948—1950) nato kot »Savinjski vestnik« 
1954) in od 1955 ponovno kot »Celjski tednik«. 3 1 Januarjem 1966 so ga ustanovile obClne Celje, LaSko, Mozirje, SloveiuJie Konjice, Šentjur pri Celju Šmarje pn JelSa^ m 
TEDNIK izhaja ob četrtkih. Izdaja: CP »DFIX>« — deloro* enote »Informacije — propaganda« Celje Tisk la kllSeJl: CP »DELO« Rokopisov ne Tračamo Cena posamezne StejJ.̂  
60 par (60 starih din), letna narofinin* 30 novih (3000 starih) din, poUetna 15 norih (1600 starih) din, tujina 60 (6000) Teko« račun: 507 1-1280 - TELEFONI: ured^^ Ĵ̂  

23-63. maU oglasi in naročnine 31-05. ekonomska propaganda 30-85, Radio Celje 20-09 

JUTRI JE P R A Z N I K V A Š E Ž E N E ! 

Ce iščete primemo darilo, se vsekakor ustavite v 
prodajalni KRISTALIJA, Trg V . kongresa ali v pro-
dajalni S T E K L O , Stanetova 23. V bogato založenih 
trgovinah boste gotovo našli tisto, KAR B O VAŠO 
SOPROGO N A J B O U R A Z V E S E L I L O ! 

ŠPORT NA KRATKO 
KEGU.4NJE — V prvem nasto

pu moškega ekipnega prvenstva 
Slovenije v kegljanju so Celjani 
tekmovali doma in se dvakrat po
merili z moštvom ljubljanskega 
Gradisa. Obe srečanji so dobili 
Ljubljančani in sicer prvi dvoboj 
s 6.751 : 6.715, drugega pa s 
6.755 : 6.602. J. L. 

ZA NACRADO ŠTAJERSKE — 
Avto moto društvo Oreliova vas 
pri Mariboru tudj letos pripravlja 
mednarodno tekmovanje v moto 
krosu »Za nagrado Štajerske«. PrL 
reditev bo 6. in 7. aprila. Nanjo 
pa so povabili motoriste petnajstih 
držav. M. B. 

ŠAH — V domu Vere Šlandrove 
v Celju je bilo šahovsko prvenstvo 
mladincev in mladink, ki prebivajo 
v domovih. Nastopilo je 30 mladih 
šahistov iz šestih domov. Temu 
tekmovanju bodo sledila še sreča
nja v odbojki, namiznem tenisu in 
streljanju z zračno puško. V vseh 
teh disciplinah bo tudi republiško 
prvenstvo. Ekipe pa so dosegle 
naslednje rezultate: MLADINCI — 
RŠS Velenje 13, Dom Dušana Finž-
garja, Celje 9,5 Dom Vere šlandro
ve 8,5. ŠIKC Štore 7 in KIC Celje 
2,5 točke. Pri mladirikah se je sre
čanje med .gojenkami Kajuhovega 
doma in Doma Vere šlandrove 
končalo neodločeno. K. J. 

ŠAH v ŠEMPETRU — V Šem
petru je bil šahovski dvoboj na 
dvanajstih deskah med domačini 
in Žalčani. Zmagala je ekipa iz 
Žalca z rezultatom 7:5. Tudi v br-
zopoteznem turnirju so zmagali 
Žalčani, tokrat z 20:16. J. G. 

H O K E J N A L E D U 

GAK : CELJE 3:1 
v prijateljski tekmi v hokeju na 

ledu je v nedeljo dopoldne moštvo 
graškega GAK premagalo na drsa
lišču v mestnem parku ekipo celj
skega HDK s 3:1 (1:0, 2:1, 0:0). 

To je bilo več ali manj sreča
nje enakovrednih nasprotnikov, v 
katerem so tudi Celjani imeli več 
priložnosti za gol, ki pa jih niso 
izkoristili. Častni gol za Celje je 
dosegel Slavko Pinter. 

A T L E T I K A 

17 NOVIH SODNIKOV 
v soboto in nedeljo je bil pri 

Celjski koči dvodnevni seminar 
atletskih sodnikov, na katerem se 
je zbralo 30 kandidatov iz Celja in 
Raven na Koroškem, froti priča
kovanju se tega srečanja niso ude
ležili atletski sodniki iz Trbovelj 
pa čeprav so svojo udeležbo pri
javili. 

Na tečaju sta profesorja Horvat 
in Lešek govorila o atletskih pra
vilih, zlasti pa še o nekaterih spre
membah, predsednik zbora atlet
skih sodnikov pri AD Kladivar, 
Pavle Božič, pa o statutu sodniške 
organizacije itd. 

Nazadnje je 17 kandidatov, od 
tega 7 z Raven na Koroškem 
opravilo sodniški izpit. 

Seminar so celjski in ravenski 
sodniki izkoristili še za razgovor 
o medsebojnem sodelovanju. Tako 
bodo zlasti sodniki iz Raven priha
jali v Celje in pomagali pri soje
nju nekaterih mitingov, da si bodo 
tudi v praksi pridobili potrebne Iz
kušnje. 

mb 

NALOG JE ŠE VELIKO 
Intervju s predsednikom lO temeljne izobraževalne skupnosti v Celju 

profesorjem D. Loibnerjem 
Celjska temeljna izobraže

valna skupnost se je in se še 
spoprijema z vrsto proble
mov, saj razmere v šolstvu 
še zdaleč niso urejene. Da bi 
mogli dobiti celovitejšo podo
bo o delu skupnosti in kom
pleksu vprašanj, smo napro
sili za pogovor predsednika 
izvršnega odbora temeljne 
izobraževalne skupnosti pro
fesorja Draga Loibnerja. 

— Kako ocenjujete delo or
ganov temeljne izobraževal
ne skupnosti v osmih mese
cih obstoja? 

— Temeljna izobraževalna 
skupnost je od vsega začet
ka skušala doseči sodelovanje 
občanov, zlasti predstavnikov 
gospodarstva, družbenih or
ganizacij in drugih. Brez dix> 
ma smo dosegli lepe uspehe; 
širi se krog občanov,ki aktiv
no sodelujejo pri reševanju 
šolskih problemov, premalo 
pa je odziim iz gospodarstva. 
Ker terja področje strokovne 
analize, smo ustanovili več 
sekcij in komisij, ki priprav
ljajo dokumentacijo za različ
ne odločitve. Uspešno je bilo 
sodelovanje z občinsko skup
ščino in njenimi organi, s sve
tom za financiranje šol druge 
stopnje. Mislim, da je naša 
skupnost našla mesto v živ
ljenju občine. 

— Doslej je bilo treba re
ševati predvsem gmotne pro
bleme šolstva. 

Katere druge naloge bi bile 
v prihodnosti še zlasti aktu
alne? 

— Ko skrbimo za finančna 
sredstva, rešujemo druge, nič 
manj važne naloge. Nova os
novna šola v štorah je omo
gočila sodobnejši in boljši po
uk, prav tako adaptirana 
zgradba na Frankolovem- Re
forma osnovnega šolstva v ce
ljski občini je dosegla visoko 
raven; urejen je zlasti prevoz 
učencev iz šmartnega v Rožni 

dolini. Strmca, Socke in Sve
tine. Tudi materialni položaj 
se je lani izboljšal, čeprav 
še zaostajamo za drugimi slu
žbami in gospodarstvom. Na 
področju srednjega šolstva 
bi morali zgraditi novo po
sebno šolo in pričeti z grad
njo tehniške šole. Nov delov
ni čas bo narekoval potrebo 
po vzgojno varstvenih usta
novah, zato bi morali tudi 
tu narediti korak dalje. Iskali 
bomo, dalje, možnosti, kako 
spodbuditi prosvetne delavce, 
da bi se neprestano strokovno 
in idejno izpopolnjevali. Pre
učiti bomo morali drugosto
penjsko šolstvo. Sprejeli smo 
načelo, da se število otrok, ki 
nadaljujejo šolanje po konča
ni osemletki, ne sme zmanj
šati in prav tako ne omeje
vati možnost šolanja ženski 
mladini, želeli bi poiskati na
čela za pravičnejše nagrajeva
nje pedagoškega dela in dati 
štipendije čim večjemu števi
lu prizadevnih dijakov in štu
dentov, ki se bodo odločili 
za poklic prosvetnega delavca. 
Končno bomo morali inten
zivneje- poskrbeti za reševa
nje stanovanjskih vprašanj, 
kar bi lahko dosegli z zdru
ževanjem sredstev. 

— Kaj sodite o sistemu fi
nanciranja, ki predvideva za 
celjsko regijo celo manj sred
stev kot jih je dobila lani? 

— Ta sistem urejamo po
stopno. Gotovo smo letos do
segli napredek, saj je prispe
vek delovnih organizacij za
konsko (^ločen. Ker pa so 
stopnjo prispevka v republi
ki izračunali po svojem jpov-
prečju, ki je bilo lani nižje 
od celjskega, bi razlika v na
šo škodo znesla 177 milijonov 
S din. Zato bomo skušali do
biti za letos iz republiških 
virov vsaj toliko sredstev kot 

smo jih lani zbrali iz pris
pevkov delovnih organizacij, 
če nam to ne bi uspelo, bi se 
srednje strokovno šolstvo 
znašlo v težkem položaju, če
prav moramo računati tudi z 
napori občin, da v svojih pro
računih povečajo sredstva, 
namenjena šolstvu- dhr 

Drugič četrti 
Kmetijska zadruga Laško je na letošnjem tekmova. 

nju za najboljšo kranjsko klobaso, ki ga ĵ e priredil 
slovenski tednik » T T « , ponovila svoj lanski uspeh in si 
pridobila četrto mesto. 

Na prva tri mesta so se letos uvrstili povsem drugi 
tekmovalci kot lani. Ohranjeno četrto mesto vsekakor 
dokazuje, da imajo kranjske klobase KZ" Laško ustalje. 
no kvaliteto. 

Pokopali 8 0 pusta 
Po pustnem torku je bilo 

letos tudi v Celjii po zaslu
gi prizadevnega prosvetnega 
društva Zarja v TmovL-'ah 
pri Celju zelo veselo. Več 
kot kilometer dolg »žalni« 
sprevod, ki je pokopaval pu
sta, je krenil izspred bifeja 
Puncer proti središču mesta. 
V sprevodu je sodelovalo 
preko 150 mask, nekatera 
celjska podjetja, zasebniki, 
turistično društvo in godba 

na pihala. Pred celjsko po
slovalnico Večera so ob krat
kem in pestrem ceremonialu 
zažgali pusta in se tako naj
manj za eno leto poslovili 
od njega. 

Prosvetno društvo Zarja, 
ki j«3 v pustnih dneh poleg 
pokopa pusta pripravilo še 
dve maškaradi, ki sta bili 
daleč najbolje obiskani in 
kvalitetni po številu mask, se 
je odločilo še za eno akcijo, 
ki je povezana s pokojKon 
pusta. Razpisali so poseben 
natečaj aa najboljši posnetek 
z žalnega sprevoda. Tako bo
do prve tri najboljše foto
grafije nagrajene, ostale do
bre pa odkupljene. S tem 
hočejo privabiti čimveč lju
di k sodelovanju, sebi pa 
ohraniti spomin na lep do
godek. 

Letošnjo prirediteiv so z 
razumevanjem podprla neka
tera podjet-ta, zasebniki in 
turistično društvo. Prireditelj 

je, opogumljen od letošnjega 
uspeha , obljubil, da bo j 
podobnimi prireditvami ni 
daljeval tudi v bodoče. KJ 
zalo bi samo celotno. stvaj 
uskladiti z odgovornimi čini.| 
telji, saj gre za zanimivo tuj 
ristično prireditev, kateriš 
v Celju tako pogrešamo, t 

SEJA SVETA ZA 
SPLOŠNE ZADEVE 
Danes popoldne bo sej 

sveta za splošne in notranje j 
zadeve pri skupščini občia 
Celje, na kateri bodo mei 
drugim razpravljali o pred 
logu proračuna občine a 
letos. 

PODELITEV 
ODLIKOVANJ 

v soboto je bila v tovarni 
nogavic na Polzeli prisrčna 
svečanost, na kateri je pred
sednik skupščine občine Ža
lec JOŽKO ROZMAN p o d ^ 
odlikovanja 15 zaslužnim čla
nom kolektiva. Z ordenom 
dela jih je odlikoval pred
sednik republike TITO. 

PALIR 

Srečanje prvoborcev 
Prejšnjo sciboto so se sešli 

v Trbovljah na pobudo ko
miteja revirsike konference 

ZKS prvoborci iz Trbovelj, 
Hrastnika in Zagorja ob Sa
vi. V Trbovlje so prišli tudi 
Lidija Sentjurc, Miha Marin
ko in Sergej Kraigher, zraven 
njih pa tudi še nekateri prvo
borci, ki živijo zdaj izven 
revirjev. Izmenj-all so miš
ljenja o nadaljnjem razvoju 
revirjev, dogovorili pa so se 
tudi, da bodo v prihodnje 
aktivno sodelovali v delu or
ganizacij ZZB NOV oz. dru
gih družbeno p>olitićnih orga
nizacijah. — nk — 

PLANIŠKI DINAR 
Te dni bomo tudi Ce 

Ijani lahko prispevali en 
novi dinar za gradnjo ve
like 160-metrske skakalni
ce, ki jo gradijo v Pla
nici. S tem bomo poma
gali Planici in vsej Slove
niji, da znova osvoji ne 
kdanji sloves, saj je Pla
nica zibelka smučarskih, 
poletov v svetu in tu j« j 
skakalnica, na kateri j« 
človek prvič premagal sto
metrsko razdaljo. Upaj
mo, da bomo leta 1969, ko 
je spet na vrsti Planica, 
videli in zabeležili najdalj-1 
le skoke na svetu. 

Vsi, ki želijo pomagati: 
Planici, lahko dobijo ktt-i 
pone pri poverjenikih ^ 
podjetjih in šolah. 

JAVNA TRIBUNA O PROMETU 
Oddelek za splošne zadeve 

pri skupščini občine Celje 
pripravlja z delavsko imiver-
zo javno tribuno o prometu. 
Glede na to, da gre za raz-
goivor o iaredno pomembnih 
vprašanjih, priporočamo, da 
posredujete svoja mnenja, 
vprašanja in podobno, katere 

naij bi na tem javnem razgo
voru obravnavali, že te dni. 
Pošljite jih delavski vmiverzi 
ali pa oddelku za splošne za
deve. Naj vas ob tem spom
nimo na ureditev prometa v 
mestu, na pjorkime prostore, 
na varnost prometa in podo
bno. Vprašanji nič koliko. 

S M U Č A N J E 

CELJANI DRUGI 
v organizaciji TVD Partizan Šo

štanj je bilo v nedeljo pri Ribni
ški koči na Pohorju smučarsko 
tekmovanje za Kajuhov pokal. Med 
150 tekmovalci Je bila tudi skupina 
celjskih smučarjev. V ekipnem 
ocenjevanju članov so Celjani 
osvojili drugo mesto za Mežico. 

Takšen je pogled iz »mesta« na Dolgo polje, na tisto 
nekdanje dolgo polje! Letos je v programu ureditev 
okolja novih stanovanjskih hiš, največja pridobitev 
leta pa bo nedvomno sodobna živilska blagovnica 
trgovskega podjetja »Center«, ki jo sedaj končujejo. 
(Foto: F. Krivec) 

Ob mostu v Laškem hitijo z gradnjo novega turistič
nega paviljona, kjer bo prostora za turistični biro, 
prodajalno spominkov in še kaj. Takšen objekt so 
v Laškem dolgo pogrešali. — (Foto: F. K . ) 

Pri hokejskem drsalnem klubu v Celju že rase 
rod mladih umetnostnih drsalcev. Začetki so skroPJ 
ni, zato pa perspektive zelo lepe. Pogoji za dr^^t 
so odlični in k tem bo treba dodati še strokovni k^^L i 
— N a sliki: skupina najmlajših drsalcev z v o d n ^ 
oziroma sodniki. — (Foto: M . Božič) 


